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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΠΖ'

∆ευτέρα 1 Μαρτίου 1999

Αθήνα, σήµερα την 1η Μαρτίου 1999, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.10' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Γ'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΛΟΥΚΑ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από το Γραµµατέα της Βουλής κ.
Αχιλλέα Κανταρτζή, Βουλευτή Τρικάλων, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ και ΣΤΕΛΛΑ
ΑΛΦΙΕΡΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Σερβιτόρων Αθηνών ζητεί τον έλεγχο του ωραρίου λειτουργίας των
καταστηµάτων του κλάδου του.
2) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η 'Ενωση Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ Αττικής - Πειραιώς
ζητεί να µην εκδοθούν νέες άδειες λειτουργίας πρακτορείων ΠΡΟ-
ΠΟ.
3) Η Βουλευτής Πειραιώς κ. ΣΤΕΛΛΑ ΑΛΦΙΕΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Μηχανικών Εµπορικού
Ναυτικού ζητεί την επίλυση προβληµάτων που αφορούν τους
Κούρδους.
4) Η Βουλευτής Πειραιώς κ. ΣΤΕΛΛΑ ΑΛΦΙΕΡΗ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες
ζητεί να αλλάξει η τιµολογιακή πολιτική του ΟΤΕ για τα άτοµα µε
ειδικές ανάγκες.
5) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΠΥΡΟΣ ∆ΑΝΕΛΛΗΣ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ιτάµου
Καρδίτσας ζητεί την κατασκευή του οδικού άξονα Καρδίτσας -
Αγρινίου.
6) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ταµυνέων Εύβοιας ζητεί να µην
καταργηθεί το παράρτηµα της ∆/νσης Μεταφορών στο Αλιβέρι.
7) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Λιχάδας Εύβοιας ζητεί την
ίδρυση σταθµού Υπολιµεναρχείου στο Λιµάνι του Αγ.Γεωργίου.
8) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Λιχάδας Εύβοιας ζητεί την
ίδρυση Αστυνοµικού Υποσταθµού στο Αγ.Γεώργιο Λιχάδας.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Επαγγελµατιών Τουριστικού Τοµέα Αγίου Κηρύκου Ικαρίας ζητεί
την αύξηση της ακτοπλοϊκής επικοινωνίας της νήσου Ικαρίας µε
άλλες περιοχές της Ελλάδας.
10) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Ιδιοκτήτες
αγροτεµαχίων µεταξύ των δύο γραµµών ΟΣΕ περιοχής
διευρηµένου ∆ήµου Σοφάδων Νοµού Καρδίτσας ζητούν αν
κατασκευαστούν από τον ΟΣΕ όλα τα απαραίτητα έργα για τη
µεταφορά του νερού άρδευσης στις ιδιοκτησίες τους.
11) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Επιτροπή
Αλληλεγγύης Λευκάδας αναφέρεται στις ευθύνες της ελληνικής
κυβέρνησης στο ζήτηµα της παράδοσης του Οτσαλάν στις
τουρκικές αρχές.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ελληνική Κοινότητα
Κολωνίας Γερµανίας αναφέρεται στις ευθύνες της ελληνικής
κυβέρνησης στο ζήτηµα της παράδοσης του Οτσαλάν στις
τουρκικές αρχές.
13) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό
Συµβούλιο Ζακύνθου αναφέρεται στις ευθύνες της ελληνικής
κυβέρνησης στο ζήτηµα της παράδοσης του Οτσαλάν στις
τουρκικές αρχές.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ∆ασικοί
Συνεταιρισµοί Νοµού Ροδόπης ζητούν την εκταµίευση
περισσότερων χρηµάτων προς τη ∆ιεύθυνση ∆ασών Νοµού
Ροδόπης κ.λπ.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η ∆ιοικούσα
Επιτροπή του Τµήµατος Μαγνησίας του Τεχνικού Επιµελητηρίου
Ελλάδας ζητεί την άµεση στελέχωση του Περιφερειακού
Νοσοκοµείου Θεσσαλίας.
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16) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Εύβοιας ζητεί τη λήψη µέτρων για τη
στήριξη των επιχειρήσεων του Νοµού Εύβοιας.
17) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΤΣΑ
Νοµού Φθιώτιδας ζητεί τη ρύθµιση παλαιών µεταβιβάσεων αδειών
κυκλοφορίας των µελών του.
18) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΤΣΑ Νοµού
Φθιώτιδας ζητεί τη ρύθµιση παλαιών µεταβιβάσεων αδειών
κυκλοφορίας των µελών του.
19) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνιος 'Ενωσις Θεολόγων ζητεί να
επιτραπεί σ' όσους 'Ελληνες πολίτες διαφωνούν να µην
παραλαµβάνουν ηλεκτρονικές ταυτότητες.
20) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνιος 'Ενωσις Θεολόγων ζητεί να
επιτραπεί σ' όσους 'Ελληνες πολίτες διαφωνούν να µην
παραλαµβάνουν ηλεκτρονικές ταυτότητες.
21) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Πανελλήνιος 'Ενωσις Θεολόγων ζητεί να επιτραπεί σ' όσους
'Ελληνες πολίτες διαφωνούν να µην παραλαµβάνουν ηλεκτρονικές
ταυτότητες.
22) Ο ∆' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Λάρισας κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Πανελλήνιος 'Ενωσις Θεολόγων ζητεί να επιτραπεί σ' όσους
'Ελληνες πολίτες διαφωνούν να µην παραλαµβάνουν ηλεκτρονικές
ταυτότητες.
23) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ
Αττικής - Πειραιώς ζητεί να µην εκδοθούν νέες άδειες λειτουργίας
πρακτορείων ΠΡΟ-ΠΟ.
24) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ
Αττικής - Πειραιώς ζητεί να µην εκδοθούν νέες άδειες λειτουργίας
πρακτορείων ΠΡΟ-ΠΟ.
25) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ Αττικής -
Πειραιώς ζητεί να µην εκδοθούν νέες άδειες λειτουργίας
πρακτορείων ΠΡΟ-ΠΟ.
26) Ο ∆' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Λάρισας κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Πρακτόρων ΠΡΟ-ΠΟ Αττικής - Πειραιώς ζητεί να µην εκδοθούν νέες
άδειες λειτουργίας πρακτορείων ΠΡΟ-ΠΟ.
27) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΑΠΑΘΕΜΕΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή 22
Ορθοδόξων Χριστιανικών Σωµατείων Θεσ/νίκης δηλώνει την
αντίθεσή τους µε την καύση των νεκρών.
28) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή 22 Ορθοδόξων Χριστιανικών
Σωµατείων Θεσ/νίκης δηλώνει την αντίθεσή τους µε την καύση των
νεκρών.
29) Ο ∆' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Λάρισας κ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Συντονιστική Επιτροπή 22 Ορθοδόξων Χριστιανικών Σωµατείων
Θεσ/νίκης δηλώνει την αντίθεσή τους µε την καύση των νεκρών.
30) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε αναφορά

µε την οποία ο Κυνηγετικός Σύλλογος Χίου "Η 'Αρτεµις" ζητεί να
δηλωθούν τα όπλα των µελών του και να αποκτήσουν οι κυνηγοί
∆ελτίο Κατοχής.
31) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Λατόµων Σχιστολιθικών Πλακών Καρύστου ζητεί να επανισχύσει το
άρθρο 34 του ν. 2115/93.
32) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ωρεών Εύβοιας ζητεί τη χορήγηση του αναγκαίου εξοπλισµού για
την εύρυθµη λειτουργία του.
33) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Λιχάδας Εύβοιας ζητεί την ίδρυση Αστυνοµικού
Υποσταθµού στον 'Αγιο Γεώργιο Λιχάδας.
34) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Κοινότητα Λιχάδας Εύβοιας ζητεί την ίδρυση σταθµού
Υπολιµεναρχείου.
35) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ταµυνέων Εύβοιας αντιτίθεται στη µεθοδευµένη µείωση του
προσωπικού της ∆ΕΗ στην περιοχή του.
36) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ταµυνέων Εύβοιας ζητεί να µην καταργηθεί το παράρτηµα της
∆ιεύθυνσης Μεταφορών στο Αλιβέρι Εύβοιας.
37) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Εύβοιας ζητεί να µην ελαττωθούν τα
εποχικά δροµολόγια της νήσου Σκύρου.
38) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Ανώνυµος Βιοµηχανική και Εµπορική Εταιρεία ΙΝΤΕΡΚΕΜ - ΕΛΛΑΣ
ζητεί την εφαρµογή του µέτρου της επιδότησης των επιτοκίων στις
βιοµηχανικές επιχειρήσεις του Νοµού Εύβοιας.
39) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία οι συµµετέχοντες στο σεµινάριο Κατάρτισης Ανέργων
στη Χίο ζητούν το ΚΕΚ να καταβάλει τα οφειλόµενα.
40) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΜΠΑΡ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Γενικό Νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Θηβών
ζητεί την έγκριση πρόσληψης µε οχτάµηνες συµβάσεις υπαλληλικού
προσωπικού για την κάλυψη των αναγκών καθαριότητας και
υγιεινής του.
41) Τα µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της Οµοσπονδίας
Λειτουργών Μέσης Εκπαιδεύσεως, σήµερα ηµέρα ∆ευτέρα 1
Μαρτίου 1999, επέδωσαν στον κύριο Πρόεδρο της Βουλής
υπόµνηµα, µε το οποίο ζητούν ενώπιον των µελών του Ελληνικού
Κοινοβουλίου την ανασκευή των πρόσφατων απαράδεκτων
υβριστικών χαρακτηρισµών εις βάρος του εκπαιδευτικού κόσµου και
των αγωνιζοµένων µαθητών από µέλη του Ελληνικού
Κοινοβουλίου.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 3172/23-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
15/420/5-11-98 έγγραφο από τον Aναπληρωτή Υπουργό
Eξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3172/23-10-98 του Βουλευτή κ. Β.
Μαγγίνα, σας γνωρίζουµε τα εξής:
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Σύµφωνα µε τα συµπεράσµατα του Κάρντιφ (15-16.6.98), το
"Ευρωπαϊκό Συµβούλιο", υπενθυµίζοντας την ανάγκη να
υποστηριχθεί οικονοµικά η Ευρωπαϊκή Στρατηγική, σηµειώνει την
πρόθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής να µελετήσει τρόπους και
µέσα υποστήριξης της υλοποίησης της Ευρωπαϊκής Στρατηγικής
και να καταθέσει κατάλληλες προτάσεις για το σκοπό αυτό".
Στις 21.10.98 το "Κολλέγιο" των Επιτρόπων ενέκρινε πρόταση του
κ. Van Den Broek για δύο χρηµατοδοτικούς Κανονισµούς, από τους
οποίους ο ένας ύψους 15 MECUs για τρία χρόνια (1999-2001), έχει
νοµική βάση το άρθρο 235 (οµοφωνία) της Συνθήκης, ενώ ο
δεύτερος, ύψους 135 MECUs για την ίδια χρονική περίοδο,
εδράζεται στο άρθρο 130w (ειδική πλειοψηφία) και αφορά στην
αναπτυξιακή συνεργασία µε την Τουρκία.
Η προσέγγιση αυτή της Επιτροπής θέτει σοβαρά νοµικά και
πολιτικά ερωτήµατα, αποτελεί µείζονα θεσµική εκτροπή, ανοίγει το
δρόµο στην επίλυση εξόχως πολιτικών ζητηµάτων µέσω "νοµικών
ακροβασιών" και αντιβαίνει στο γράµµα και στο πνεύµα του
Κάρντιφ.
Στην βάση αυτή και σε άµεση συνεργασία µε τον 'Ελληνα Επίτροπο
κ. Χρ. Παπουτσή, ο οποίος κατεψήφισε τη σχετική πρόταση Van
den Broek, προσέγγισε και θα συνεχίσει να προσεγγίζει το θέµα η
Ελληνική Κυβέρνηση, στο πλαίσιο του Συµβουλίου.
'Ηδη, τόσο σε επίπεδο οµάδος εργασίας, όσο και σε επίπεδο
Επιτροπής Μονίµων Αντιπροσώπων (COREPER), εκφράσαµε την
πλήρη αντίθεσή µας στις προτάσεις της Επιτροπής και δηλώσαµε
ότι θα τις καταψηφίσουµε στο Συµβούλιο της 9.11.98.
Παράλληλα, έχουµε και επίσηµα τονίσει ότι, είµαστε έτοιµοι να
προσφύγουµε στο ∆ικαστήριο Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων, όταν και
εφόσον ολοκληρωθεί και τυπικά η διαδικασία της υιοθέτησης του
Κανονισµού.
Στο πλαίσιο αυτό, η προσπάθειά µας θα στραφεί και στην
ενεργοποίηση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, µέσω των Ελλήνων
Ευρωβουλευτών , το οποίο θα εµπλακεί, σύµφωνα µε τη Συνθήκη
(α. 189Γ), στην εξέταση του Κανονισµού χρηµατοδοτικής
συνεργασίας για την Τουρκία.
Θα ήθελα µε την ευκαιρία να επαναλάβω ότι, η Ελλάδα, στο πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Ενωσης, ακολουθεί µε συνέπεια έναντι της
Τουρκίας, µακριά από σκοπιµότητες και υπολογισµούς, πολιτική
αρχών, βασισµένη στο σεβασµό των αρχών του διεθνούς δικαίου,
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και στην αναζήτηση µιας δίκαιης και
βιώσιµης λύσης του Κυπριακού προβλήµατος, σύµφωνα µε τις
αποφάσεις και τα Ψηφίσµατα του ΟΗΕ. Αυτή την πολιτική έχουµε
επιτύχει να αποτυπωθεί στα συµπεράσµατα του Ευρωπαϊκού
Συµβουλίου και αυτή την πολιτική είµαστε αποφασισµένοι να
συνεχίσουµε.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

2. Στην µε αριθµό 3178/23-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1729/9-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό EΘνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3178/23-10-98 που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Απ. Τασούλας και Αχ. Κανταρτζής,
σχετικά µε τη λειτουργία των σχολείων στην Κοινότητα Πέρδικας
του Νοµού Θεσπρωτίας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1.- Τα λειτουργικά κενά που προέκυψαν µετά από αποσπάσεις των
εκπαιδευτικών του ∆ηµοτικού Σχολείου Πέρδικας, πληρώθηκαν µε
προσλήψεις τριών (3) κατ' αρχήν (στις 24-9-98) και δύο (2) εν
συνεχεία (στις 23-10-98) αναπληρωτών δασκάλων.
Ως εκ τούτου στο ∆ηµοτικό Σχολείο Πέρδικας υπηρετούν σήµερα
συνολικά πέντε (5) δάσκαλοι σε σύνολο µαθητών 87.
Το ένα (1) λειτουργικό κενό που υπάρχει στο 2/θέσιο Νηπιαγωγείο
θα καλυφθεί σύντοµα µε τη νέα χορήγηση πιστώσεων για
πρόσληψη αναπληρωτών εκπαιδευτικών.
2.- Στο Γυµνάσιο Πέρδικας φοιτούν συνολικά 46 µαθητές (Α' τάξη
15 µαθητές, Β' τάξη 23 µαθητές, Γ' τάξη 8 µαθητές), τα δε µαθήµατα

Φυσικής Αγωγής και της Αγγλικής Γλώσσας διδάσκονται ήδη από
Εκπαιδευτικούς αντιστοίχων ειδικοτήτων.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

3. Στην µε αριθµό 3200/26-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1733/10-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Eθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3200/26-10-98 του
Βουλευτή κ. Ν. Τσιαρτσιώνη και στα θέµατα της αρµοδιότητάς µας,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Το Υπουργείο Παιδείας µέσω της ∆/νσης Ευρωπαϊκής Ενωσης
διοργάνωσε τον Ευρωπαϊκό ∆ιαγωνισµό για Νέους Επιστήµονες για
δέκατη συνεχή χρονιά.
Για τον 10ο διαγωνισµό είχε σταλεί εγκύκλιος (ΙΑ/1285/22-10-97)
στις ∆/νσεις Β/θµιας Εκπ/σης και ΑΕΙ, ΤΕΙ προκειµένου να
ενηµερωθούν οι µαθητές - σπουδαστές/φοιτητές (ηλικιών 15 - 20)
για το διαγωνισµό και να λάβουν µέρος σ' αυτόν. Συγκεντρώθηκαν
12 επιστηµονικά σχέδια. Η χώρα µας δικαιούται να συµµετάσχει µε
3 σχέδια σύµφωνα µε τον κανονισµό του Ευρωπαϊκού
Προγράµµατος "Κατάρτιση και Κινητικότητα των Ερευνητών (TRAIN
ING AND MOBILITY OF RESEARCHERS - TMR) της XII Γενικής
∆/νσης της Ε.Ε. όπου και επιχορηγεί το πρόγραµµα και καλύπτει τις
δαπάνες µετάβασης, διαµονής και διατροφής.
Τα επιστηµονικά σχέδια που εκπροσώπησαν την χώρα µας στο
διαγωνισµό επιλέχτηκαν κατά περίπτωση από Εθνική Επιτροπή η
οποία αποτελείτο από εκπροσώπους Ελληνικών Επιστηµονικών
Οργανώσεων όπως είναι η Μαθηµατική Εταιρεία, η Ενωση
Φυσικών, η Ενωση Χηµικών.
Το σχέδιο "ΚΙΚ-AIR-PITS" που υποβλήθηκε από τους µαθητές
Πιτσιλαδή Γεώργιο και Κυκκίδη Κων/νο του 1ου Λυκείου Κοζάνης
κατέλαβε τη δεύτερη θέση στην Εθνική επιλογή µε την παρατήρηση
"ότι έχει πρωτοτυπία, βελτιώνει τους κινητήρες και έχει µια λογική
λύση. Είναι βέβαια, θεωρητικό και η επιτροπή επιθυµεί να ζητηθεί
από τους µαθητές να το βελτιώσουν και να κατασκευάσουν µακέτα
ει δυνατόν και πρωτότυπο κινητήρα για την παρουσίαση της
εργασίας τους στο 10ο διαγωνισµό.
Στη συνέχεια τα τρία ελληνικά σχέδια µε τους πέντε νέους
επιστήµονες της χώρας µας (το 1ο σχέδιο είχε επινοηθεί από 2
µαθητές, το 2ο από δύο και το 3ο από 1 µαθητή) συνοδευόµενοι
από υπάλληλο του ΥΠΕΠΘ µετέβησαν στο Πόρτο της Πορτογαλίας
(20-27-9-98) προκειµένου να συµµετάσχουν στην Ευρωπαϊκή
διοργάνωση του διαγωνισµού.
Οι συµµετέχουσες χώρες ανήρχοντο στις 27 (15 Κ - Μ της
Ευρωπαϊκής Ενωσης +12 συνεργαζόµενα ή υπό ένταξη κράτη) µε
88 συµµετέχοντες και 57 Επιστηµονικά Σχέδια. Επίσης είχαν κληθεί
ως επισκέπτες Παρατηρητές (χωρίς δικαίωµα ψήφου κρίσης) από
την Ιαπωνία, ∆ηµοκρατία της Κορέας και Νότια Αµερική.
Αφού κρίθηκαν όλα τα σχέδια από Ειδική Επιτροπή Κριτών στην
οποία µετείχε ως κριτής και ο Ελληνας καθηγητής του ΕΜΠ κ.
Τιµολέων Σελλής, απενεµήθησαν τα βραβεία όπως ορίζεται από τον
κανονισµό του διαγωνισµού ως εξής:
Α.1. Το πρώτο βραβείο περιελάµβανε 3 συµµετοχές και χρηµατικό
ποσό 5.000 ECU.
2. Το δεύτερο βραβείο περιελάµβανε 3 συµµετοχές και χρηµατικό
ποσό 3.000 ECU.
3. Το τρίτο βραβείο περιελάµβανε 6 συµµετοχές και χρηµατικό
ποσό 1.500 ECU.
H τέταρτη θέση προφανώς αφορά την αλφαβητική σειρά των
Κρατών που µετείχαν στο διαγωνισµό και η χώρα µας ήταν τέταρτη
µετά από τα Κράτη:
1) Belgium, 2) Danmark, 3) Deutchland, 4) Εllas, 5) Espana κλπ.
Β. Εξι Τιµητικές ∆ιακρίσεις προκειµένου να εκπροσωπηθεί η
Ευρωπαϊκή Ενωση σε τρεις ∆ιεθνείς Επιστηµονικές Εκδη-
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λώσεις που θα πραγµατοποιηθούν στη Σουηδία, ΗΠΑ και Λονδίνο
αντίστοιχα.
Γ. Το βραβείο που απονέµεται από πρώην βραβευθέντες στο
διαγωνισµό (The Alumni Prize).
Η χώρα µας δεν έτυχε καµιάς βράβευσης ή διάκρισης στο σύνολο
των δεκαεννέα απονοµών.
Ο κ. Πιτσιλαδής όπως και όλοι οι συµµετέχοντες, 'Ελληνες και ξένοι,
ανεξάρτητα αν βραβεύθηκαν µε τις περιπτώσεις Α'-Β'-Γ' παραπάνω,
έλαβαν βεβαίωση για τη συµµετοχή τους στο διαγωνισµό που έχει
καθαρά το ρόλο της άµιλλας.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

4. Στην µε αριθµό 3202/26-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2581/9-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3202/26-10-98 που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. ∆. Κωστόπουλος, σχετικά µε
καταγγελία της Οµοσπονδίας Συλλόγων Υπηρεσίας Πολιτικής
Αεροπορίας που αναφέρεται στην αλλαγή του νοµικού καθεστώτος
σας πληροφοφούµε ότι γνώµονας για τη θεσµική µετεξέλιξη της
Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας είναι η διασφάλιση του ∆ηµοσίου
συµφέροντος, η ανάπτυξη της Οικονοµίας της χώρας και η
εξυπηρέτηση του επιβάτη καταναλωτή. Στα πλαίσια αυτά µελετάται
η ορθολογικότερη οργάνωση των Υπηρεσιών Εναέριας
Κυκλοφορίας και των Υπηρεσιών των Ελληνικών Αερολιµένων
εξασφαλίζοντας πρωτίστως την ασφάλεια αερολιµένων και
πτήσεων.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

5. Στην µε αριθµό 3253/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1740/10-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό EΘνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 3253/29-10-98 της
Βουλευτού κ. Β. Αράπη-Καραγιάννη, σχετικά µε το διορισµό
γραµµατέως στα Λύκεια, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 39 παρ. 2 του ν. 2218/94
όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 6 παρ. 7 του ν. 2240/94 οι
Περιφερειακές Υπηρεσίες Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας
Εκπ/σης του Υπουργείου Παιδείας έχουν καταργηθεί από την
ηµεροµηνία δηµοσίευσης στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης των
οργανισµών εσωτερικής οργάνωσης και λειτουργίας των
Νοµαρχιακών Αυτοδιοικήσεων και οι αρµοδιότητες που ασκούσαν
περιήλθαν στις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις.
Κατόπιν αυτού για το διορισµό διοικητικού και βοηθητικού
προσωπικού καθώς επίσης και την τοποθέτηση αυτών σε
συγκεκριµένη υπηρεσία ή σχολείο αρµόδιες είναι οι οικείες
Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις και το Α.Σ.Ε.Π.

Ο Υφυπουργός
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ"

6. Στην µε αριθµό 3268/29-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2598/9-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3268/29-10-98 που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Σπ. Σπηλιωτόπουλος, σχετικά
µε φορτηγά αυτ/τα ∆ηµόσιας Χρήσης µικτού βάρους έως 4.000
χιλιόγραµµα, σας πληροφορούµε τα παρακάτω:
1. Τα θέµατα της αύξησης του µικτού βάρους των Φ∆Χ αυτ/των, της
συγκεκριµένης κατηγορίας, (πρόκειται για Φορτηγά ∆ηµόσιας
Χρήσης αυτ/τα των οποίων το αρχικό δικαίωµα χορηγήθηκε µε τις
διατάξεις του ν. 1073/80 (Α' 214), στα 6.000 χιλιόγραµµα και η
ελεύθερη διακίνησή τους σε όλη τη χώρα, µελετώνται, λόγω και των
επιπτώσεων που θα επέφερε η ρύθµιση των θεµάτων αυτών στην
ισορροπία προσφοράς - ζήτησης στον τοµέα των εθνικών
µεταφορών.

Στα πλαίσια αυτά θα εξεταστεί και η δυνατότητα προσάρτησης
ρυµουλκούµενου οχήµατος.
2. Εχει γίνει πρόβλεψη να εφοδιαστούν και τα αυτοκίνητα της
συγκεκριµένης κατηγορίας µε νέο τύπο πινακίδων, οι οποίες θα
δοθούν στο µέλλον στις ειδικές κατηγορίες αυτοκινήτων (Φ∆Χ,
λεωφορεία κλπ.).
3. Για το θέµα της πρόσβασης στο επάγγελµα του οδικού
µεταφορέα εµπορευµάτων, ισχύουν οι διατάξεις του ν. 383/76, του
Π∆ 57/89 (Α' 28), όπως τροποποιήθηκε µε το Π∆ 294/91 (Α' 103)
και η µε αριθµ. Β2/32424/5758/91 (Β 785) απόφαση του Υπουργού
Μεταφορών και Επικοινωνιών, σύµφωνα µε τις οποίες οι ιδιοκτήτες
Φ∆Χ αυτ/των µικρού βάρους άνω των 6000 χιλιογράµµων
υπόκεινται στους περιορισµούς που έχουν τεθεί από την
Ευρωπαϊκή Ενωση και ισχύουν στην Ελλάδα για την πρόσβαση στο
επάγγελµα του µεταφορέα εµπορευµάτων.
Για τους ιδιοκτήτες Φ∆Χ κάτω των 6000 χιλιογράµµων, δεν είναι
υποχρεωτικό να κατέχουν άδεια οδικού µεταφορέα εµπορευµάτων.
4. Με το ν. 2465/97 (Α' 28) άρθρο 8, "Ελεγχος Παραβάσεων
Αυτ/των", ανατίθεται στο Σώµα ∆ίωξης Οικονοµικού Εγκλήµατος
(Σ.∆.Ο.Ε.), ο έλεγχος της εφαρµογής των κειµένων διατάξεων από
τα Ελληνικά και αλλοδαπά λεωφορεία και φορτηγά ιδιωτικής και
δηµοσίας χρήσης, καθώς και από τα επιβατικά δηµοσίας χρήσης
αυτ/τα, όπως και η επιβολή διοικ. ποινών επί τόπου και άµεσα
έπειτα από ακρόαση του οδηγού.
Ελέγχεται τόσο η νοµιµότητα κυκλοφορίας του αυτοκινήτου, όσο και
η νοµιµότητα της µεταφοράς και ο έλεγχος διενεργείται σε
οποιοδήποτε σηµείο της χώρας. Στα πλαίσια του Σ.∆.Ο.Ε. επίκειται
η συγκρότηση και λειτουργία ειδικών επιτροπών.
Σύµφωνα µε την Α2/26718/5543/17-2-93 κοινή απόφαση των
Υπουργών Οικονοµικών και Μεταφορών και Επικοινωνιών,
πραγµατοποιείται έλεγχος των φορτηγών αυτοκινήτων ιδιωτικής
χρήσης και από τα Αστυνοµικά 'Οργανα, από τις Τελωνειακές και
Λιµενικές Αρχές καθώς και από τα Μικτά κινητά κλιµάκια ελέγχου,
µε τον τρόπο και τη διαδικασία που προβλέπεται από τις
παραπάνω διατάξεις.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ"

7. Στην µε αριθµό 3219/27-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
35656/10-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 3219/27-10-98 ερώτηση που κατέθεσε στη
Βουλή ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης, σχετικά µε ιατρική κάλυψη
Περιφερειακού Ιατρείου Φούρνων Ικαρίας Νοµού Σάµου, σας
γνωρίζουµε ότι, στο εν λόγω ιατρείο τοποθετήθηκε η γιατρός
Νικολακοπούλου Μαρία, η οποία θα αναλάβει υπηρεσία στην έδρα
της την 7η Ιανουαρίου 1999, αφού ολοκληρώσει την προβλεπόµενη
από το ν. 2519/97 (ΦΕΚ 165/τ.Α'/97) τρίµηνη εκπαίδευση.
Επί πλέον, σας πληροφορούµε ότι στις 30-10-98 εστάλει από το
Υπουργείο Εθνικής Αµυνας ο στρατιώτης γιατρός Καζάζης
Χρήστος, για να καλύψει τις ανάγκες του νησιού σε καθηµερινή
βάση.
Επιπροσθέτως σας αναφέρουµε ότι, το Γενικό Νοµαρχιακό
Νοσοκοµείο - Κέντρο Υγείας Ικαρίας, σταθµίζοντας σοβαρά τις
υφιστάµενες υπηρεσιακές ανάγκες και σε συνδυασµό µε το ιατρικό
δυναµικό της περιοχής ευθύνης του, θα στέλνει µία φορά την
εβδοµάδα γιατρό στο νησί για να συνταγογραφεί, δεδοµένου ότι ο
στρατιώτης γιατρός δεν έχει δικαίωµα συνταγογραφίας.
Τέλος, επισηµαίνουµε ότι, η Υπηρεσία µας προκήρυξε στις 18-6-98
µία (1) θέση Επιµ.Α' ή Β' Γενικής Ιατρικής, µία (1) ακόµη θέση
γιατρού υπόχρεου υπηρεσίας υπαίθρου Ν.∆. 67/68 και µε το αριθ.
πρωτ. Α9β/17815/15-6-98 ζητήσαµε από το Α.Σ.Ε.Π. µεταξύ άλλων
και την προκήρυξη µίας (1) θέσης ΤΕ Μαιευτικής, για το
προαναφερόµενο ιατρείο.

Ο Υπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"
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8. Στην µε αριθµό 3122/21-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
433/6-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 3122/21-10-98 του Βουλευτή κ. Γ.
Σούρλα, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Το θέµα του προσδιορισµού των ορίων της ποσότητας κάθε επί
µέρους ναρκωτικής ουσίας, όπως το άρθρο 14 του ν. 2161/93
ορίζει, έχει απασχολήσει το Υπουργείο µας και βρίσκεται µαζί µε
άλλα παρεµφερή θέµατα ναρκωτικών υπό επεξεργασία,
προκειµένου να βρεθεί η αρµόσουσα διευθέτηση.
Κατόπιν σχετικής διερεύνησης του θέµατος θεωρείται αναγκαίο
εξαιτίας της πολυπλοκότητας των διαφόρων παραγόντων που
υπεισέρχονται, όπως η ηλικία του χρήστη, ο χρόνος χρήσης, η
παράλληλη χρήση άλλης ή άλλων ουσιών, η κυκλοφορία συνεχώς
νέων ουσιών, καθώς και άλλοι µη προσδιορίσιµοι εκ των προτέρων
συντελεστές, να τεθεί υπόψη ειδικών επιστηµόνων, οι οποίοι θα
αποφανθούν και σε σχέση µε τη διενέργεια πραγµατογνωµοσύνης
(άρθρο 13 ν. 1729/87 και η Υπουργ. Απόφαση Α2β/οικ. 3982/87).
Το θέµα της πραγµατογνωµοσύνης επανεξετάζεται επίσης µέσα
στα πλαίσια της προσπάθειας του Υπουργείου µας για
αποτελεσµατικότερη εφαρµογή του νόµου περί ναρκωτικών προς
όφελος του κοινωνικού συνόλου γενικότερα.

Ο Υπουργός
Λ. ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ"

9. Στην µε αριθµό 2883/6-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
14/13-11-98 έγγραφο από τoν Υφυπουργό Aνάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 2883/6-10-98 του Βουλευτή κ.
Κυριάκου Σπυριούνη που διαβιβάσθηκε στο Υπουργείο µας µε την
µε αριθµ. 6163/20-10-98 κοινοποίηση του Υπουργείου Μακεδονίας
- Θράκης, σχετικά µε το θέµα του πλανόδιου εµπορίου στην πόλη
της Θεσ/νίκης, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Οι κανόνες άσκησης του υπαίθριου εµπορίου (στάσιµου ή
πλανόδιου) ρυθµίζονται κατά τρόπο σύγχρονο και αποτελεσµατικό
µε το ν. 2323/95 και την Κ1/2113/95 απόφαση, όπως
τροποποιήθηκε µε την Κ1/1566/96 όµοια.
Σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρ. 3 του άρθρου 1 του νόµου
αυτού, η άσκηση του υπαίθριου πλανόδιου εµπορίου επιτρέπεται
µόνο σε χωριά ή οικισµούς, όπου δεν υπάρχει στεγασµένο εµπόριο
και ειδικά για τα είδη που χορηγείται η άδεια του πωλητή, µε
εξαίρεση τις κινητέ καντίνες και τους πωλητές λευκών ειδών, που
χρησιµοποιούσαν πριν την έναρξη ισχύος του προαναφερθέντος
νόµου όχηµα για την άσκηση της δραστηριότητάς τους,
χαρακτηριζόµενης από το Υπουργείο Οικονοµικών ως κινητό
αποτέλεσµα.
Με το άρθρο 5 του ίδιου νόµου εξάλλου, για τους παραβάτες των
διατάξεων αυτού, προβλέπεται χρηµατικό πρόστιµο από 20.000
έως 500.000 δρχ. Επίσης προβλέπεται η αποµάκρυνση των ειδών
που διατίθενται προς πώληση και των µέσων που
χρησιµοποιούνται για το σκοπό αυτό, καθώς και ο πλειστηριασµός
τους σε ορισµένες περιπτώσεις.
Αρµόδιοι για τον έλεγχο της δραστηριότητας των υπαίθριων
εµπόρων, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ίδιου ως άνω άρθρου και
του ΚΕΦ. Η' της Κ1/2113/95 απόφασης, είναι οι δήµοι και οι
κοινότητες καθώς και τα αστυνοµικά τµήµατα των περιοχών που
διενεργείται το υπαίθριο εµπόριο.
Από την εφαρµογή του νόµου αυτού, προέκυψαν κάποια
προβλήµατα που έχουν σχέση µε τις πρακτικές ορισµένων τοπικών
παραγόντων.
Παρακολουθούµε τις συνέπειες προκειµένου να παρέµβουµε
νοµοθετικά αν υφίσταται πράγµατι θέµα.

Ο Υφυπουργός
ΜΙΧ. ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ"

10. Στην µε αριθµό 3153/22-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
11/13-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην µε αριθµό 3153/22-10-98 ερώτηση του

Βουλευτή κ. Κ. Σπυριούνη, σχετικά µε το θέµα της πώλησης άρτου,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε τις διατάξεις του Π∆ 369/92, επιτρέπεται η διάθεση του
ψωµιού και των προϊόντων αρτοποιϊας σε συσκευασία από λοιπά
εκτός των αρτοποιείων καταστήµατα, µε την επιφύλαξη φυσικά της
αυστηρής τήρησης των όρων και προϋποθέσεων περί δηµόσιας
υγείας, τόσο κατά τη µεταφορά από τον τόπο παραγωγής όσο και
στον τόπο πώλησης.
Για την πιστή εφαρµογή των προαναφερθέντων έχουν συγκροτηθεί
µικτά συνεργεία ελεγκτών, κατά Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση,
αποτελούµενα από υπαλλήλους των Υπηρεσιών Εµπορίου,
Υγειονοµικού και ∆ΟΥ ή Σ∆ΟΕ συνεπικουρούµενα από όργανα της
Αστυνοµίας.
'Εργο των εν λόγω συνεργείων είναι η πραγµατοποίηση ελέγχων
στις επιχειρήσεις παραγωγής εµπορίας και διακίνησης του ψωµιού
και των προϊόντων αρτοποιϊας, ως προς την εφαρµογή κατά
περίπτωση αρµοδιότητας των αγορανοµικών, υγειονοµικών και
φορολογικών διατάξεων, καθώς και η µέρµνα για την επιβολή των
νοµίµων κυρώσεων κατά των παραβατών.
∆εν παραλείπεται πάντως να αναφερθεί ότι το Υπουργείο
Ανάπτυξης, µετά από µακρά συνεργασία µε όλους τους
εµπλεκόµενους φορείς, έχει διαµορφώσει σχέδιο νόµου για την
αναµόρφωση της αρτοποιητικής νοµοθεσίας.

Ο Υφυπουργός
ΜΙΧ. ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ"

11. Στην µε αριθµό 3115/21-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
19084/12-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3115/21.10.98, που
κατέθεσε στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Σαλαγκούδης
Γεώργιος, σας πληροφορούµε τα εξής:
Τα ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ συµµετείχαν στις δύο πρόσφατες
γεωτρήσεις µόνο µε το δικό τους µερίδιο. Τα µερίδια των λοιπών
εταίρων της Κοινοπραξίας ανέλαβε η DENISSON.
Συγκεκριµένα τα ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ συµµετείχαν:
- Στην γεώτρηση SOUTH-PRINOS -1 µε ποσοστό 35%. Η
γεώτρηση αυτή βρίσκεται στην περιοχή των δεύτερων τµηµάτων
εκµετάλλευσης στα οποία η Εταιρεία έχει συµµετοχή 35%, από το
1996.
- Στη γεώτρηση PERAMOS REEF-1 µε ποσοστό 25%. Η γεώτρηση
αυτή βρίσκεται στην περιοχή έρευνας του ν. 90/75, όπου η Εταιρεία
συµµετέχει µε ποσοστό 25%.
Οι δύο αυτές γεωτρήσεις απέβησαν άγονες.
Η συνολική δαπάνη των γεωτρήσεων ανέρχεται στα 8 εκ. δολάρια
περίπου και η συµµετοχή των "ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΠΕΤΡΕΛΑΙΩΝ" µε τα
ως άνω ποσοστά ανήλθε σε 2,5 εκ. δολάρια.
Τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ" και προηγούµενα η ∆ΕΠ-ΕΚΥ ή η
∆ΕΠ, συµµετείχαν επίσης σε άλλες δύο γεωτρήσεις στο Β. Αιγαίο.
- Στη γεώτρηση WEST-PRINOS-1, το 1985 µε ποσοστό 10%.
- Στη γεώτρηση PRINOS NORTH-2, το 1994 µε ποσοστό 35%.
Η γεώτρηση PRINOS NORTH 2 ήταν επιτυχής και είναι γνωστό ότι
η ανακάλυψη του κοιτάσµατος του Β. Πρίνου επέτρεψε την
συνέχιση της παραγωγής το Πρίνου τα 3 τελευταία χρόνια.
Η εταιρία λοιπόν έχει συµµετάσχει σε 4 γεωτρήσεις στην περιοχή εκ
των οποίων η µία υπήρξε επιτυχής.
Αυτό το ποσοστό επιτυχίας είναι µεγαλύτερο από τα διεθνή
standards, όπου ο µέσος όρος είναι περίπου 1 επιτυχία στις 7
γεωτρήσεις.
Είναι γνωστό ότι τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ" δεν συµµετέχουν
στην Κοινοπραξία του Πρίνου.
Παράλληλα στις περιοχές στις οποίες συµµετέχει η Εταιρία
εντείνονται οι ερευνητικές δραστηριότητες ώστε να ανακαλυφθούν
και νέα κοιτάσµατα. Απόρροια αυτής της πολιτικής ήταν και η
αύξηση του µεριδίου της Εταιρίας στο 35% στον
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Β. Πρίνο µε ευεργετικά αποτελέσµατα για τη συνέχιση της
παραγωγής του Πρίνου.
Η ∆ιοίκηση των ΕΛΠΕ Α.Ε. έχει προχωρήσει µε αξιοκρατικά
κριτήρια στην στελέχωση του αναδιοργανωµένου οµίλου,
αξιοποιώντας όλο το ανθρώπινο δυναµικό της, βάσει των
διαδικασιών που έχουν θεσπισθεί.
Στον όµιλο των ΕΛΠΕ Α.Ε. οι εργαζόµενοι αξιοποιούνται σύµφωνα
µε τις ικανότητές τους και όλες οι θέσεις στελεχώνονται µε
καταξιωµένα και έµπειρα στελέχη.
Τα "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ" αξιολογούν πολλές προτάσεις για
έρευνα και εκµετάλλευση σε περιοχές ενδιαφέροντος εκτός
Ελλάδας. Για την Ουκρανία έχουν γίνει προτάσεις και στο παρελθόν
και σήµερα. Πρόσφατα, υποβλήθηκε πρόταση η οποία βρίσκεται
στην αρχική φάση αξιολόγησης και προς το παρόν δεν υπάρχει
καµία δέσµευση. Εάν η πρόταση αξιολογηθεί ως ενδιαφέρουσα και
αποφασισθεί η συνέχισή της, η Εταιρεία θα προβεί στις σχετικές
ανακοινώσεις.
Το κόστος συµµετοχής της Εταιρείας στην έρευνα της περιοχής
Ρ8Α της Β. Θάλασσας (Ολλανδία) ανήλθε στα 905.193.605 εκατ.
δρχ.
Κοινή πρακτική όλων των πετρελαϊκών εταιρειών είναι η "διασπορά
του ρίσκου" µε µικρές συµµετοχές σε διάφορες περιοχές, στα
πλαίσια της προσπάθειας οικοδόµησης ενός εξισορροπηµένου
χαρτοφυλακίου επενδύσεων, το οποίο είναι απαραίτητο σε
επιχειρησιακές δραστηριότητες υψηλού κινδύνου, όπως η έρευνα
του πετρελαίου.
Επισηµαίνουµε ότι αυτή η πρακτική ακολουθείται όχι µόνο από τις
µεγάλες ιδιωτικές εταιρείες (BP Mobil, Chevron ESSO, TEXACO,
ARCO κλπ.) αλλά και από όλες τις Ευρωπαϊκές εταιρείες τις
αντίστοιχες µε τη δική µας REPSOL Ισπανίας, ΑGIP Ιταλίας ELF και
ΤΟΤΑΛ Γαλλίας κλπ.) από κρατικές εταιρείες όπως η TPAO
Τουρκίας και από όλες τις εταιρείες του τέως ανατολικού µπλοκ
(PETROM Ρουµανία, MOL Ουγγαρίας, LUKOIL Ρωσίας, ΙΝΑ
Κροατίας κλπ.).

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

12. Στην µε αριθµό 3129/22-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
19083/12-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3129/22.10.98, που
κατέθεσε στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Γ. Σαλαγκούδης,
σας πληροφορούµε τα εξής:
Η αναδιοργάνωση του Οµίλου ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ (πρώην
∆ΕΠ) που έγινε µε το Νόµο 2593/98, εκτός των µεταβολών που
δηµιουργεί στη λειτουργία των υπηρεσιών, µε απόλυτα θετικά µέχρι
τώρα για την πορεία του Οµίλου αποτελέσµατα, δηµιούργησε και
νέα δεδοµένα για το Συνδικαλιστικό Κίνηµα των Εργαζοµένων στο
χώρο.
Είναι φυσικό το Συνδικαλιστικό Κίνηµα των Εργαζοµένων να
αναζητεί τρόπους οργάνωσης που να ανταποκρίνονται στα νέα
δεδοµένα στα πλαίσια της αυτονοµίας του και της ανεξάρτητης
λειτουργίας του.
Η ∆ιοίκηση της Εταιρείας "ΕΛΛΗΝΙΚΑ ΠΕΤΡΕΛΑΙΑ Α.Ε." ανέπτυξε
σ' όλη αυτή την περίοδο ειλικρινή και δηµιουργικό διάλογο µε τους
εκπροσώπους του Συνδικαλιστικού κινήµατος, µε οποιαδήποτε
µορφή αντιπροσώπησης αυτοί επέλεξαν χωρίς καµία διάκριση
(Οµοσπονδία, εννεαµελής επιτροπή Σωµατείων, µεµονωµένα
Σωµατεία κλπ.).
Αποτέλεσµα αυτού ήταν η εδραίωση κλίµατος εργασιακής ειρήνης
σε µία δύσκολη µεταβατική περίοδο.
Με τον τρόπο αυτό επιλύθηκαν χρόνια προβλήµατα των
εργαζοµένων, διεξήχθησαν χωρίς καµία αµφισβήτηση οι εκλογές για
την ανάδειξη εκπροσώπων των εργαζοµένων στο ∆.Σ. και
υπεγράφη και µε τα τέσσερα Σωµατεία Ενιαία Επιχειρησιακή
Συλλογική Σύµβαση Εργασίας.
Σχετικά µε το θέµα του αντιπροσωπευτικού Σωµατείου, η ∆ιοίκηση
ακολουθεί αυστηρά τα προβλεπόµενα από τη σχετική Νοµοθεσία

και θεωρεί ότι το θέµα που έχει δηµιουργηθεί θα πρέπει να επιλυθεί
από το ίδιο το Συνδικαλιστικό Κίνηµα στα πλαίσια των διαδικασιών
που ορίζει η Νοµοθεσία.
Τόσο ο Γενικός Τεχνικός ∆ιευθυντής όσο και τα άλλα Στελέχη της
Εταιρείας ενεργούν στα πλαίσια των αρµοδιοτήτων τους και
πάντοτε σύµφωνα µε τις κατευθύνσεις και οδηγίες του Προέδρου
και ∆/ντα Συµβούλου, σεβόµενοι απολύτως την αυτονοµία και
ανεξάρτητη λειτουργία του Συνδικαλιστικού Κινήµατος.
Οι Συνδικαλιστικές Οργανώσεις του χώρου έχουν την ωριµότητα και
το επίπεδο στο να µην επιτρέπουν τέτοιου είδους παρεµβάσεις.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

13. Στην µε αριθµό 3152/22-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
18803/12-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3152/22.10.98, που
κατέθεσε στη Βουλή των Ελλήνων, ο Βουλευτής κ. Απόστολος Ε.
Σταύρου, σας πληροφορούµε τα εξής:
Η σύµβαση κατασκευής του σταθµού συνόρων µεταξύ ∆ΕΠΑ-
PENSPEN, µεταξύ άλλων, προέβλεπε τη λειτουργία του σταθµού
από εξειδικευµένο προσωπικό της PENSPEN για τρεις (3) µήνες
µετά τη µηχανική αποπεράτωση του σταθµού.
Επειδή η ∆ΕΠΑ, λόγω του Ν. 2190/94 περί ΑΣΕΠ, αδυνατούσε να
στελεχώσει στο Σταθµό µε το κατάλληλο προσωπικό ο αρµόδιος,
∆ιευθυντής Λειτουργίας και Συντήρησης της ∆ΕΠΑ, εισηγήθηκε την
αρχική ανάθεση της λειτουργίας του Σταθµού στην PENSPEN και
τις σχετικές µέχρι σήµερα επεκτάσεις της, καθώς και τη διατήρηση
του προσωπικού.
Το συνολικό κόστος κατασκευής του σταθµού είναι περίπου 6 δισ.
δρχ. ενώ το συνολικό κόστος για τις υπηρεσίες Συντήρησης και
Λειτουργίας του σταθµού µέχρι σήµερα ανέρχεται 1,3 δισ. δρχ.
Το κόστος αυτό είναι υψηλό, διότι η αµοιβή των ξένων τεχνικών
είναι πολλαπλάσια της αµοιβής των Ελλήνων και για το λόγο αυτό η
∆ΕΠΑ έχει ήδη προκηρύξει διαγωνισµό, ο οποίος βρίσκεται στο
τελικό στάδιο για την ανάδειξη Συµβούλου Λειτουργίας και
Συντήρησης των εγκαταστάσεων Φυσικού Αερίου,
συµπεριλαµβανοµένου και του Σταθµού Συνόρων, ενώ συγχρόνως
καταβάλλεται έντονη προσπάθεια για την πρόσληψη και
εκπαίδευση ελληνικού προσωπικού.

Η Υπουργός
Β. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

14. Στην µε αριθµό 3113/21-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
19432/12-11-98 έγγραφο από την Υπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3213/21-10-98 του Βουλευτή κ. Γ.
Καρατζαφέρη, σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Το έργο "Κτίριο ∆υρραχίου - Κηφισσού - Αψού (Ροσινιόλ)" αφορά
στη διασκευή- διαµόρφωση κτιρίου που κατασκευάστηκε το 1980
και αγοράσθηκε από την Επιχείρηση ηµιτελές το 1992, αλλά για
διάφορους λόγους δεν χρησιµοποιήθηκε αµέσως. Το κτίριο αυτό
είναι ένα από τα ελάχιστα ιδιόκτητα κτίρια γραφείων που διαθέτει η
∆ΕΗ στην ευρύτερη περιοχή της Αθήνας και το µοναδικό που
βρίσκεται σε φάση διασκευής για να καλύψει στεγαστικές ανάγκες
της.
2. Μετά από δηµόσιο µειοδοτικό διαγωνισµό, (32 συµµετοχές),
σύµφωνα µε τον Κανονισµό 'Εργων της ∆ΕΗ (ΦΕΚ 305Β/28-4-93)
το έργο ανατέθηκε, το 1996 στον 1ο µειοδότη "Κ/Ξ ΕΡΓΑΣ Α.Ε. -
ΕΡΓΑ ΕΛΛΑ∆ΟΣ Α.Ε." (Η' τάξεως) µε Συµβατικό Προϋπολογισµό
625.811.053 δρχ. (τεκµαρτή έκπτωση 66,15%) και προθεσµία
παράδοσης 450 ηµερολογιακών ηµερών (προβλεπόµενο πέρας
Αύγουστος 1997).
3.  Κατά  την  εξέλιξη  του  έργου  προέκυψαν  διάφορα
προβλήµατα,  µη  δυνάµει  να  προβλεφθούν  από  την  αρχή  στη
µελέτη  αποπεράτωσης  και  βελτίωσης  του  κτιρίου  (π.χ.  όχι
καλή  κατάσταση  των  καλυµµένων  ορθοστατών  στήριξης  των
υαλοστασίων  των  προσόψεων,  ελαττωµατικά  στοιχεία  κλιµα-
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τιστικών µονάδων κλπ.), τα οποία οδήγησαν σε αποφάσεις για
εργασίες περαιτέρω αναβάθµισης της τελικής ποιότητας του κτιρίου
(νέα υαλοστάσια, βελτίωση του συστήµατος κλιµατισµού, κλπ.).
Εργασίες που ήταν δύσκολο να προβλεφθούν, αλλά και σχεδόν
αδύνατον να γίνουν µετά την εγκατάσταση των Υπηρεσιών στο
κτίριο αυτό. Οι βελτιώσεις αυτές µέσα στα πλαίσια της υπάρχουσας
Σύµβασης επέφεραν αύξηση του Συµβατικού Προϋπολογισµού
κατά 40% περίπου (249.254.675 δρχ.) και αντίστοιχη χρονική
παράταση πέρατος του έργου κατά 228 ηµερολογιακές ηµέρες.
(Νέο προβλεπόµενο πέρας Απρίλιος 1998).
4. Αρχές του τρέχοντος έτους προέκυψε η ανάγκη στέγασης στο
κτίριο αυτό άλλων Υπηρεσιακών Μονάδων, λόγω εξώσεων από
µισθωµένο κτίριο στο οποίο εστεγάζοντο. Η αδυναµία εξεύρεσης
άλλου κατάλληλου κτιρίου για η στέγαση των µονάδων αυτών,
επέφερε αναγκαστική αλλαγή στο αρχικό σχεδιασµό µε αποτέλεσµα
την αύξηση του αντικειµένου του έργου και την περαιτέρω αύξηση
του Συµβατικού Προϋπολογισµού κατά 48% περίπου (300 εκ. δρχ.)
καθώς και την περαιτέρω χρονική παράταση του πέρατος κατά 275
ηµέρες (τελικό προβλεπόµενο πέρας ∆εκέµβριος 1998).
Επισηµαίνεται, ότι η Επιχείρηση επέλεξε την ανάθεση των
προσθέτων αυτών εργασιών (την αύξηση δηλαδή του αντικειµένου
του έργου) στον εγκατεστηµένο ήδη Ανάδοχο, στα πλαίσια πάντα
της υπάρχουσας Σύµβασης (Συµβατικές τιµές κλπ.), και σύµφωνα
πάλι µε τον Κανονισµό 'Εργων ∆ΕΗ, διότι οποιαδήποτε άλλη λύση
θα ήταν αντισυµβατική, θα επέφερε µεγαλύτερο κόστος και
καθυστερήσεις στο έργο µε δυσµενείς συνέπειες.
5. Συµπερασµατικά επισηµαίνεται ότι στην οικονοµική και χρονική
εξέλιξη το υπόψη έργο (τελικό εκτιµώµενο κόστος 1.170 εκ. δρχ.
περίπου και προβλεπόµενο πέρας 31.12.98) επέδρασαν
παράγοντες τόσο τεχνικής φύσεως που είναι σύνηθες φαινόµενο για
έργα διαρρύθµισης παλαιών κτιρίων (µη προβλέψιµα εξ αρχής
στοιχεία), όσο και αστάθµητων παραγόντων διαφοροποίησης των
στεγαστικών αναγκών.
Γεγονός όµως είναι ότι η συνολική αύξηση του Συµβατικού
Προϋπολογισµού (µε την ανάλογη χρονική καθυστέρηση), κάλυψε
και θα καλύψει πραγµατικές ανάγκες και αύξηση του αντικειµένου
του έργου (διαµόρφωση κτιρίου υψηλών προδιαγραφών και
απαιτήσεων), µέσα στα πλαίσια των όρων της Σύµβασης και του
Κανονισµού 'Εργων ∆ΕΗ και σε καµία περίπτωση δεν αποτελεί
χαριστική ρύθµιση προς τον Ανάδοχο.

Η Υπουργός
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

15. Στην µε αριθµό 915/7-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1307/12-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 915/7.8.98, που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ Ν. Κατσαρός, σχετικά µε την οικονοµική επιχορήγηση
και τον εµπλουτισµό της ∆ηµοτικής Βιβλιοθήκης Αµπελώνα του
νοµού Λαρίσης, σας γνωρίζουµε ότι βάσει των διατάξεων του Π.∆.
941/77 άρθρο 18, παράγραφος β, εδάφια δδ και εε, το ΥΠ.Ε.Π.Θ.
ενισχύει οικονοµικά τις 500 δηµοτικές και κοινοτικές βιβλιοθήκες,
στο πλαίσιο του εµπλουτισµού των συλλογών τους.
Στο πλαίσιο αυτό, η ∆ηµοτική Βιβλιοθήκη Αµπελώνα Λάρισας έχει
επιχορηγηθεί οικονοµικά για εµπλουτισµό της συλλογής της τα
τελευταία χρόνια µε το ποσόν των 2.500.000 δρχ. για δε το α'
εξάµηνο του 1998 έχει επιχορηγηθεί µε ο ποσό των 300.000 δρχ.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ"

16. Στην µε αριθµό 505/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1147/12-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 505/22-7-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Αγγ. Μπρατάκος, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1. Η αρµόδια διεύθυνση του ΥΠ.Ε.Π.Θ. προκήρυξε τις θέσεις των

ευρωπαϊκών σχολείων, σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις.
Οι αιτήσεις που υποβάλλονται στις κατά τόπους διευθύνσεις σε όλη
την επικράτεια, αποστέλλονται στο ΥΠ.Ε.Π.Θ. Κατά την ηµέρα της
πρώτης συνεδρίασης της επιτροπής επιλογής προσωπικού για τα
ευρωπαϊκά σχολεία, εξετάζονται οι αιτήσεις από την επιτροπή, η
οποία και αποφασίζει ποιες θα είναι δεκτές.
Πρέπει να σηµειώσουµε ότι υποβάλεται κάθε χρόνο ένας αριθµός
αιτήσεων που δεν καλύπτει τις προϋποθέσεις της προκήρυξης και
του νόµου οι οποίες και απορρίπτονται από την επιτροπή.
Την ηµέρα της πρώτης συνεδρίασης της επιτροπής είχε ήδη
τροποποιηθεί η ισχύουσα νοµοθεσία και η επιτροπή αποφάσισε να
κάνει αποδεκτές τις αιτήσεις σύµφωνα µε την ισχύουσα πλέον
νοµοθεσία, δεδοµένου ότι κρίσιµο νοµικό καθεστώς θεωρείται το
νοµικό καθεστώς που ισχύει κατά την έκδοση της πράξης της
Επιτροπής.
2. Η διαδικασία προκήρυξης θέσεων και επιλογής απαιτεί ικανό
χρονικό διάστηµα (3-6 µηνών τουλάχιστον) και ως εκ τούτου δεν θα
ήταν δυνατό σε περίπτωση νέας προκήρυξης, να λειτουργήσουν
απρόσκοπτα από το Σεπτέµβριο του 1998 τα ελληνικά τµήµατα των
ευρωπαϊκών σχολείων.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ"

17. Στην µε αριθµό 2196/14-9-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1444/12-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2196/14-9-1998, που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Απ. Τασούλας και Μαρία Μπόσκου,
σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Το ΕΘνικό 'Ιδρυµα Νεότητας, δεν προωθεί ιδιωτικοποίηση
τµηµάτων της Φοιτητικής Εστίας Ιωαννίνων και συγκεκριµένα:
α) Στο τµήµα καθαριότητας της εν λόγω Εστίας δεν έχει τοποθετηθεί
συνεργείο καθαρισµού, διότι το υπάρχον προσωπικό στην
καθαριότητα, καλύπτει τις ανάγκες της Εστίας.
β) Ο τοµέας της σίτισης λειτουργεί κανονικά και έχει γίνει πρόβλεψη
δύο (2) επιπλέον Εργατών- τριών µαγειρείου µε σύµβαση εργασίας
ορισµένου χρόνου οκτάµηνης διάρκειας ως εκ τούτου αποδεικνύεται
πως οι πληροφορίες που αφορούν τη Φ.Ε. Ιωαννίνων είναι
ανακριβείς.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ"

18. Στην µε αριθµό 983/11-8-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1358/12-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Aπαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 983/11-8-98 του Βουλευτή κ.
Παν. Ψωµιάδη σας γνωρίζουµε ότι το λεξικό δεν λογοκρίνει τη λαλιά
µας ούτε λογοκρίνεται. Το λεξικό καταγράφει και ερµηνεύει τις λέξεις
που βρίσκονται εν χρήσει.
Τα τυχόν σφάλµατα, οι όποιες διαφορές πρέπει να είναι
αποκλειστικά αντικείµενο υπεύθυνης επιστηµονικής συζήτησης και
διαλόγου. Είναι µέσα από ένα τέτοιο διάλογο που λύνονται οι
διαφορές και όχι µε παρεµβάσεις που ποινικοποιούν την ελευθερία
της επιστηµονικής έκφρασης.
Θέλω να επιµείων πάνω σ' αυτή τη θέση γιατί τη θεωρώ σηµαντική
αρχή για την Παιδεία µας, τον Πολιτισµό µας και τη ∆ηµοκρατία µας.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ"

19. Στην µε αριθµό 508/22-7-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1148/12-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 508/22-7-1998 που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Γ. Κουράκης σχετικά µε τη
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δηµιουργία έδρας Νίκου Καζαντζάκη στη Φιλοσοφική Σχολή του
Πανεπιστηµίου Κρήτης, σας γνωρίζουµε ότι µε το νόµο 1268/82, ο
θεσµός των πανεπιστηµιακών εδρών έχει καταργηθεί. Το οικείο ΑΕΙ
έχει τη δυνατότητα, στα πλαίσια της κατοχυρωµένης από το
Σύνταγµα αυτοδιοίκησης του, να προβεί στην προκήρυξη κενής
θέσης ∆ιδακτικού Ερευνητικού Προσωπικού µε ανάλογο
αντικείµενο.

Ο Υπουργός
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ∆. ΑΡΣΕΝΗΣ").

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφορών και
ερωτήσεων της Τρίτης 2 Μαρτίου 1999.
Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 5
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 3089/20.10.98 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.∆ηµητρίου Πιπεργιά προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε τις
ενέργειες για την επίσπευση χορήγησης σύνταξης σε δικαιούχο του
Ταµείου Μετάλλου.
2. Η µε αριθµό 4679/4-12-98 ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου Βαρίνου προς τον Υπουργό Εθνικής
'Αµυνας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη χορήγηση φαρµάκων
από το Ναυτικό Νοσοκοµείο Αθηνών, στο εν ενερ-
γεία και εν αποστρατεία προσωπικό του Λιµενικού Σώµατος.

3. Η µε αριθµό 4965/10-12-98 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Παναγιώτου προς
τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τις προθέσεις της
Κυβέρνησης για την αναβάθµιση του Ακτινολογικού Τµήµατος του
Νοσοκοµείου Σερρών.
4. Η µε αριθµό 5149/16-12-98 ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Πέτρου Κουναλάκη
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τον τρόπο λειτουργίας των νέων Πανεπιστηµιακών τµηµάτων, τη
διατήρηση του δηµόσιου χαρακτήρα στις µεταπτυχιακές σπουδές
κλπ.
Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.5
Καν.Βουλής)
1. Η µε αριθµό 4830/8-12-98 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αλέξανδρου
Χρυσανθακόπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων κτιριακής
υποδοµής και επαρκούς επάνδρωσης µε προσωπικό στο
υποκατάστηµα ΙΚΑ Αιγίου.
2. Η µε αριθµό 4587/2-12-98 ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό Υγείας και
Πρόνοιας, σχετικά µε την καταγραφή περιστατικών καρκίνου από το
Ελληνικό αρχείο νεοπλασιών κλπ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 671/18-2-99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτη της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Ορφανού προς τον
Υφυπουργό Πολιτισµού (αρµόδιο για θέµατα Αθλητισµού), σχετικά
µε τη συγκρότηση της Ελληνικής Εθνικής Επιτροπής για άτοµα µε
ειδικές ανάγκες κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Είναι γνωστό ότι η ∆ιεθνής Παραολυµπιακή Επιτροπή
((International Paraolympic Comittee, I.P.D.) απεφάσισε το πάγωµα
κάθε διαπραγµάτευσης µε την οργανωτική επιτροπή του 2004 για
την Παραολυµπιάδα.
Σας είναι γνωστό ότι εξέπνευσε ουσιαστικά η προθεσµία για την
επίλυση του θέµατος της εκπροσώπησης της Ελλάδος στην Ι.P.C.,
µε αποτέλεσµα το Πανευρωπαϊκό Πρωτάθληµα Χορού µε
αναπηρικά αµαξίδια, του οποίου τη διοργάνωση είχε αναλάβει η
Ελλάδα, να οδεύει προς άλλη χώρα, πιθανώς την Ολλανδία.
Και όλα αυτά επειδή η συγκρότηση της Ελληνικής Εθνικής
Επιτροπής Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες και η εκπροσώπησή της
στην I.P.C. έχει εµπλακεί σε προσωπικά και κοµµατικά παιχνίδια
ιδιαίτερα εν όψει του Συνεδρίου του ΠΑΣΟΚ.
Κατόπιν τούτου ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Γιατί παραβιάζεται συνειδητά ο ν. 2433/96, όταν ως υπουργός
είστε θεµατοφύλαξ του νόµου;
2. Προτίθεσθε να εφαρµόσετε όσα προβλέπονται στον ν.2433/96
και την υπουργική απόφαση 3556/97 σχετικά µε τη συγκρότηση της
Ελληνικής Εθνικής Επιτροπής ΑΜΕΑ και την εκπροσώπηση στην
I.P.C.;
3. Προτίθεσθε να αναλάβετε πρωτοβουλίες αποκατάστασης του
κύρους της χώρας διεθνώς µετά τα όσα τραγελαφικά
διαδραµατίστηκαν προσφάτως και εάν ναι ποιες είναι αυτές;".
Ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Φούρας έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε Πρόεδρε,
έχω τη βεβαιότητα ότι ο αγαπητός συνάδελφος παρεπλανήθη σε
ορισµένες πλευρές της ερώτησής του. Γι' αυτό την κατέθεσε µ'
αυτόν τον τρόπο. Αλίµονο αν η ∆ιεθνής Παραολυµπιακή Επιτροπή,
δεν επιθυµεί να γίνει η Παραολυµπιάδα του 2004. Αυτό δεν
αληθεύει. Ακόµη δεν αληθεύει το ότι πάγωσε τις σχέσεις της µε την
Ελλάδα.
Απορρίπτω µε αγανάκτηση τα περί κοµµατισµού και περί εµπλοκής
του θέµατος στις προσυνεδριακές διαδικασίες του ΠΑΣΟΚ. Η
αλήθεια είναι ότι στην Ελλάδα έχουµε τρεις αναγνωρισµένες
οµοσπονδίες αθλητισµού ατόµων µε ειδικές ανάγκες, την ΠΑΟΜΑ,
την ΠΑΟΚΑ και την Οµοσπονδία των Αθλητών Μπάσκετ µε
καρότσι.
Εµείς προσπαθήσαµε να συνθέσουµε την πολιτική όλων των
οµοσπονδιών µε την ίδρυση και λειτουργία της Εθνικής Επιτροπής
Αθλητισµού Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες. Μια από τις τρεις
οµοσπονδίες αυτή που πρόσκειται στο ΠΑΣΟΚ πήρε τη διεθνή
αναγνώριση. Πήγε στην IPC την ∆ιεθνή Παραολυµπιακή Επιτροπή,
η οποία την αναγνώρισε. Θα ήταν πολύ εύκολο για µας, κύριε
συνάδελφε, να πούµε ότι αφού αυτή η οργάνωση έχει διεθνή
αναγνώριση για την οποία ούτε ευθυνόµαστε ούτε µπορούµε να την
επιβάλουµε, αναγνωρίζουµε µόνο αυτήν την οργάνωση και έτσι
τελειώνει το θέµα και στο εσωτερικό.
∆εν είναι έτσι όµως, ούτε πολιτευόµαστε έτσι. ∆εν είναι δυνατόν
στον αθλητισµό και ειδικά στον αθλητισµό των ατόµων µε ειδικές
ανάγκες να εισέρχεται η κοµµατική αντιπαράθεση. Γι' αυτό
επιχειρήσαµε πρόσφατα και επανειληµµένα και τελευταία στις 27
Ιανουαρίου µαζί µε τον Υπουργό Πολιτισµού τον κ. Βενιζέλο, να
συγκεντρώσουµε τα άτοµα που εκπροσωπούν τα αθλήµατα της
Παραολυµπιάδας για να γίνει µια σύνθεση των απόψεων.
∆υστυχώς, υπάρχει µια αναµέτρηση στο εσωτερικό τέτοιας µορφής
που δεν έχω δει πουθενά. Μέσα στο Μάρτιο περιµένουµε στην

Ελλάδα µετά από πρόσκλησή µας, τον Πρόεδρο της ∆ιεθνούς
Παραολυµπιακής Επιτροπής. Θα επιχειρήσουµε να τον πείσουµε
ότι όπως εµείς εδώ στην Ελλάδα θέλουµε ενωµένο τον ειδικό
αθλητισµό, πέρα από χρώµατα και διαφορές, έτσι και η ∆ιεθνής
Παραολυµπιακή Επιτροπή, οφείλει να ανατρέψει την αναγνώριση
που έχει κάνει που µας προκαλεί τα προβλήµατα και να
αναγνωρίσει το σύνολο του ειδικού αθλητισµού της Ελλάδας όπως
αυτός εκπροσωπείται στην Εθνική Παραολυµπιακή Επιτροπή.
Με αυτήν τη θέση συµφωνεί και η οµοσπονδία κάποιοι αθλητές της
οποίας σας έφεραν µάλλον τα συγκεκριµένα στοιχεία. Αν έχετε
επαφή µε την οµοσπονδία θα διαπιστώσετε ότι ο υποφαινόµενος
έχει λειτουργήσει αντικειµενικά και χωρίς µεροληψία στον
συγκεκριµένο χώρο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ορφανός έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΡΦΑΝΟΣ: Κύριε Υπουργέ, σε όσα είπατε θα
συµφωνήσω σε εκείνο το σηµείο που είπατε, ότι πρέπει να
αφήσουµε τον κοµµατισµό έξω από τον αθλητισµό των ατόµων µε
ειδικές ανάγκες.
Ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχουν έγγραφα της ∆ιεθνούς
Παραολυµπιακής Επιτροπής, τα οποία λένε ότι υπάρχει µια
δυσαρµονία στις δικές σας θέσεις και στις θέσεις του πρώην
Υπουργού Πολιτισµού κ. Βενιζέλου. 'Εχω εδώ ένα έγγραφο της
18.12.98. Συνεπώς, ούτε κάποιοι άλλοι το µεταφέρουν ούτε είναι
δική µου θέση.
Το δεύτερο στοιχείο είναι ότι η ίδια η Επιτροπή στις 18.12.98
απαντώντας προς τον κ. Μαριόλα, Πρόεδρο της ΠΑΟΜΑ ΑΜΕΑ,
λέει ότι η πιο συνηθισµένη λύση είναι η σύνδεση µε µια οργάνωση
οµπρέλα η οποία µετά δρα ως εθνική παραολυµπιακή επιτροπή.
Παραµένει το γεγονός ότι υπάρχει µια εσωτερική εθνική
αντιπαράθεση για το ποια µορφή πρέπει να έχει η δοµή του
αθλητισµού των ΑΜΕΑ στην Ελλάδα.
Εγώ έχω ένα βασικό προβληµατισµό. Είσθε ο συντάκτης του ν.
2433/96. Το ερώτηµα είναι γιατί δεν εφαρµόζεται. Ο νόµος αυτός
περιέχει τα απαραίτητα στοιχεία, αλλά δεν εφαρµόζεται. Ποιοι είναι
αυτοί που µπορούν να δρουν υπεράνω των νόµων και να
υποκλέπτουν την εκπροσώπηση της Ελλάδος στο εξωτερικό όταν
υπάρχουν κάποιοι νόµοι.
Στη δική σας δικαιοδοσία είναι να εφαρµοστούν οι νόµοι και επίσης
να έχουµε µία ισόρροπη εκπροσώπηση όλων.
'Οσο αφορά τον κοµµατισµό ή όχι σεις αναφέρατε ότι η µία
οργάνωση η οποία εκπροσωπεί τη χώρα αυτήν τη στιγµή στη
∆ιεθνή Παραολυµπιακή Επιτροπή πρόσκειται στο ΠΑΣΟΚ. Λογικό
είναι να υποθέσω και εγώ, γιατί ο κ. Βενιζέλος τότε -δεν ξέρω πως
θα εξελιχθούν τα πράγµατα σήµερα- φρόντισε να βάλει τη δική του
προστατευτική οµπρέλα σε κάτι που ουσιαστικά αντιβαίνει στο
νόµο. Είναι ένα κρίσιµο στοιχείο και νοµίζω πως αν το λύσετε -
δηλαδή την εφαρµογή του νόµου- κανένας δεν θα έχει παράπονο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Φούρας έχει το
λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΦΟΥΡΑΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θέλω να
συµφωνήσω µε τον αγαπητό συνάδελφο ότι υπήρξε από την
Ευρωπαϊκή Παραολυµπιακή Επιτροπή πράγµατι, ένα έγγραφο το
οποίο ήταν απαράδεκτο, γιατί αναφερόταν σε δυσαρµονία θέσεων
στο εσωτερικό της Κυβέρνησης και για το οποίο έγγραφο η
Ευρωπαϊκή Παραολυµπιακή Επιτροπή ζήτησε συγνώµη, µε
νεότερό της έγγραφο προς τον Υπουργό κ. Βενιζέλο.
Τώρα, σχετικά µε τα θέµατα της εφαρµογής της νοµοθεσίας, δεν
υπάρχει παραβίαση. Θα σας πω τι συµβαίνει. Μία από τις τρεις
αναγνωρισµένες αθλητικές οµοσπονδίες πήγε στον Καναδά, στη
∆ιεθνή Παραολυµπιακή Επιτροπή και εµφανίστηκε στη Γενική
Συνέλευση της ∆ιεθνούς Επιτροπής και πήρε χωρίς κανένα
έγγραφο  νοµιµοποίησης  την  αναγνώρισή  της  ως  η  ελληνική
οργάνωση  που  διεθνώς  αναγνωρίζεται  και  µε  την  οποία  θα
συνεργάζεται  η  ∆ιεθνής  Παραολυµπιακή  Επιτροπή.  Εµείς  δεν
µπορούµε  να  εφαρµόσουµε  το  νόµο  στη  ∆ιεθνή
Παραολυµπιακή  Επιτροπή.  Είναι  µία  υπερκείµενη  οργάνωση
που  δεν  έχει  σχέση  µε  την  ελληνική  νοµοθεσία  και  λειτουργεί
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µε δικό της κανονισµό και µε δικούς της κανόνες.
Θα σας πω ποια είναι η θέση µας. Εγώ πιστεύω πως δεν µπορεί το
κίνηµα του Ειδικού Αθλητισµού να εκπροσωπείται µονοµερώς. 'Ηδη
έχω ζητήσει από τις τρεις οργανώσεις, είτε να συµπράξουν σε µία
ενιαία οµοσπονδία είτε αν αυτό δεν γίνεται από τις συνθήκες εφικτό,
να κάνουν µία τυπική συνοµοσπονδία, στα πλαίσια της εθνικής
επιτροπής και να είναι πέντε από τη µία οργάνωση, τέσσερις από
την άλλη και δύο από την τρίτη, να συγκροτήσουν το ∆ιοικητικό
Συµβούλιο της Εθνικής Παραολυµπιακής Επιτροπής. Σ' αυτό
συµφωνεί, το µπάσκετ µε καρότσι, συµφωνεί η οργάνωση της
οποίας προεδρεύει ο κ. Σταυριανόπουλος, διαφωνεί όµως η
οργάνωση στην οποία προεδρεύει ο κ. Μαριόλας.
Αυτήν την πρόταση θα προτείνουµε στον κ. Στάφορντ που θα έρθει
σε λίγες µέρες στην Ελλάδα και θα επιµείνουµε για ενιαία έκφραση
µέσα από οργάνωση-οµπρέλα του Ελληνικού Εθνικού Αθλητισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα επιστολή του Πρωθυπουργού
προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Απόστολο Κακλαµάνη η οποία
έχει ως εξής:
"Αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, ο Βουλευτής κ. Κώστας Μπαντουβάς
παύει από σήµερα να είναι µέλος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΠΑΣΟΚ. Η µέχρι σήµερα στάση και οι δηλώσεις του έχουν βλάψει
το κόµµα και τη χώρα και δεν συµβιβάζονται µε την ιδιότητα του
µέλους του ΠΑΣΟΚ".
Επίσης, οι Υπουργοί Εξωτερικών, Εθνικής Οικονοµίας και
Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Πολιτισµού, Εµπορικής Ναυτιλίας,
Μεταφορών και Επικοινωνιών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση
του Μνηµονίου συνεννοήσεως σχετικά µε την τριµερή συνεργασία
µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, της ∆ηµοκρατίας της Αρµενίας
και της Ισλαµικής ∆ηµοκρατίας του Ιράν".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή
∆εύτερη είναι η µε αριθµό 685/24.2.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου
Παναγιώτου προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την επίλυση
του προβλήµατος των παράκτιων επαγγελµατιών αλιέων του
Νοµού Καβάλας από την απαγόρευση ψαρέµατος µε
"ζαργανόδιχτο".
Η επίκαιρη ερώτηση σε περίληψη έχει ως εξής:
"Σοβαρά προβλήµατα επιβίωσης αντιµετωπίζουν τριακόσιοι
περίπου παράκτιοι επαγγελµατίες αλιείς του Νοµού Καβάλας λόγω
της απουσίας λήψης µέτρων, για την αντιµετώπιση των
προβληµάτων που δηµιουργεί η εφαρµογή του π.δ. 320/97 (ΦΕΚ
224/Α/1997), σύµφωνα µε το οποίο απαγορεύεται η αλιεία µε
"ζαργανόδιχτο", η εφαρµογή του π.δ. 320/97, εκτός από τεράστια
προβλήµατα που δηµιούργησε στους παράκτιους αλιείς, έχει ως
συνέπεια να πραγµατοποιούνται εισαγωγές σαρδέλας από την
Τουρκία και άλλες χώρες, καθώς και κονσέρβας για την κάλυψη των
αναγκών της εγχώριας αγοράς. Επίσης δηµιουργούνται σοβαρά
προβλήµατα στους εργαζόµενους στην ιχθυόσκαλα, στους
πλανόδιους πωλητές κλπ.
Το όλο πρόβληµα θα µπορούσε να αντιµετωπιστεί και να λυθεί µε
επιστηµονικά κριτήρια και αντικειµενικό τρόπο, αν µεσολαβούσε µια
δοκιµαστική περίοδος ικανού χρονικού διαστήµατος, για την
εξαγωγή των αναγκαίων συµπερασµάτων. Κατά τη διάρκεια της
δοκιµαστικής περιόδου θα µπορούσαν να εφαρµοστούν επίσης και
οι υποδεικνυόµενες από το Ινστιτούτο Αλιευτικής 'Ερευνας Νέας
Περάµου βελτιώσεις και των συγκεκριµένων διχτύων.
Eρωτάται ο κύριος Υπουργός ποια µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση και
πότε, ώστε σε συνεργασία µε το Ινστιτούτο Αλιευτικής 'Ερευνας
Νέας Περάµου Καβάλας να εφαρµοσθεί µια δοκιµαστική περίοδος
προκειµένου να λυθεί δίκαια, αντικειµενικά και οριστικά το
πρόβληµα που δηµιουργήθηκε µε την εφαρµογή του π.δ. 320/97;".
Ο Υφυπουργός Γεωργίας κ. Βρεττός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Με το
προεδρικό διάταγµα 542/85 απαγορεύθηκε η αλιεία σε όλων των
ειδών τα µικρά κυκλικά δίχτυα, ζαργανόδιχτα κλπ., διότι τα
συγκεκριµένα αλιευτικά αλιεύουν κοντά στις ακτές προκαλώντας
ζηµιές στην ιχθυοπαραγωγή µε αποτέλεσµα τη µείωση των
αποθεµάτων στις παράκτιες περιοχές.

Με την πάροδο του χρόνου και δεδοµένου ότι τα κλασικά δίχτυα δεν
απέδιδαν στην αλιεία της ζαργάνας και αφού µελετήθηκε το θέµα
εκδόθηκε το προεδρικό διάταγµα 526/88 το οποίο ρύθµιζε τη
µέθοδο αλιείας µε ζαργανόδιχτο αποκλειστικά χρησιµοποιούµενο
για την αλιεία της ζαργάνας.
Με βάση τα στοιχεία της αλιευτικής παραγωγής της ζαργάνας των
τελευταίων δέκα ετών αντί για αύξηση, όπως θα ήταν αναµενόµενο,
διαπιστώθηκε δραστική µείωση.
Παράλληλα, παρατηρήθηκε έξαρση αλιευτικών παραβάσεων και
καταγγελιών για παράνοµη χρήση του ζαργανόδιχτου για άλλα είδη
αλιείας, µε αποτέλεσµα τη συστηµατική παραβίαση της υφιστάµενης
διάταξης.
Μετά τα ανωτέρω και αφού τα στοιχεία παραγωγής ζαργάνας δεν
δικαιολογούν τη χρήση αυτού του εργαλείου, το οποίο µε βάση τα
υπάρχοντα δεδοµένα επεκτείνεται και στην αλιεία άλλων ειδών µε
όλες τις δυσµενείς επιπτώσεις στο θαλάσσιο οικοσύστηµα,
αποφασίστηκε η οριστική κατάργησή του, ενώ για την απόδοση του
κόστους της αγοράς του προβλέφθηκε ετήσια παράταση
λειτουργίας του µέχρι τις 31.12.98.
Επισηµαίνεται ότι οι πλοιοκτήτες των σκαφών αυτών µπορούν να
συνεχίσουν αν θέλουν εξ ίσου παραγωγικά την αλιευτική τους
δραστηριότητα µε άλλα αλιευτικά εργαλεία της παράκτιας αλιείας,
δίχτυα, παραγάδια κλπ., όπως οι υπόλοιποι ψαράδες του τοµέα.
Συµπληρωµατικά επισηµαίνεται ότι η δυνατότητα χρήσης του
υπόψη αλιευτικού εργαλείου τοπικά για την αλιεία της σαρδέλας θα
προκαλέσει σωρεία παραπόνων και διαµαρτυριών από άλλες
περιοχές της χώρας για άνιση µεταχείριση καθώς και από άλλες
µεγάλες οµάδες ψαράδων που δραστηριοποιούνται στους ίδιους
χώρους και στα ίδια πελαγικά είδη.
'Ηδη αυτές οι διαµαρτυρίες προκαταβολικά έχουν φθάσει στο
Υπουργείο, επειδή γνωρίζουν ότι υπάρχουν οι συγκεκριµένες
πιέσεις τις οποίες και εσείς σήµερα εφαρµόζετε µε την προκειµένη
επίκαιρη ερώτηση.
'Οσον αφορά την απόσβεση του κόστους αγοράς των υπόψη
αλιευτικών εργαλείων προβλέφθηκε από τη διάταξη το προεδρικό
διάταγµα 320/97 για ετήσια παράταση λειτουργίας του, η οποία
άρχισε στις 31.12.1998.
Τέλος, για το θέµα της ανεργίας, της φτώχειας κλπ. επισηµαίνεται
ιδιαίτερα ότι οι εν λόγω ψαράδες µπορούν να εργαστούν εξ ίσου
αποδοτικά µε άλλα αλιευτικά εργαλεία, όπως και το σύνολο των
υπολοίπων, το 99% των επαγγελµατιών ψαράδων της χώρας µας.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παναγιώτου έχει το
λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κύριε Υφυπουργέ, σύµφωνα µε µελέτες
του Ινστιτούτου Αλιευτικής 'Ερευνας της Νέας Περάµου τα
ιχθυοαποθέµατα σαρδέλας στην περιοχή της Καβάλας
υποαλιεύονται.
Ακόµη η σηµασία της σαρδέλας -γιατί περί της σαρδέλας πρόκειται,
για την αλίευση της σαρδέλας και όχι της ζαργάνας που
απαντήσατε, αυτό είναι το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης,
κύριε Υφυπουργέ- είναι µεγάλη για την τοπική αλιεία. Και αυτό γιατί
κατά τη χειµερινή περίοδο η σαρδέλα αποτελεί το κυριότερο
αλίευµα από το οποίο συντηρούνται οι παράκτιοι αλίεις της
Καβάλας και της ευρύτερης περιοχής. Παραπέρα η σαρδέλα
χρησιµοποιείται ως δόλωµα από τα σκάφη της παράκτιας αλιείας.
Τέλος, τα εργαλεία για την αλιεία σαρδέλας, τριάντα περίπου, δεν
φαίνεται να απειλούν τα αποθέµατα σαρδέλας που υπάρχουν στην
περιοχή.
'Υστερα απ' όλα αυτά δηµιουργείται εύλογα το ερώτηµα για ποιο
λόγο µε το προεδρικό διάταγµα 320/97 απαγορεύεται η αλιεία της
ζαργάνας µε το ζαργανόδιχτο.
Συνεργάζεται το Υπουργείο µε τα καθ'ύλην αρµόδια επιστηµονικά
ιδρύµατα πριν την έκδοση προεδρικών διαταγµάτων τα οποία είχαν
σαν   αποτέλεσµα   να   φέρουν   σε   δεινή   θέση  τους
παράκτιους αλιείς να αδυνατούν να πληρώσουν και τους
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λογαριασµούς της ∆ΕΗ και του ΟΤΕ που τους κόβουν οι οργανισµοί
αυτοί;
Εκείνο που ζητάµε εµείς, και που συµφωνεί το Ινστιτούτο Παράκτιας
Αλιείας, είναι να συνεργαστεί το Υπουργείο Γεωργίας µε το
Ινστιτούτο Αλιευτικής 'Ερευνας Νέας Περάµου Καβάλας, για την
εφαρµογή µιας δοκιµαστικής περιόδου, προκειµένου να διαπιστωθεί
αν πραγµατικά υποαλιεύεται ή προκαλεί καταστροφή στα αλιεύµατα
της περιοχής. Αυτό προτείνουµε, αυτό ζητάνε οι φορείς, αυτό ζητάει
και το Ινστιτούτο.
Τέλος ο κύριος Υπουργός κατά την επίσκεψή του στην Καβάλα
υποσχέθηκε ότι θα τακτοποιούσε το αίτηµά τους.
( Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή )
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ολοκληρώστε
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: ∆υστυχώς όµως το αθέτησε και
παραπονούνται οι αλιείς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο Υφυπουργός Γεωργίας
κ.Κωνσταντίνος Βρεττός έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): ∆εν
αθέτησε κανένας τίποτα, κύριε συνάδελφε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Υπάρχουν τοπικά δηµοσιεύµατα, κύριε
Υφυπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): 'Οπως
ξέρετε, η αρµοδιότητα αυτή ανήκει στον Υφυπουργό Γεωργίας. Ο
κύριος Υπουργός έδωσε µια γενική θέση -και καλά έκανε- ότι τα
προβλήµατα θα πρέπει να λυθούν. Προσπαθούµε να τα λύσουµε,
αλλά όχι µε τον τρόπο που µας υποδεικνύετε, διότι είναι αρνητικός
ο τρόπος αυτός.
Πράγµατι, πρόκειται για τη σαρδέλα και γι'αυτήν αναφέρθηκα και
εγώ προηγουµένως. Αυτά τα πράγµατα είναι συγκεκριµένα και οι
αποφάσεις οι οποίες έχουν ληφθεί, είναι από καιρό. ∆όθηκαν
παρατάσεις δεν έχουµε δυνατότητα για άλλες. 'Αλλωστε, έχουµε
µπροστά µας το νέο νόµο για την αλιεία και συνεπώς οποιαδήποτε
παραβίαση διατάξεων και προεδρικών διαταγµάτων θα ήταν
αρνητική στα πλαίσια τού να βρούµε µια κοινή συνισταµένη
ανάµεσα στις τρεις µεγάλες κατηγορίες των ψαράδων που είναι οι
παράκτιοι, τα γρι γρι και οι µηχανότρατες. Εάν αυτήν τη στιγµή
δηµιουργήσουµε πρόβληµα νοµιµοποιώντας µια καινούρια
παράταση µε το ζαργανόδιχτο, το πρόβληµα που θα δηµιουργηθεί,
θα είναι πολύ µεγάλο, θα προέρχεται από τα γρι γρι και θα είναι
πανελλαδικό.
'Οσον αφορά την πειραµατική αλιεία, πράγµατι εφαρµόζεται αλλά
γίνεται για ένα δυο σκάφη στα οποία επιβαίνουν και ειδικοί
επιστήµονες. ∆εν µπορεί να γίνει για τριάντα σκάφη.
Επαναλαµβάνω και πάλι ότι καταλαβαίνουµε πως υπάρχει ένα
πρόβληµα για τριάντα παράκτιους ψαράδες στην περιοχή της
Καβάλας αλλά η διέξοδος δεν είναι αυτή την οποία προτείνετε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Σας δίνω ένα έγγραφο που είναι του
Ινστιτούτου. Το δίνω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό, ο Βουλευτής κ.Σταύρος Παναγιώτου καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο βρίσκεται στο
Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τέταρτη είναι η µε αριθµό
676/24-2-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του ∆ηµοκρατικού
Κοινωνικού Κινήµατος κ.Βασιλικής Αράπη-Καραγιάννη προς τους
Υπουργούς Ανάπτυξης, Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την
προστασία του καταναλωτή, µε τη θέσπιση κανόνων υποχρεωτικής
αναγραφής στην ετικέτα των προϊόντων, πληροφοριών για το
συσκευασµένο προϊόν κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Ο καταναλωτής βρίσκεται διαρκώς εκτεθειµένος απέναντι στην
προσφορά συσκευασµένων προϊόντων άγνωστης σύστασης και
παρασκευής τους. Η εξέλιξη που συντελείται στην ταχύτερη
παρασκευή, διακίνηση, αποθήκευση, κατανάλωσή τους, επιβάλλει
τη θέσπιση νέων αυστηρών κανόνων, που θα αντιµετωπίζουν κάθε

"ελεύθερη" αναγραφή ισχυρισµών στην ετικέτα των προϊόντων
καθώς και το χώρο και τα µέσα που χρησιµοποιούνται για την
παρασκευή τους.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1. 'Εχουν θεσπιστεί υποχρεωτικοί κανόνες επισήµανσης και
αναγραφής στην ετικέτα ευανάγνωστων στοιχείων που παρέχουν
ακριβείς πληροφορίες για το συσκευασµένο προϊόν;
2. Υπάρχει νοµοθετικό πλαίσιο προστασίας του καταναλωτή
απέναντι σε περιπτώσεις αλλοιωµένης σύστασης λόγω κακής
συντήρησης του συσκευασµένου προϊόντος;".
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης):
Υπάρχουν υποχρεωτικοί κανόνες στην Κοινότητα για τα
προσυσκευασµένα τρόφιµα και είναι υποχρεωτική η επισήµανση.
Αυτό το Κοινοτικό ∆ίκαιο έχει ήδη περάσει στην ελληνική νοµοθεσία
και έχει εναρµονιστεί στο άρθρο 11 του Κώδικα Τροφίµων και
Ποτών. Η επισήµανση σας πληροφορώ ότι πρέπει να γράφει την
ονοµασία της πώλησης, τα συστατικά, τη ποσότητα, τη χρονολογία
διατηρησιµότητας, συνθήκες διατήρησης και χρήσης, όνοµα και
επωνυµία, τόπο παραγωγής και οδηγίες χρήσης ακόµη και µία άλλη
σειρά πληροφοριών µε τις οποίες ο καταναλωτής µπορεί να έχει
γνώση του καταναλισκόµενου προϊόντος.
Επίσης είναι υποχρεωτικό µε την οδηγία, όπως έχει εναρµονιστεί
µέσα στο ελληνικό δίκαιο, οι ενδείξεις αυτές να είναι γραµµένες στα
ελληνικά, να είναι σαφείς, ευανάγνωστες, εν πάση περιπτώσει να
επιτρέπουν στον καταναλωτή να λαβαίνει γνώση αυτού που ισχύει.
Και βεβαίως δεν µένουµε µόνο στην υποχρέωση αυτή.
Με την 1/97 αγορανοµική διάταξη προβλέπεται όπου οι ενδείξεις
αυτές είναι ελλειπείς ή παραπλανητικές ή δεν είναι σύµφωνες µε
τους ισχύοντες νόµους, να υπάρχουν κυρώσεις και ποινικές και
διοικητικές.
'Οσον αφορά δε τα αλλοιωµένα προϊόντα στα οποία αναφέρεστε
υπάρχει διαδικασία µε την οποία αποσύρονται και επιβάλλονται
κυρώσεις. Συνεπώς, δεν υπάρχει πρόβληµα. Κάθε καταναλωτής
που θα δει ή οι υπηρεσίες στους ελέγχους που θα δουν να µην
εφαρµόζονται αυτά επιβάλλουν σύµφωνα µε το νόµο τις κυρώσεις
που είναι ή διοικητικές ή ποινικές. Τις ποινικές βέβαια ασκώντας
αναφορά στον εισαγγελέα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Καραγιάννη, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, προϋπόθεση
νοµίζω της ορθής λειτουργίας της αγοράς είναι να γνωρίζει ο
καταναλωτής και για το περιεχόµενο του προϊόντος, αλλά και να
µπορεί να προστατεύσει και την υγεία του, αλλά και τα χρήµατά του
από την αισχροκέρδεια ορισµένων επιτηδείων εµπόρων που
γνωρίζετε ότι υπάρχουν πάντα στην αγορά. Πρέπει λοιπόν
υποχρεωτικά να θεσπιστούν κανόνες που να ελέγχουν όλο το
κύκλωµα παρασκευής, συσκευασίας, διακίνησης, διάθεσης και
κατανάλωσης των προϊόντων. Χρειάζεται δηλαδή µία ετικέτα επάνω
που να γράφει τη συσκευασία του περιεχοµένου, την ηµεροµηνία
παρασκευής του, την ηµεροµηνία της λήξης του και τις µεθόδους
αποθήκευσης. Για ειδικά δε προϊόντα, όπως είναι το κρασί, τα
λάχανα, τα φρούτα και τα αυγά χρειάζεται να προστεθεί στην
ετικέτα, η ειδική αναφορά στις ιδιαιτερότητές τους.
Επίσης χρειάζονται ιδιαίτερη προσοχή στην ελευθερία αναγραφής
ισχυρισµών για τα προτερήµατα του προϊόντος. Πολλές φορές αυτή
είναι αβάσιµη είναι παραπλανητική για τον καταναλωτή και δεν
έχουν την έγκριση της απαιτούµενης επιστηµονικής επεξεργασίας.
Χρειάζεται, κύριε Υπουργέ, να υπάρχει ειδικό επιστηµονικό
προσωπικό εκεί που συσκευάζονται τα προϊόντα όσον αφορά τους
αλλεργιολόγους, διότι κάποια προϊόντα είναι αλλεργικά και πρέπει
οπωσδήποτε να αναφέρονται και τα ίχνη αλλεργίας που υπάρχουν
στα τρόφιµα είτε είναι µικρά είτε είναι µεγάλα. Και αυτό γιατί
γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι στην εποχή µας πάρα πολλά άτοµα
πάσχουν από πάρα πολλες αλλεργίες και τρέχουν συνέχεια για τέστ
αλλεργίας κ.ο.κ. Φυσικά πρέπει να γίνεται έλεγχος και στις
συνθήκες παραγωγής που γνωρίζουµε παρα πολύ καλά ποιές είναι
φιλικές στο περιβάλλον στο οποίο µαζεύονται και συσκευάζονται τα
προϊόντα. Ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός,
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κυρία
συνάδελφε, δεν έχω αντίρρηση. 'Ολα όσα ζητήσατε
περιλαµβάνονται στην οδηγία και έχουν ενσωµατωθεί στο ελληνικό
δίκαιο. Θα αναφερθώ µάλιστα στο συγκεκριµένο θέµα που βάλατε
για τις αλλεργίες.
Οι αλλεργίες, όπως ξέρετε, είναι κατά περίπτωση. ∆εν είναι όλοι
αλλεργικοί στα ίδια προϊόντα άρα δεν µπορεί να αναφέρει όλη την
περιπτωσιολογία δύο χιλιάδων πεντακοσίων αλλεργικών
αντενδείξεων το προϊόν. Το προϊόν αναφέρει επάνω τη σύνθεση,
δηλαδή, ένα κατάλογο των συστατικών. Βάσει του καταλόγου των
συστατικών όσοι έχουν πρόβληµα αλλεργίας γνωρίζουν αν τα
συστατικά που τους προκαλούν αλλεργικές αντιδράσεις
περιλαµβάνονται.
'Οσον αφορά την προστασία του καταναλωτή υπάρχουν άλλες
οδηγίες και άλλο δίκαιο το οποίο εφαρµόζεται. Σε αυτόν τον τοµέα
πιστεύω, ότι ο καταναλωτής είναι απόλυτα προστατευµένος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, να
διευκολύνουµε τον Υφυπουργό κ. Χαραλάµπους, κάνοντας και την
επόµενη επίκαιρη ερώτηση που τον αφορά.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 684/24.2.99 επίκαιρη ερώτηση,
δευτέρου κύκλου, του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Αχιλλέα Κανταρτζή προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης
και Γεωργίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώπισης του
αθέµιτου ανταγωνισµού των ιδιωτικών γαλακτοβιοµηχανιών προς
τις συνεταιριστικές κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κανταρτζή έχει ως εξής:
"Με χρεοκοπία και κλείσιµο απειλούνται οι συνεταιριστικές
γαλακτοβιοµηχανίες της Θεσσαλίας, αλλά και των περιοχών της
χώρας, από τον αθέµιτο ανταγωνισµό των ιδιωτικών
γαλακτοβιοµηχανιών "∆ΕΛΤΑ" και "ΦΑΓΕ", οι οποίες στις περιοχές
αυτές πωλούν σε ιδιαίτερα χαµηλές τιµές τα γαλακτοµικά τους
προϊόντα, ενώ σε άλλες περιοχές, για παράδειγµα στο λεκανοπέδιο
Αττικής, οι τιµές των ίδιων προϊόντων των ίδιων εταιρειών είναι
αυξηµένες έως και 45%.
Η τιµολογιακή αυτή πολιτική της "∆ΕΛΤΑ" και "ΦΑΓΕ" αποτελεί
κλασική περίπτωση αθέµιτου ανταγωνισµού µε προφανή στόχο να
οδηγήσει στο κλείσιµο της συνεταιριστικής γαλακτοβιοµηχανίας για
να δηµιουργηθεί ολιγοπωλιακή κατάσταση κατάλληλη για
κερδοσκοπία σε βάρος των καταναλωτών και των κτηνοτρόφων.
Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί, ποια µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση
και πότε κατά του αθέµιτου ανταγωνισµού των ιδιωτικών
γαλακτοβιοµηχανιών "∆ΕΛΤΑ" και "ΦΑΓΕ" που απειλούν µε
χρεοκοπία και κλείσιµο τις συνεταιριστικές γαλακτοβιοµηχανίες;".
Ο Υφυπουργός Ανάπτυξης κ. Ιωάννης Χαραλάµπους, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
συνάδελφε, η ένταξη στην Ευρωπαϊκή Κοινότητα έχει οδηγήσει
στην κατάργηση των αστυνοµικών παρεµβάσεων στις τιµές και τον
αγορανοµικό έλεγχο. Η διαµόρφωση των τιµών γίνεται µε όρους
αγοράς, προσφοράς, ζήτησης και βάσει αυτών διαµορφώνονται οι
τιµές.
Βεβαίως, το Υπουργείο Εµπορίου παρακολουθεί τις τιµές µε
αλλεπάλληλες κλαδικές έρευνες και βρίσκεται σε συνεχή διάλογο µε
τους εκπροσώπους των φορέων παραγωγής, ούτως ώστε να
διαµορφώνονται χαµηλές τιµές.
Οφείλω να σας πω ότι µε αγορανοµική διάταξη οι
γαλακτοβιοµηχανίες που έχουν τζίρο πάνω από δύο
δισεκατοµµύρια δραχµές υποχρεούνται να υποβάλουν για αυξήσεις
των τιµών τους τιµοκαταλόγους. Οι τιµοκατάλογοι που έχουν
υποβληθεί από τις εταιρείες "ΦΑΓΕ" και "∆ΕΛΤΑ" την 1.1.99 δεν
έχουν διαφοροποιήσεις προς τα πάνω των τιµών τους. Εσείς
βέβαια, βάζετε το θέµα της διαµόρφωσης των τιµών προς τα κάτω
σε µία περιοχή σε λογική αθέµιτου ανταγωνισµού. Αθέµιτος
ανταγωνισµός υπάρχει στην περίπτωση που κάποιος, προκειµένου
να καταδολιεύσει την ανταγωνιστικότητα των άλλων, πουλάει κάτω

από την τιµή κόστους. Σε αυτήν την περίπτωση αρµόδια
αποκλειστικά να αποφασίσουν, περί του αθεµίτου ανταγωνισµού µε
το ν. 146/1914, είναι τα δικαστήρια µε µήνυση του θιγοµένου
ενώπιον των δικαστηρίων. Υπάρχει η προστασία του ν. 703, η
οποία αφορά την εκµετάλλευση δεσπόζουσας θέσης.
'Οµως, εδώ και τρία χρόνια όπως γνωρίζετε, η αρµοδιότητα αυτή
δεν ανήκει πλέον στο Υπουργείο Ανάπτυξης, αλλά έχει συσταθεί
ανεξάρτητη διοικητική αρχή ανταγωνισµού, στην οποία όταν
υπάρχουν υποψίες ή καταγγελίες για παράβαση της δεσπόζουσας
θέσης και διαµόρφωσης των τιµών µε την εκµετάλλευση αυτής της
δεσπόζουσας θέσης, η έρευνα γίνεται από την επιτροπή, από την
ανεξάρτητη αυτή διοικητική αρχή.'Ηδη, δε, σε αυτήν την επιτροπή
εκκρεµούν διαµαρτυρίες από τα επιµελητήρια των Τρικάλων, της
Μαγνησίας και της Λάρισας και εντός συντοµοτάτου χρονικού ορίου
η ανεξάρτητη διοικητική αρχή ανταγωνισµού θα επιληφθεί και θα
λάβει τα µέτρα, τα οποία µπορεί να λάβει εκ του νόµου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κανταρτζής έχει το
λόγο.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Λυπάµαι που θα το επισηµάνω, αλλά
από την απάντηση του κυρίου Υφυπουργού διαπιστώνουµε µία
πλήρη κάλυψη στην επίθεση των δύο γαλακτοβιοµηχανιών της
"ΦΑΓΕ" και της "∆ΕΛΤΑ", µε στόχο να βγάλουν από τη µέση τις
συνεταιριστικές βιοµηχανίες σήµερα της Θεσσαλίας, αύριο της
υπόλοιπης χώρας, µε στόχο να κερδοσκοπήσουν σε βάρος και των
παραγωγών και των καταναλωτών.
Φιλικές τιµές επικαλέστηκε ο κύριος Υφυπουργός και χαµηλές τιµές
για να δικαιολογήσει την πλήρη αδράνεια της Κυβέρνησης, την
ουσιαστική κάλυψη και την ανοχή. Μίλησε για δικαστήρια. Το θέµα,
κύριε Υφυπουργέ, δεν είναι δικαστικό. Το θέµα είναι πολιτικό και η
Κυβέρνηση οφείλει να πάρει θέση.
Αναφερθήκατε στην επιτροπή αθέµιτου ανταγωνισµού.
Πληροφορούµαστε όµως, ότι παρόλο που υπάρχουν οι σχετικές
καταγγελίες σε αυτήν την επιτροπή εδώ και µήνα, η επιτροπή αυτή
δεν έχει κάνει τίποτα. Αν έχει κάνει, ενηµερώστε µας.
Είναι φανερός ο στόχος των δύο ιδιωτικών επιχειρήσεων, της
"ΦΑΓΕ" και της "∆ΕΛΤΑ". Στην Αθήνα και στην υπόλοιπη χώρα
πουλάνε το γάλα τριακόσιες δέκα (310) δραχµές και στη Θεσσαλία
το πουλάνε διακόσιες είκοσι (220) δραχµές. Τη δίλιτρη συσκευασία
στην Αθήνα και στην υπόλοιπη χώρα την πουλάνε πεντακόσιες
πενήντα (550) δραχµές, στη Θεσσαλία την πουλάνε τριακόσιες
εβδοµήντα (370) δραχµές. Ο στόχος τους είναι φανερός. Θέλουν να
βάλουν τις συνεταιριστικές βιοµηχανίες, τα συνεταιριστικά
εργοστάσια γάλακτος στο δίληµµα "ή ρίχνετε τις τιµές, πουλάτε
κάτω του κόστους, οπότε οδηγείστε στη χρεοκοπία και στο λουκέτο
και φεύγετε φυσικά από τη µέση ή διατηρείτε τις τιµές αυτές και
χάνετε τους καταναλωτές". 'Ετσι ή αλλιώς αυτές έχουν την
πολυτέλεια να υποστούν κάποιες µικρές ζηµιές, αφού άλλωστε δεν
θα τα πληρώσουν και από την τσέπη τους. Παίρνουν µε το
τσουβάλι επιδοτήσεις από δεξιά και αριστερά.
Συνεπώς, θέλουν να βγάλουν από τη µέση τις συνεταιριστικές
βιοµηχανίες, σήµερα στη Θεσσαλία, αύριο στην υπόλοιπη χώρα και
στη συνέχεια να κερδοσκοπήσουν σε βάρος των παραγωγών,
ρίχνοντας ακόµα περισσότερο τις τιµές παραγωγού, αλλά
ανεβάζοντας κιόλας τις τιµές για τους καταναλωτές. Τη µείωση των
τιµών δεν την έκαναν για να επωφεληθούν οι καταναλωτές, αλλά
για να εξοντώσουν τους ανταγωνιστές τους.
Η Κυβέρνηση θα έχει βαρύτατες ευθύνες, εάν συνεχίσει αυτήν την
τακτική, να παρέχει πλήρη κάλυψη στα σχέδιά τους. Εδώ και τώρα
πρέπει να πάρετε µέτρα, εδώ και τώρα πρέπει να δώσετε λύση στο
πρόβληµα, γιατί οποιαδήποτε παράταση θα έχει αρνητικές και µη
αναστρέψιµες συνέπειες για τις συνεταιριστικές οργανώσεις, για τα
συνεταιριστικά εργοστάσια γάλακτος, για τους αγρότες, αλλά και
τους καταναλωτές της χώρας µας. Οι ευθύνες σας θα είναι
βαρύτατες, εάν συνεχίσετε αυτήν την τακτική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
συνάδελφε, εδώ υπάρχει νοµοθεσία και υπάρχει και µια πολιτική.
Σαφώς είµαστε υπέρ του ανταγωνισµού και προφανώς κατά της
κατάληψης δεσπόζουσας θέσης από οποιονδήποτε, γιατί αυτό
µπορεί να οδηγήσει στην κατάργηση του ανταγωνισµού. Υπάρχει το
νοµοθετικό πλαίσιο µέσα στο οποίο µπορούµε να λειτουργήσουµε.
Σας έκανα σαφές ότι δεν έχει πλέον η Κυβέρνηση τη δυνατότητα
αστυνοµικής παρέµβασης µε τις παλιές αγορανοµικές διατάξεις,
ώστε...
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Πάρτε µέτρα, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης):
Επιτρέψτε µου να σας απαντήσω.
Τι µέτρα να πάρουµε; Να βγάλουµε αγορανοµικές διατάξεις µετά
από τόσα χρόνια µέσα στην Κοινότητα; Αφού το ξέρετε ότι δεν
υπάρχει περίπτωση να αστυνοµευτούν οι τιµές.
Οι τιµές, είπα και επανέλαβα, διαµορφώνονται κάτω από συνθήκες
προσφοράς και ζήτησης. Υπάρχει όµως το νοµοθετικό πλαίσιο, τα
µέσα και η θέληση να προστατευθεί ο ανταγωνισµός, για να µην
καταληφθεί δεσπόζουσα θέση από κανέναν, πράγµα που θα
µπορούσε να οδηγήσει σε κατάργηση του ανταγωνισµού.
Υπάρχουν, λοιπόν, δύο περιπτώσεις και τις επαναλαµβάνω.
Αθέµιτος ανταγωνισµός. Αθέµιτος ανταγωνισµός, κύριε συνάδελφε,
δεν είναι να πουλάς φθηνότερα από τον άλλον, είναι να πουλάς
κάτω από το κόστος, για να αποκτήσεις δεσπόζουσα θέση στην
αγορά. Εάν υπάρχει αυτή η περίπτωση, είναι σαφές το νοµοθετικό
πλαίσιο από το 1914, µε το νόµο περί αθέµιτου ανταγωνισµού,
όπου µε στοιχεία µπορεί κανείς -και να βοηθήσουµε κι εµείς-να
αποδείξει αυτόν τον αθέµιτο ανταγωνισµό.
Υπάρχει και ο ν. 903, µε τον οποίο παρέχεται η προστασία κατά της
δεσπόζουσας θέσης κάποιου στην αγορά. Για να φύγει η
αρµοδιότητα αυτή από κυβερνητικά όργανα, ανετέθη σε ανεξάρτητη
αρχή, που, αν δεν απατώµαι, δηµιουργήθηκε το 1995. Εκεί µε
σαφείς καταγγελίες µπορεί να αντιµετωπισθεί το θέµα.
Τι πολιτική; Να έλθει η Κυβέρνηση σήµερα, εν έτει 2000, όταν
ολοκληρώνεται η ευρωπαϊκή αγορά, και να επιβάλει παλαιού τύπου
αγορανοµικές διατάξεις στη διαµόρφωση τιµών; Πως θα γίνει αυτό;
Eυχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εισερχόµαστε στις
επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Τρίτη είναι η µε αριθµό 680/24.2.99 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.
Στέλλας Αλφιέρη προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε το
κλείσιµο της βιβλιοθήκης στις φυλακές ανηλίκων της Κασσαβέτειας
Βόλου.
Η επίκαιρη ερώτηση της κυρίας Βουλευτού σε περίληψη έχει ως
εξής:
"Το 1994 το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου σε συνεργασία µε το Υπουργείο
Πολιτισµού και µε τη συγκατάθεση του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης,
δηµιούργησε µία βιβλιοθήκη "πιλότο" στο σωφρονιστικό κατάστηµα
ανηλίκων της Κασσαβέτειας Βόλου. Το πρόγραµµα αυτό είχε στόχο
να επεκταθεί και στις τριάντα φυλακές της χώρας.
Το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης µετά την πάροδο των δύο χρόνων
έπρεπε να εντάξει στο δικό του οργανισµό το πρόγραµµα για τις
βιβλιοθήκες. Αυτό δεν έγινε, µε αποτέλεσµα να κλείσει η βιβλιοθήκη
στην Κασσαβέτεια Βόλου και το πρόγραµµα να µην επεκταθεί. Το
κόστος της συντήρησης της βιβλιοθήκης είναι µόνο πέντε
εκατοµµύρια (5.000.000) δραχµές το χρόνο, κόστος µηδαµινό για
όσα αυτή η βιβλιοθήκη προσφέρει στους ανήλικους κρατούµενους.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Αν προτίθεται να χρηµατοδοτήσει άµεσα την επαναλειτουργία της
βιβλιοθήκης του σωφρονιστικού καταστήµατος της Κασσαβέτειας.
2. Αν σκοπεύει να εντάξει στον Οργανισµό του Υπουργείου το
πρόγραµµα ίδρυσης βιβλιοθηκών και την επέκτασή του και στις
τριάντα φυλακές της χώρας".

Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης κ. Γιαννόπουλος έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε
Πρόεδρε, µε το νέο Σωφρονιστικό Κώδικα προβλέπεται η
δηµιουργία βιβλιοθηκών σε όλες τις φυλακές. Στο Σωφρονιστικό
Κατάστηµα των Ανηλίκων Κασσαβέτειας Βόλου είχε εφαρµοστεί
από το 1994, µε πρωτοβουλία του Υπουργείου Πολιτισµού και σε
συνεργασία µε το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, η δηµιουργία
βιβλιοθήκης και η λειτουργία βιβλιοθήκης µε επί συµβάσει
προσληφθέντα από το Υπουργείο Πολιτισµού ιδιώτη
βιβλιοθηκονόµο, µε απώτερο στόχο την εξάπλωση του
προγράµµατος σε όλες τις φυλακές της χώρας.
Παρότι η προσπάθεια του Υπουργείου Πολιτισµού αγκαλιάστηκε και
επαινέθηκε από το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, δεν πραγµατοποιήθηκε
πρόσληψη βιβλιοθηκονόµων για τις βιβλιοθήκες των φυλακών για
τους εξής λόγους:
Ο οργανισµός του Υπουργείου δεν περιλαµβάνει οργανικές θέσεις
βιβλιοθηκονόµων, ώστε να προκηρυχθούν οι αντίστοιχες θέσεις.
Εξάλλου, οι βιβλιοθήκες των φυλακών είναι περιορισµένης έκτασης
και χρήσης, όπως όλες οι βιβλιοθήκες αυτού του µεγέθους,
σχολείων, νοσοκοµείων, ιδρυµάτων κλπ. Επαναλαµβάνω ότι δεν
υπάρχει ειδικός βιβλιοθηκονόµος στις µεγάλες προβλεπόµενες
βιβλιοθήκες.
Η ανάγκη πρόσληψης ειδικού επιστηµονικού προσωπικού
εξειδικευµένου για την ψυχολογική στήριξη των κρατουµένων,
ψυχολόγοι, ψυχίατροι, κοινωνικοί λειτουργοί κλπ., είναι αναµφίβολα
πρωταρχική και όµως δεν έχει ακόµη καταστεί δυνατή η
πραγµατοποίησή της για λόγους οικονοµκούς. Οι αριθµοί των
υπηρετούντων σε αυτούς τους χώρους ειδικών επιστηµόνων είναι
δυστυχώς από ελάχιστοι έως ανύπαρκτοι. Και ουδείς µπορεί να
ισχυριστεί ότι καλύπτουν τις ανάγκες των κρατουµένων.
Εποµένως, χωρίς να απορρίπτουµε τη µελλοντική πρόσληψη
βιβλιοθηκονόµων στις φυλακές µας, που όπως είπα προηγουµένως
µε το νέο Σωφρονιστικό Κώδικα προβλέπεται, ύστερα από
δεκαπέντε µε είκοσι µέρες θα κατατεθεί στη Βουλή για ψήφιση, θα
λειτουργήσουν βιβλιοθήκες στις φυλακές.
Στο δε κατάστηµα της Κασσαβέτειας η µη λειτουργία της
βιβλιοθήκης µετά την αποχώρηση του βιβλιοθηκονόµου ήταν
προσωρινή, για να διοργανωθεί σε νέες αναγκαστικά βάσεις ο
τρόπος λειτουργίας της. Το βιβλιοθηκονόµο τον πλήρωνε το
Υπουργείο Πολιτισµού, κάποτε τελείωσε η πίστωση του
Υπουργείου εκείνου και δεν προσελήφθη καινούριος. Η θέση
υπάρχει και θα δούµε τώρα, όπως είπα, µε το νέο Σωφρονιστικό
Κώδικα πως θα τη συµπληρώσουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Η κ. Αλφιέρη έχει το
λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, εδώ το θέµα είναι
συγκεκριµένο και είναι πολύ δυσάρεστο να κλείσει µία πιλοτική
βιβλιοθήκη στην Κασσαβέτεια. Και θα σας παρακαλέσω να το δείτε
µε ευαισθησία, γιατί έχει ξεκινήσει ένα σοβαρό πρόγραµµα, έχει
θετικά αποτελέσµατα, είναι ένα παράθυρο στον κόσµο και εσείς µου
µιλάτε εδώ -θα µου επιτρέψετε να σας πω- γραφειοκρατικά. Και δεν
σας έχω συνηθίσει να µου απαντάτε γραφειοκρατικά σε τόσο
ευαίσθητα θέµατα.
Λοιπόν, τα θέµατα είναι συγκεκριµένα: Το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης
έχει την ευθύνη να δηµιουργήσει και να θεσµοθετήσει την πιλοτική
βιβλιοθήκη, πρώτον. Είσαστε υποχρεωµένος σαν Υπουργείο
∆ικαιοσύνης να θεσµοθετήσετε το πρόγραµµα της βιβλιοθήκης, όχι
µόνο στην Κασσαβέτεια λέω εγώ, αλλά και στις άλλες φυλακές.
∆εύτερον, πρέπει να αποτελέσει τµήµα του οργανισµού της
βιβλιοθήκης. Και τρίτον, τα πέντε εκατοµµύρια (5.000.000) κύριε
Υπουργέ, δεν νοµίζω δα ότι είναι τόσο µεγάλο κονδύλι για να
γυρίσουµε πάλι σε εποχές σκοταδιού.
'Εχω να σας πω κάτι ακόµη και να σας προτείνω. 'Εχει έρθει στη
Βουλή αυτό το ενδιαφέρον βιβλίο. 'Εχει εκδοθεί από το Εθνικό
Κέντρο Βιβλίου και µέσα περιγράφονται τα θετικά αποτελέσµατα
που έχουν επέλθει από την εφαρµογή του πιλοτικού προγράµµατος
1994.
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∆εν έχετε το πολιτικό δικαίωµα, κύριε Υπουργέ, να γυρίσετε πίσω
την Κασσαβέτεια κάποιους αιώνες, δεν λέω µερικά χρόνια. Ζητώ
λοιπόν από σας και έχετε τη δυνατότητα να θεσµοθετήσετε την
πιλοτική βιβλιοθήκη της Κασσαβέτειας πρώτον, να διαθέσετε πέντε
εκατοµµύρια (5.000.000) και µετά να εξετάσουµε µαζί το σχέδιο,
που έρχεται για τη θεσµοθέτηση και άλλων βιβλιοθηκών.
∆ιαφορετικά νοµίζω ότι είναι ένα πολιτικό λάθος, αν µου επιτρέπετε
να σας το πω, κύριε Υπουργέ, το κλείσιµο της βιβλιοθήκης.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Η
βιβλιοθήκη δεν έκλεισε, λειτουργεί.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Είναι κλειστή τώρα.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Σας
είπα ποιος είχε την ευθύνη της καταβολής των µισθών στο
βιβλιοθηκονόµο της φυλακής. Την είχε το Υπουργείο Πολιτισµού.
Τώρα θα πείτε ότι δεν είναι τίποτα τα πέντε εκατοµµύρια
(5.000.000) δραχµές. Βέβαια δεν είναι τίποτα. Αλλά πέντε
εκατοµµύρια (5.000.000) από εδώ και πέντε εκατοµµύρια
(5.000.000) από εκεί συγκεντρώνονται σαν αξίωση καταβολής
δαπάνης δισεκατοµµύρια για πολλά πράγµατα. Ακόµη, όπως
γνωρίζετε, δεν είχαµε φυλακές ή δεν έχουµε φυλακές.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Τότε, δεν χρειάζονται φυλακές...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Η
δραπέτευση η λεγόµενη από τις φυλακές της Νεάπολης δεν ήταν
δραπέτευση.
Στο προαύλιο µένανε κι ένα κάγκελο ήταν εκεί που το πριόνισαν και
φύγανε...
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ ...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): ∆εν
έχουµε φυλακές -λέω- στο προαύλιο µένουνε. Γιατί; Γιατί οι θέσεις
των φυλακών είναι για τέσσερις χιλιάδες τετρακόσιους και είναι
µέσα επτάµισι χιλιάδες και καθηµερινώς πληθύνονται οι εντός των
φυλακών εισερχόµενοι.
'Ηδη µου έφεραν ένα λογαριασµό το πρωϊ ότι χρειάζονται τριάντα
εκατοµµύρια (30.000.000) για να κάνουµε ένα περίβολο σε εκείνες
τις φυλακές. Τριάντα εκατοµµύρια (30.000.000)...
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, βιβλιοθήκες χρειάζονται και
σήµερα ...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Σας
παρακαλώ. Η Κασσαβέτεια λειτουργεί. Σύµφωνοι;
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κύριε Υπουργέ, βιβλιοθήκες χρειάζονται.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης):
Λειτουργεί ως βιβλιοθήκη δανειστική. 'Αλλος είχε την ευθύνη της
καταβολής, έπαψε να καταβάλει το µίσθωµα ...
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Σήµερα, κύριε Υπουργέ, είναι κλειστή...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Με
συγχωρείτε, συνεχίστε.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: ... και τι θα κάνουµε για να την ανοίξουµε.
Αυτό είναι το θέµα. Και αν δεν µας απαντήσετε είναι πολιτικό το
θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κυρία Αλφιέρη, σας
παρακαλώ.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Τι να κάνουµε; Θέλουµε να µας απαντήσει
...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): O κύριος Υπουργός δίνει
τις απαντήσεις που αυτός θεωρεί σωστές.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Που θεωρεί σωστές!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Aσφαλώς.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης):
Τελειώσαµε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εισερχόµαστε στις
επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 667/17-2-98 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριου
Παπαγεωργόπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων, σχετικά µε τη δροµολόγηση αναµόρφωσης του
ασφαλιστικού συστήµατος κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
"Είναι γεγονός πασίδηλο, ότι το ασφαλιστικό σύστηµα αποτελεί
βραδυφλεγή βόµβα στα θεµέλια του κοινωνικοπολιτικού µας
συστήµατος και ότι το προσδόκιµο βιωσιµότητάς του, χάρις στις
νοµοθετικές ρυθµίσεις της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας,
φθάνει µέχρι το 2005. Με τα δεδοµένα αυτά αποτελεί πράξη
ευθύνης η αλλαγή του προβληµατικού συστήµατος κοινωνικής
ασφάλισης. Και ενώ η Κυβέρνηση µε συνεχείς πανηγυρικές
δηλώσεις, τόσο του κυρίου Πρωθυπουργού όσο και του αρµοδίου
Υπουργού, ανακοίνωσε την έναρξη του κοινωνικού διαλόγου για το
αποκαλούµενο µεγάλο ασφαλιστικό, θορυβηµένη από την ένταση
των κοινωνικών µετώπων, που έχει δηµιουργήσει η αδιέξοδη
πολιτική της σπεύδει να απαλλαγεί από τις δύσκολες υποθέσεις
µεταθέτοντας το κόστος των αποφάσεων σε επόµενη πιο υπεύθυνη
κυβέρνηση.
Για τους λόγους αυτούς ερωτάται ο αρµόδιος κύριος Υπουργός:
Γιατί δεν τιµά τις δεσµεύσεις τόσο του κυρίου Πρωθυπουργού όσο
και του ιδίου για τη δροµολόγηση της αναµόρφωσης του
ασφαλιστικού συστήµατος;
Η Κυβέρνηση προτίθεται να προβεί σε άλλες παρεµβάσεις εκτός
από τις πρόσφατες του µίνι ασφαλιστικού; ".
Ο Υφυπουργός κ. Ιωαννίδης έχει το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε συνάδελφε, η ερώτησή σας είναι επίκαιρη
όντως διότι πάντοτε είναι επίκαιρο το ασφαλιστικό θέµα και το
ασφαλιστικό πρόβληµα. Αλλά βεβαίως στα πλαίσια µιας σύντοµης
απάντησης δεν µπορώ να επεκταθώ για να αναφερθώ σε όλες τις
πτυχές του προβλήµατος.
Εκείνο που θέλω να σας πω είναι ότι κατ' αρχήν ο κοινωνικός
διάλογος δεν σταµάτησε ποτέ και δεν νοείται να σταµατήσει.
Μπορώ να σας πω ότι σε καθηµερινή βάση διαλεγόµαστε µε τους
εκπροσώπους των φορέων που έχουν ασφαλιστικά προβλήµατα.
'Οµως πρέπει να υπενθυµίσω ότι τα τελευταία χρόνια από το 1995
έχουν γίνει µία σειρά από ουσιαστικές παρεµβάσεις στο
κοινωνικοασφαλιστικό µας σύστηµα. Η τελευταία µεγάλη
παρέµβαση -µόλις προ διµήνου ή τριµήνου- θα έλεγα ότι είναι η πιο
σηµαντική που έχει γίνει από τότε που θυµάµαι στο ασφαλιστικό
σύστηµα αν µάλιστα συνδυαστεί µε την προγενέστερη, την
δηµιουργία του Ταµείου Ασφάλισης των Αγροτών ως αληθινού
ασφαλιστικού οργανισµού πλέον και όχι ως προνοιακού
οργανισµού του ΟΓΑ.
Γιατί το αναφέρω αυτό; ∆ιότι εκρίθη -και νοµίζω ευλόγως- ότι µία
τόσο σηµαντική παρέµβαση πρέπει, πρώτον, να φροντίσουµε να
υλοποιηθεί και βεβαίως να δούµε -πράγµα που δεν είναι τόσο
απλό- τα αποτελέσµατα.
Πριν αρχίσουµε, δηλαδή, κατά επίσηµο τρόπο, θα έλεγα -διότι περί
αυτού φαντάζοµαι ότι οµιλείτε- τον κοινωνικό διάλογο σε κάποιο
συγκεκριµένο πλαίσιο για το σύνολο του ασφαλιστικού
προβλήµατος, πρέπει να δούµε τουλάχιστον βραχυπρόθεσµα τα
αποτελέσµατα από τις παρεµβάσεις που έχουν γίνει, διότι δεν
πρόκειται µόνο περί συγχωνεύσεων ή συνενώσεων. ∆εν πρόκειται
µόνο για τη συνένωση, παραδείγµατος χάρη, και τη δηµιουργία του
ΟΑΕ, τριών µεγάλων ασφαλιστικών οργανισµών, που τώρα πια
γίνεται ο τρίτος ασφαλιστικός οργανισµός της χώρας µε
οκτακόσιους είκοσι χιλιάδες ασφαλισµένους και διακόσιες πενήντα
χιλιάδες συνταξιούχους. ∆εν πρόκειται µόνο για τη συνένωση όλων
των επικουρικών ταµείων των δηµοσίων υπαλλήλων στο ΤΕΑ∆Υ.
∆εν πρόκειται µόνο για την κατάργηση σαράντα επτά ταµείων
προνοίας δικηγόρων, τη συγχώνευση του ΕΤΕΜ στο ΙΚΑ-ΤΕΑΜ, τη
συγχώνευση των Ταµείων Χωροφυλακής και τη κατάργηση του
αποκληθέντος ταµείου των εργατοπατέρων, κλπ. παρεµβάσεις
πολύ σηµαντικές, όπως ασφαλώς γνωρίζετε, αλλά υπήρξαν και
άλλες ρυθµίσεις πολύ σοβαρές, όπως παραδείγµατος χάρη, οι
αναφερόµενες στην απασχόληση των συνταξιούχων ή οι συντάξεις
χηρείας στους άνδρες.
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'Ολα αυτά είναι πολύ σοβαρές παρεµβάσεις που πρέπει να δούµε
τα αποτελέσµατά τους στην εφαρµογή πια αυτών των θεσπισµένων
ήδη ρυθµίσεων και βεβαίως, χωρίς να έχουµε πάψει και να
διαλεγόµαστε και να προβληµατιζόµαστε για τη συνολική
αντιµετώπιση του κοινωνικοασφαλιστικού προβλήµατος. Εν τούτοις,
θεωρούµε χρήσιµο και αναγκαίο να έχουµε µία πρώτη εικόνα των
αποτελεσµάτων των παρεµβάσεων που έχουν γίνει µέχρι τώρα,
ούτως ώστε πιο ολοκληρωµένα και πιο συγκροτηµένα να
προχωρήσουµε µέσα σε κάποιο συγκεκριµένο πλαίσιο που δεν έχει
ακόµη επιλεγεί η µορφή του, σε κοινωνικό διάλογο µε την έννοια και
την µορφή που είχε πράγµατι εξαγγελθεί στο παρελθόν και στην
οποία προφανώς αναφέρεσθε µε την επίκαιρη ερώτησή σας.
∆εν θέλω να πάρω περισσότερο χρόνο τώρα. Στη δευτερολογία
µου ασφαλώς, αν υπάρξει περιθώριο, θα σας απαντήσω
περισσότερο εκτενώς. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ.
Παπαγεωργόπουλος έχει το λόγο.
ΛΕΥΤΕΡΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, πριν από
δυόµισι µήνες, αρχές ∆εκεµβρίου, συζητούσαµε το λεγόµενο µίνι
ασφαλιστικό. Είχα την ιδιότητα του εισηγητού της Νέας ∆ηµοκρατίας
και εσείς του Υφυπουργού. Οι µνήµες είναι νωπές, µιλάµε για
γνωστά πράγµατα.
'Ολα αυτά στα οποία αναφερθήκατε αφορούν το corpus του
νοµοσχεδίου που είναι δεδοµένο. Αλλά θα ενθυµείσθε ότι, όταν
συζητήσαµε το µίνι ασφαλιστικό, η δική µας αναφορά ήταν ότι µετά
από ένα χρόνο πανηγυρικές δηλώσεις του Πρωθυπουργού, των
συναρµοδίων Υπουργών ότι θα λύσουν προβλήµατα κλπ.,
εµφανίστηκε το αποκληθέν από σας, από την ίδια την Κυβέρνηση
µίνι ασφαλιστικό. Είπαµε λοιπόν ότι "ώδινεν όρος και έτεκε µυν".
Είναι κατώτερο των περιστάσεων, µικρό, λίγο, ανεπαρκές.
Τότε ο ίδιος ο Πρωθυπουργός είπε ότι ξεκινάµε τη συζήτηση για το
µεγάλο ασφαλιστικό. Αντί λοιπόν να κουβεντιάζει για τη µίνι
παρέµβασή σας, τα κανάλια έπαιζαν την απόφαση του
Πρωθυπουργού να δροµολογήσει τις γενναίες αποφάσεις , τις
ρυθµίσεις που έχει ανάγκη ο τόπος , το σύστηµα κλπ. 'Ολα αυτά
µετά από δύο µήνες τα ξέχασε ο Πρωθυπουργός, ο οποίος µε
δήλωσή του έβαλε την υπόθεση στο ράφι.
Γιατί την ξέχασε; Γιατί έχετε ανοίξει µέτωπα µε όλους, υπάρχουν
αδιέξοδα, δεν έχετε το πολιτικό θάρρος να κάνετε τα αναγκαία, αυτά
που έχει ανάγκη ο τόπος, αυτά που πρέπει, τα οποία µάλιστα
ξέρετε ότι πρέπει να γίνουν.
Αυτή είναι η αλήθεια. Τα άλλα είναι προφάσεις εν αµαρτίαις και ας
µη γελιόµαστε.
Τα περί κοινωνικού διαλόγου, κύριε Υφυπουργέ, γνωρίζετε ότι δεν
είναι κουβέντες του καφενείου. Ο κοινωνικός διάλογος είναι
θεσµοθετηµένη διαδικασία, την οποία σταµατήσατε και µε δήλωση
του Πρωθυπουργού παραπέµψατε την υπόθεση αυτή στις καλένδες
µελετητών.
Θα κουβεντιάζουµε, λοιπόν, να περάσει ο καιρός, για να έρθει άλλη
υπεύθυνη κυβέρνηση να λύσει τα προβλήµατα;
Το ζήτηµα είναι το εξής: Μπορεί αυτή η Κυβέρνηση -µε δεδοµένο,
όπως απεδείχθη από τα πρόσφατα, ότι στα µεγάλα ζητήµατα δεν
µπορεί να τα βγάλει πέρα, είναι λίγη, είναι ανεπαρκής- σε µεσαία
ζητήµατα, όπως το ασφαλιστικό, να πράξει το χρέος της; Αν δεν
µπορεί, να µας το πει και να αφήσει τις υπεκφυγές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε συνάδελφε, το αποκληθέν µίνι ασφαλιστικό,
τον τίτλο δεν τον πήρε από το περιεχόµενό του ούτε από την
κυβέρνηση, διότι το νοµοσχέδιο που ψηφίσαµε και στου οποίου τη
συζήτηση συµµετείχατε ενεργώς, γνωρίζετε ασφαλώς ότι δεν ήταν
καθόλου µίνι. 'Ηταν µία πάρα πολύ µεγάλη παρέµβαση, αλλά δεν
ήταν βέβαια η συνολική παρέµβαση, την οποία έχει ανάγκη το
κοινωνικοασφαλιστικό σύστηµα.
Επίσης πρέπει να σας πω, ότι η µη έναρξη του οργανωµένου
κοινωνικού διαλόγου στον οποίο αναφέρεσθε, υπό συγκεκριµένη
µορφή και µε συγκεκριµένο πλαίσιο, οφείλεται στο γεγονός, ότι το

πλαίσιο προς το οποίο κατ'αρχήν είχε προσανατολιστεί -και το είχε
ανακοινώσει η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εργασίας, δηλαδή,
το αποκληθέν πορτογαλικό µοντέλο- δεν θα ήταν δυνατόν να
εφαρµοστεί στα καθ' ηµάς, ακριβώς επειδή εδώ υπάρχουν
ορισµένες αντικειµενικές συνθήκες που δεν υπήρχαν στην
Πορτογαλία ή πολύ περισσότερο στην Αγγλία, διότι είναι
αγγλογενές πρότυπο και θα έπρεπε να βρεθεί µια άλλη φόρµουλα,
ένα άλλο σχήµα κοινωνικού διαλόγου, µέσα στο οποίο ελπίζουµε
ότι θα ενταχθεί και το Κόµµα σας.
∆ιότι µας µιλάτε για κοινωνικό διάλογο που εµείς τον θέλουµε, αλλά
όπως θα θυµάσθε, στον προηγηθέντα κοινωνικό διάλογο δεν
συµµετείχατε, αποχωρήσατε.
Το κοινωνικοασφαλιστικό, αγαπητέ συνάδελφε -θέλω να το πω για
πολλοστή φορά, δεν έχω πάψει να το λέω από το 1995- στην
ουσιαστική του αντιµετώπιση µε µια µακροχρόνια προοπτική,
προϋποθέτει, όχι µόνο κοινωνική συναίνεση που είναι εντελώς
απαραίτητη, αλλά και πολιτική συναίνεση. Προϋποθέτει ένα διάλογο
στον οποίο θα πάρουµε µέρος όλοι, αν θέλουµε να κάνουµε
πραγµατικά σοβαρή σε βάθος δουλειά.
Γι'αυτό, θα έχουµε την ευκαιρία να σας καλέσουµε, όταν θα υπάρξει
το σχήµα και η έναρξη του διαλόγου και θέλω να πιστεύω, ότι τόσο
η Νέα ∆ηµοκρατία, κατά µείζονα λόγο θα έλεγα, διότι είναι
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, όσο και τα άλλα Κόµµατα θα
ανταποκριθούν, για να µπορέσουµε να έχουµε όσο γίνεται καλύτερα
αποτελέσµατα. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ακολουθεί η τρίτη µε
αριθµό 681/24.2.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Πέτρου Κουναλάκη
προς τον Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των ελλείψεων σε προσωπικό, εξοπλισµό και
υποδοµή του Νοσοκοµείου "Ευαγγελισµός".
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Σε επίσκεψή µου στο Νοσοκοµείο "Ευαγγελισµός" και αφού είχα
συναντήσεις, µε τον πρόεδρο του νοσοκοµείου, εκπροσώπους
επιστηµονικής επιτροπής και των εργαζοµένων, διαπιστώθηκαν
σηµαντικές ελλείψεις σε προσωπικό, εξοπλισµό και υποδοµή του
νοσοκοµείου που δυσχεραίνουν εξαιρετικά την εύρυθµη λειτουργία
του.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Είναι διατεθειµένο το Υπουργείο να προσφέρει τους απαραίτητους
πόρους και το αναγκαίο προσωπικό, ώστε να αντιµετωπιστούν οι
ανάγκες του νοσοκοµείου;".
Ο κ.Φαρµάκης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, ο "Ευαγγελισµός" είναι το µεγαλύτερο νοσοκοµείο
της χώρας. 'Εχει αναπτυχθεί και λειτουργεί σε κτίρια διαφόρων
ηλικιών. Βρίσκεται στο κέντρο της Αθήνας, χωρίς περιβάλλοντα
χώρο. Συνεπώς οι δυνατότητες παρέµβασης για ανάπτυξη φθάνουν
ως ένα σηµείο και έχει πραγµατικά τα προβλήµατα που δηµιουργεί
το µέγεθός του, η πληθώρα των ασθενών που εξυπηρετεί και η
παρουσία πολύ µεγάλου αριθµού εργαζοµένων και ασθενών. 'Εχει
επιπλέον και τα συνήθη προβλήµατα που αντιµετωπίζουν τα
νοσοκοµεία της χώρας, που είναι προβλήµατα οργάνωσης και
λειτουργίας και προβλήµατα έλλειψης προσωπικού και εξοπλισµού.
Επειδή, ακριβώς, είναι πολύ µεγάλο νοσοκοµείο, τόσο µεγάλο που
σήµερα η παγκόσµια πραγµατικότητα και η λογική της ανάπτυξης
νοσηλευτικών µονάδων το απορρίπτει -σήµερα έχει επικρατήσει να
έχουµε µικρότερες νοσηλευτικές µονάδες- έχει πάντοτε το
ενδιαφέρον του Υπουργείου και για την υποδοµή του -τη συντήρηση
και τη βελτίωσή της- και για τον εξοπλισµό του και για τη στελέχωσή
του.
Γι'αυτό το λόγο, τα τελευταία δύο χρόνια, δηλαδή από το 1996 και
µετά,  το  νοσοκοµείο  έχει  επιχορηγηθεί  µε  το  ποσό  του  ενός
δισεκατοµµυρίου  τριακοσίων  τριάντα  οκτώ  εκατοµµυρίων
(1.338.000.000)  δραχµών,  µόνο  για  την  ανάπτυξη  του
εξοπλισµού  του.  Αναφέροµαι  σε  τετρακόσια  εκατοµµύρια
(400.000.000)  δραχµές  για  την  προµήθεια  του  εξοπλισµού  του
τµήµατος  επειγόντων  περιστατικών  της  µονάδος  εµφραγµά-
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των, σε τετρακόσια πενήντα εκατοµµύρια (450.000.000) δραχµές,
για την προµήθεια µαγνητικού τοµογράφου, σε ογδόντα ένα
εκατοµµύρια (81.000.000) δραχµές, για τον υπέρηχο κεφαλής και
την αναβάθµιση του ντόπλερ, σε εκατόν τριάντα εκατοµµύρια
(130.000.000) δραχµές, για κάµερα Γ', σε διακόσια πενήντα
εκατοµµύρια (250.000.000) δραχµές, για την προµήθεια ψηφιακού
αγγειογράφου και επίσης σε διακόσια εκατοµµύρια (200.000.000)
δραχµές, για τη συντήρηση και τον κτιριακό του ευπρεπισµό.
Επίσης, στο πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων έχουν ενταχθεί και
εξελίσσονται τα εξής έργα: Η επέκταση των χειρουργείων και της
συνδετήριας πτέρυγας, µε συνολικό προϋπολογισµό τέσσερα
δισεκατοµµύρια (4.000.000.000) δραχµές, διάφορες µελέτες
επεκτάσεων πυρανίχνευσης συνολικού προϋπολογισµού εκατόν
εξήντα επτά εκατοµµυρίων (167.000.000) δραχµών, ο ψυχιατρικός
του ξενώνας, η ανέγερση ή ο εξοπλισµός του Κέντρου Ψυχικής
Υγείας κ.λπ. Και ακόµα είναι ένα από τα πέντε νοσοκοµεία που
έχουν επιλεγεί για να εφαρµοστεί το πιλοτικό πρόγραµµα βελτίωσης
της υποδοµής του, σε πρώτη φάση για παρεµβάσεις που αφορούν
εσωτερικούς και εξωτερικούς χώρους επιλεγµένους από τη διοίκηση
του νοσοκοµείου.
Θέλω να πω µε όλα αυτά και µε όσα ίσως χρειαστεί να προσθέσω
στη δευτερολογία µου ότι, υπάρχει το ενδιαφέρον του Υπουργείου
και της Κυβέρνησης για το συγκεκριµένο νοσοκοµείο, αποτέλεσµα
της αναγνώρισης των προβληµάτων του, ώστε να µπορεί να
ανταποκριθεί στο ρόλο του βαν το µεγαλύτερο, επαναλαµβάνω,
νοσοκοµείο της χώρας και οι προσπάθειες αυτές θα συνεχιστούν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κουναλάκης έχει το
λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όπως λέω και στην
ερώτηση που κατέθεσα, επισκέφθηκα το νοσοκοµείο αυτό, έµεινα
πολλές ώρες, µίλησα µε τον πρόεδρο του νοσοκοµείου και µε
εκπροσώπους της επιστηµονικής επιτροπής και µε εργαζόµενους.
∆εν ήταν το θέµα των εφηµεριών εκεί, διότι είχε κάπως
τακτοποιηθεί. Είχαµε την ευκαιρία να µιλήσουµε για τα πραγµατικά
και µακροχρόνια προβλήµατα του νοσοκοµείου.
Τώρα, κύριε Υπουργέ, είπατε ότι κάνετε κάποιες προσπάθειες, εγώ
δεν το αµφισβητώ, αλλά προσέξτε ορισµένα προβλήµατα που µου
είπαν οι άνθρωποι εκεί.
Πρώτα απ'όλα έλλειψη προσωπικού. Υπάρχουν εκεί χίλιες
πεντακόσιες σαράντα οργανικές θέσεις και µόνο εννιακόσιες
πενήντα έχουν καταληφθεί. ∆ηλαδή, λείπουν εξακόσιοι εργαζόµενοι.
Αυτό έχει σαν συνέπεια εκτός των άλλων να υπάρχουν τεράστια
κενά και να µην είναι δυνατόν να λειτουργήσουν µονάδες εντατικής
θεραπείας. ∆ηλαδή, υπάρχουν αίθουσες και δωµάτια άδεια, διότι
δεν είναι δυνατόν να λειτουργήσουν από την έλλειψη προσωπικού.
∆εύτερον, ξενοδοχειακή υποδοµή. Πήγα στο τµήµα ΑΧΕΠΑ, δεν
ξέρω αν έχετε πάει ποτέ εκεί και υπάρχουν σαράντα θάλαµοι των
δέκα ατόµων. Είναι ντροπή. ∆εν είναι δυνατόν σήµερα να έχουµε
θαλάµους των δέκα ασθενών, που είναι ελαφρά περιστατικά και
ετοιµοθάνατοι δίπλα. Είναι µία τραγική κατάσταση.
Τρίτον, η µηχανοργάνωση είναι ελλιπέστατη και υπάρχουν σοβαρές
ελλείψεις στη σύγχρονη τεχνολογία. Λένε οι άνθρωποι εκεί ότι
λείπουν σηµαντικά σύγχρονα µηχανήµατα, µε αποτέλεσµα να
ταλαιπωρούνται οι ασθενείς και να µεταφέρονται σε ιδιωτικά
νοσοκοµεία ή κέντρα υγείας και έτσι να χάνονται πάρα πολλά
χρήµατα από το νοσοκοµείο.
Αναφέρω τα πιο βασικά. Επίσης µου είπε ο πρόεδρος του
νοσοκοµείου ότι χρωστούν πέντε δισεκατοµµύρια περίπου τα
ασφαλιστικά ταµεία στο νοσοκοµείο αυτό. ∆ηλαδή, τα ελλείµµατα
του νοσοκοµείου είναι µικρότερα από τα χρέη που έχουν τα
ασφαλιστικά ταµεία απέναντί τους.
Κάτι πρέπει να γίνει. ∆εν µπορεί στο µεγαλύτερο νοσοκοµείο της
Ελλάδας, που πράγµατι έτσι είναι, που έχει χιλιάδες εργαζόµενους
και ασθενείς να υπάρχουν αυτά τα τεράστια προβλήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε συνάδελφε, αναφέρθηκα στα γενικά προβλήµατα του
νοσοκοµείου και στις επιχορηγήσεις πολλών δισεκατοµµυρίων για
να τακτοποιηθούν τα περισσότερα από αυτά.
Ο "Ευαγγελισµός" σήµερα, επειδή είναι µεγάλο νοσοκοµείο, µοιάζει
µε εργοτάξιο. 'Ολο και κάτι γίνεται σ'αυτό, πολλά χρόνια τώρα που
ασχολούµαι µε το χώρο, αλλά και πολλά χρόνια που γνωρίζω το
νοσοκοµείο σαν γιατρός. 'Οµως το νοσοκοµείο στερείται χώρων και
λειτουργεί, επαναλαµβάνω, σε διαφορετικά κτίρια πολλών ηλικιών,
όπου οι παρεµβάσεις δεν είναι πάντοτε όσο αποτελεσµατικές θα
έπρεπε να ήταν και δεν φαίνονται κιόλας, παρά τα πολλά χρήµατα
που διατίθενται πολλές φορές και συνεχώς.
Πράγµατι, δεν αναφέρθηκα στην πρωτολογία µου στις ελλείψεις του
προσωπικού. Υπάρχουν ελλείψεις. Το έθιξα απλώς ως σύνηθες
πρόβληµα πολλών ελληνικών νοσοκοµείων. ∆εν θεωρώ ότι οι κενές
οργανικές θέσεις είναι αναγκαίες πραγµατικές κενές θέσεις, που
έπρεπε να πληρωθούν όλες.
∆έχοµαι ότι πρέπει να ενισχυθεί το νοσοκοµείο µε προσωπικό. Σας
πληροφορώ, λοιπόν, ότι µέσα στο 1998 δύο φορές έγιναν
προκηρύξεις προσωπικού σαράντα ατόµων κάθε φορά και
αναµένεται η έκδοση των αποτελεσµάτων από το ΑΣΕΠ, όπως
επίσης αναµένεται η προκήρυξη άλλων εκατόν δέκα θέσεων -έχει
πάει στο Τυπογραφείο η απόφαση- από το ΑΣΕΠ για να καλυφθούν
πολλά από αυτά τα κενά, διαφόρων ειδικοτήτων, µεταξύ των
οποίων και νοσηλευτικού προσωπικού, ακριβώς για να καλυφθούν
ανάγκες λειτουργίας της ΜΕΘ και διαφόρων άλλων µονάδων στις
οποίες και εσείς αναφερθήκατε.
Θέλω να σας πω µε αυτό ότι το Υπουργείο και γνωρίζει και
προσπαθεί σε συνεργασία µε τη διοίκηση του νοσοκοµείου να
επιλύσει τα προβλήµατα.
Επίσης γνωρίζουµε ότι υπάρχουν στην πτέρυγα ΑΧΕΠΑ θάλαµοι
πολλών ασθενών και είναι ακριβώς αυτές οι παρεµβάσεις τις οποίες
θα κάνουµε τώρα. 'Εχει επιλεγεί και ο "Ευαγγελισµός" να είναι ένα
απ' αυτά τα πρώτα νοσοκοµεία που θα παρέµβουµε, ώστε σ'
αυτούς τους θαλάµους να ελαττώσουµε τα κρεβάτια και να
αναπτύξουµε τουαλέτες εντός κ.λπ.
Ακριβώς αυτές είναι οι παρεµβάσεις και ευχαριστώ για την ερώτηση
γιατί µου δίνετε την ευκαιρία να πληροφορήσω τη Βουλή. ∆εν
γνωρίζω να έχει ο "Ευαγγελισµός" έλλειψη σύγχρονων
µηχανηµάτων και να στέλνει έξω περιστατικά για εξυπηρέτηση.
Στέλνει περιστατικά έξω και είναι ερευνητέο γιατί µηχανήµατα που
υπάρχουν παθαίνουν ζηµιές πολύ συχνά, µε ό,τι µπορεί να
υπονοήσει κανείς γι' αυτό. Και βέβαια οφείλουν στον "Ευαγγελισµό",
όπως και σε άλλα νοσοκοµεία, χρήµατα οι ασφαλιστικοί οργανισµοί,
αλλά το έχουµε και αυτό εντοπίσει και θα λυθεί πολύ γρήγορα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τέταρτη είναι η µε
αριθµό 674/24.2.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Καρατάσου προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
σχετικά µε την τοποθέτηση υπαλλήλων στη ∆ιεύθυνση
Αναδασώσεων της περιφέρεια Αττικής.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Με το νόµο 2503/30.5.97 οι οργανικές θέσεις των Υπουργείων
µεταφέρθηκαν στις δεκατρείς περιφέρειες που συνιστώνται µε το
άρθρο 61 του ν. 1662/86 ΦΕΚ 92Α.
Με βάση το άρθρο 2 παράγραφος 3 του ν. 2503/30.5.97 έπρεπε να
γίνει µεταφορά όλων των µόνιµων υπαλλήλων στις περιφέρειες.
Σύµφωνα µε την υπ' αριθµό Πρωτ. ΤΚΕ/Φ2/6313 απάντησή σας σε
σχετική ερώτησή µας, ο Γενικός Γραµµατέας Αττικής σύµφωνα µε
το άρθρο 3 παράγραφος 4 του ν. 2503/97 τοποθέτησε τους
υπαλλήλους Αντώνη Παπαδηµητρίου και Μιχάλη Αγάπογλου στη
∆ιεύθυνση Αναδασώσεων, η οποία αποτελεί µονάδα της
περιφέρειας Αττικής.
Με αίτησή τους οι ενδιαφερόµενοι υπάλληλοι ζήτησαν από
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την περιφέρεια Αττικής να εφαρµόσει όσα στο παραπάνω έγγραφό
σας αναφέρετε.
Επειδή µέχρι σήµερα η περιφέρεια Αττικής δεν έχει τοποθετήσει
τους παραπάνω υπαλλήλους στη ∆ιεύθυνση Αναδασώσεων, επειδή
δεν τους καταβάλλει τις αποδοχές τους από 1.9.97 µέχρι σήµερα
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Τι προτίθεται να πράξει ώστε:
1. Οι υπάλληλοι Αγάπογλου Μιχάλης και Παπαδηµητρίου Αντώνης
να τοποθετηθούν στη ∆ιεύθυνση Αναδασώσεων.
2. Να τους καταβληθούν οι τακτικές και λοιπές αποδοχές από
1.9.97 µέχρι σήµερα".
Ο Υφυπουργός κ. Φλωρίδης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κύριοι συνάδελφοι, οι υπάλληλοι
αυτοί που αναφέρονται στην ερώτηση υπηρετούσαν στη ∆ιεύθυνση
Αναδασώσεων. Στις 13.2.97 αποσπάστηκαν οι υπάλληλοι αυτοί µε
απόφαση του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργείου Γεωργίας από
την υπηρεσία που υπηρετούσαν στη Γενική ∆ιεύθυνση ∆ασών και
Φυσικού Περιβάλλοντος της κεντρικής υπηρεσίας του Υπουργείου
Γεωργίας.
Την απόφαση αυτή οι υπάλληλοι αρνήθηκαν να την εκτελέσουν και
υπήρξε µια δεύτερη διαταγή του Υπουργείου Γεωργίας να
αναχωρήσουν από τις θέσεις τους και να µεταβούν στις νέες που
είχαν αποσπαστεί.
Εν τω µεταξύ ετέθη σε ισχύ ο ν. 2503/97 και όσοι υπάλληλοι
υπηρετούσαν σε υπηρεσίες του Υπουργείου οι οποίες µε το νόµο
αυτόν έγιναν πλέον υπηρεσίες της περιφέρειας κατά την 27.2.97,
µεταφέρθηκαν ως υπάλληλοι πλέον των περιφερειών στις
υπηρεσίες της περιφέρειας, δεδοµένου
ότι µε το νόµο καταργήθηκαν οι οργανικές µονάδες των
Υπουργείων στις οποίες υπηρετούσαν και έγιναν υπηρεσίες της
περιφέρειας.
Ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας γράφει επάνω σε µια
απόφαση στις 29.8.97 ότι αυτοί οι υπάλληλοι οι οποίοι είναι µε
απόσπαση στην κεντρική υπηρεσία του Υπουργείου Γεωργίας, δεν
µπορούν να καταταγούν σε υπηρεσίες της περιφέρειας δεδοµένου,
ότι η απόφαση του Υπουργείου Γεωργίας µε την οποία είχε
διαταχθεί η απόσπασή τους δεν είχε ανακληθεί ακόµη. Η απόφαση
του Υπουργείου Γεωργίας για την ανάκληση της απόσπασής τους
εξεδόθη την 6.12.97.
'Ετσι, λοιπόν, ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας στις 4.11.97
τους τοποθέτησε, τον µεν Αγάπογλου στο Τµήµα Προστασίας
∆ασών της ∆ιεύθυνσης ∆ασών Αθηνών, το δε Παπαδηµητρίου
Αντώνιο στο Τµήµα Εκτελέσεως ∆ασοτεχνικών 'Εργων του
∆ασαρχείου Αιγάλεω.
Αυτή η απόφαση είναι σύµφωνη µε τις διατάξεις του ν. 2503/97
δεδοµένου, ότι η περιφέρεια πλέον είναι ενιαία αποκεντρωµένη
µονάδα του κράτους και οι υπάλληλοι που υπηρετούσαν στις
περιφερειακές υπηρεσίες των Υπουργείων εντασσόµενοι πλέον
στην περιφέρεια δεν είναι υποχρεωτικό κατά την πρώτη
τοποθέτηση, σύµφωνα µε ρητή διάταξη του νόµου, να
τοποθετηθούν στις αντίστοιχες θέσεις που κατείχαν νωρίτερα.
Ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας, επειδή πρόκειται πλέον για
ενιαία µονάδα, λαµβάνει υπόψη τις υπηρεσιακές ανάγκες και τους
τοποθετεί ανάλογα.
Αυτοί οι υπάλληλοι, λοιπόν, αρνήθηκαν από τότε να εκτελέσουν και
την απόφαση αυτή και βεβαίως πιστεύω ότι µάλλον έχουν
συγκροτήσει δικό τους δίκαιο -δεν εξηγείται αλλιώς- έχουν αλλάξει
κλειδαριές και έχουν κλειδώσει τα γραφεία τους και από το 1997
αρνούνται να προσφέρουν υπηρεσία στις νέες τους θέσεις.
Κατά της απόφασης του Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας δεν
υπήρξε προσφυγή ενώπιον του αρµοδίου Υπουργού εφόσον
νόµιζαν ότι η απόφαση είναι παράνοµη. Ο ένας µάλιστα εκ των δύο
δεν έχει προσφύγει καν σε διοικητικό δικαστήριο. Ο ένας
προσέφυγε, χωρίς προηγουµένως να ασκήσει τη λεγόµενη
ενδικοφανή προσφυγή.
Από τότε µέχρι σήµερα υπάρχει πλήρης άρνηση να προσφέρουν τις

υπηρεσίες τους και έτσι σύµφωνα µε το άρθρο 94 του Υπαλληλικού
Κώδικα δεν τους καταβάλλεται µισθός. Προσέφυγαν ενώπιον του
∆ιοικητικού Εφετείου ζητώντας µε ασφαλιστικά µέτρα να
ανασταλούν οι αποφάσεις του Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας
που δεν τους έβαζε στις µισθοδοτικές καταστάσεις και η προσφυγή
αυτή απορρίφθηκε. Κατά συνέπεια, λοιπόν, εδώ υπάρχει µόνο µία
δυνατότητα. Θα πρέπει να πάνε στις θέσεις που έχουν τοποθετηθεί.
Και βεβαίως εάν το διοικητικό δικαστήριο ακυρώσει τις σχετικές
αποφάσεις, τότε η διοίκηση οφείλει να συµµορφωθεί. Αλλά µέχρι
τότε δεν µπορεί να αρνούνται να εκτελέσουν νοµίµως εκδοθείσα
απόφαση την οποία δεν έχουν προσβάλλει ενδικοφανώς.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Υπουργέ,
καλύψατε και τη δευτερολογία σας. Υπόψη ότι στη δευτερολογία
σας έχετε µόνο ένα λεπτό.
Ορίστε, κύριε Καρατάσο, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: Κύριε Υφυπουργέ, κατ' αρχήν δεν είναι
έτσι όπως µας τα λέτε ή δεν ξέρετε την περίπτωση. Να σας θυµίσω
λίγο πώς είναι τα πράγµατα. Καταργήθηκε την 1.9.97 η υπηρεσία
αναδασώσεων. 'Οµως, µε τροπολογία στις 17.11.98 επανήλθε. Σε
ερώτησή µας στις 23.2.98, πέντε µήνες µετά την κατάργηση
αναφέρεται ότι η υπηρεσία αναδασώσεων επανασυστήθηκε µε τον
ίδιο νόµο. Αυτό είναι ψευδές. ∆ιότι εάν είχε επανασυσταθεί τι
χρειαζόταν η τροπολογία στις 17.11.98, που πέρασε στο νόµο
2672, άρθρο 11, παράγραφος 3.
Αναφέρεται ακόµη ότι οι υπάλληλοι αυτοί τοποθετήθηκαν στη
∆ιεύθυνση Αναδασώσεων. Και αυτό είναι ψευδές, γιατί οι υπάλληλοι
αλλά και εγώ, ζητήσαµε αυτήν την απόφαση τοποθέτησης και δεν
υπάρχει. Αντί γι' αυτή, µας δίνετε άλλες αποφάσεις. Αντίθετα
τοποθετήσατε την 1.9.97 τον ένα προϊστάµενο σε µία υπηρεσία
µαϊµού. Προτού την τροπολογία εσείς είχατε κάνει υπηρεσία.
Απορώ πώς γίνεται αυτό. Καταθέτουµε στα Πρακτικά αυτήν την
απόφαση.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Καρατάσος, καταθέτει για τα
Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση η οποία βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής).
'Αρα, λοιπόν, µέχρι που να έρθει η τροπολογία, οι υπάλληλοι ήταν
ανέντακτοι.
Προκύπτει λοιπόν, µείζον θέµα γιατί οι υπάλληλοι αυτοί, αφού λέτε
ότι τοποθετήθηκαν, δεν πληρώνονται. Ενώ µε το έγγραφό σας
δέχεσθε ότι η υπηρεσία αυτή έχει επανασυσταθεί -χωρίς αυτό να
είναι αληθές- εκατό περίπου υπάλληλοι πώς πληρώνονται, κύριε
Υφυπουργέ, από την υπηρεσία που έχει καταργηθεί µε νόµο; Και
εµφανίζεται παράνοµα ως εντεταλµένος εκκαθαριστής ο κ.
Ποταµίτης Ιωάννης. Πώς πληρώνει αυτός και πώς δηµιουργούνται
έργα; ∆εν µπορώ να το καταλάβω.
Πρέπει λοιπόν, σύµφωνα µε την τροπολογία, να γίνει επανένταξη
όλων των υπαλλήλων στη διεύθυνση από το Γενικό Γραµµατέα της
Περιφέρειας Αττικής, που δεν έγινε.
Να δηµοσιευθεί στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης και στη συνέχεια
να τοποθετηθούν οι υπάλληλοι στην υπηρεσία που
επανασυστήθηκε µε την τροπολογία σας. Παράλληλα να τους
καταβληθούν οι τακτικές και λοιπές αποδοχές από την
1.1.1997,γιατί µε δική σας ευθύνη οι υπάλληλοι αυτοί µένουν
απλήρωτοι.
Τέλος, σας καταθέτω την καταγγελία του δασολόγου Αγάπογλου και
την πορισµατική έκθεση της παραπάνω καταγγελίας και την
προσφυγή των υπαλλήλων στο υπηρεσιακό συµβούλιο.
Παρακαλώ µε δική σας εντολή να εισαχθούν αυτά στο υπηρεσιακό
συµβούλιο και να καταγγελθούν ευθύνες.
∆υστυχώς, ό,τι κάνετε, κύριε Υπουργέ, τα κάνετε στο γόνατο.
'Εχουµε µία υπηρεσία που έχει καταργηθεί. Πώς παίρνει πιστώσεις;
Ποιος κάνει οικονοµικό έλεγχο; Γι' αυτό, λοιπόν, θα επανέλθω σε
αυτό το θέµα, γιατί είναι πάρα πολύ σοβαρό. Με αίτησή µου θα γίνει
κατάθεση εγγράφων.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Καρατάσος καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
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Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, για ένα λεπτό έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κύριε Πρόεδρε, το ζήτηµα το
οποίο προκύπτει εδώ είναι µία πρωτοφανής θα έλεγα, άρνηση
υπαλλήλων να εκτελέσουν όλες τις αποφάσεις που εκδίδουν οι
προϊστάµενοί τους είτε για απόσπασή τους είτε για τοποθέτηση σε
οργανικές θέσεις. Αρνούνται να προσφέρουν υπηρεσία εκεί που
τους τοποθετούν. Υπάρχει το ενδεχόµενο πράγµατι οι αποφάσεις
αυτές που έχουν εκδοθεί από τους προϊσταµένους όπως συµβαίνει
κάποτε στη διοίκηση, κάποιες φορές, να πάσχουν από έλλειψη
απόλυτης νοµιµότητας µε την έννοια δηλαδή, ενδέχεται να έχουν
γίνει σφάλµατα. 'Οµως οι υπάλληλοι αυτοί δεν έχουν προσφύγει
στον αρµόδιο Υπουργό κατά των αποφάσεων που τους έχουν

τοποθετήσει, αυτοβούλως µε τη δική τους σκέψη αρνούνται να
παρουσιαστούν όπου τους έχουν τοποθετήσει, αρνούνται να
προσφέρουν υπηρεσία και ταυτόχρονα ζητούν να τους καταβάλεται
µισθός. Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό δεν µπορεί να αποτελέσει ένα
πεδίο µέσα στο οποίο µπορεί να ασκηθεί στοιχειώδης κριτική. Οι
υπάλληλοι οφείλουν να πάνε εκεί που πήγαν και ο ένας εξ αυτών
εφόσον έχει ασκήσει ένδικα µέσα και έχει προσφύγει στη διοικητική
δικαιοσύνη θα αναµένει την έκδοση της αποφάσεως, εφόσον
απέτυχε η απόπειρά του να ανασταλεί µε προσωρινά µέτρα η
απόφαση της διοικήσεως και στη συνέχεια να εφαρµόσουµε ό,τι µας
πει η δικαιοσύνη. Αλλά µέχρι τότε δεν µπορεί να παρατηρείται η
κατάσταση αυτή, οι υπάλληλοι να κάνουν ότι αυτοί νοµίζουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 30/9.2.1999 επερώτηση των Βουλευτών
της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίων Γ. Σαλαγκούδη, Γ. Τζιτζικώστα, Α.
Ρεγκούζα, της κ. Π. Φουντουκίδου, των κυρίων Θ. Πασσαλίδη, Θ.
Λεονταρίδη, Σ. Παπαδόπουλου, Β. Πάππα, Ε. Πολύζου, Η.
Βεζδρεβάνη, Θ. ∆ηµοσχάκη, Ε. Μπασιάκου, Ν. Κατσαρού και Σ.
Τσιτουρίδη, προς τον Υπουργό Γεωργίας σχετικά µε τη λήψη
µέτρων στήριξης της γαλακτοβιοµηχανίας "ΑΓΝΟ".
Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο των επερωτώντων, σας
ανακοινώνω ότι από µέρους του Συνασπισµού ορίζεται ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Ευάγγελος Αποστόλου, καθώς
επίσης από µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος ο κ.
Σταύρος Παναγιώτου. Από τη Νέα ∆ηµοκρατία ο κ. Σάββας
Τσιτουρίδης και από µέρους του ∆ΗΚΚΙ ο κ. Γεώργιος Ρόκος.
Ο κ. Σαλαγκούδης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, απευθυνόµενος σε
σας, πριν ξεκινήσω την ανάπτυξη της επερώτησης, θα ήθελα να
κάνω µία διαδικαστική παρατήρηση. Υποβαθµίζεται ο
κοινοβουλευτικός έλεγχος και γι' αυτό βέβαια θα µπορούσαµε να
κατηγορήσουµε την Κυβέρνηση που έχει την ευθύνη σε αυτό το
θέµα. 'Οµως είναι νοµίζω και στις αρµοδιότητες του Προεδρείου να
φροντίσει αυτό το µείζον θέµα. 'Ηδη την Παρασκευή τονίσθηκε ότι ο
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, στον οποίο και αναφερόταν η
επερώτηση και ο οποίος θα µπορούσε να πάρει τις αποφάσεις και
έπρεπε να ακούσει τις τοποθετήσεις ενώπιον του των Βουλευτών,
απουσίαζε. Σήµερα το ίδιο ακριβώς συµβαίνει και µε τον Υπουργό
Γεωργίας. ∆εν θέλω να υποβαθµίσω τον Υφυπουργό, ο οποίος
προφανώς έχει και την αρµοδιότητα στη ζωική παραγωγή του
Υπουργείου Γεωργίας, αλλά οπωσδήποτε η επερώτηση αυτή όπως
και όλες οι επερωτήσεις όταν δεν παρίσταται ο αρµόδιος Υπουργός
που έχει και τη δυνατότητα των νοµοθετικών ρυθµίσεων και των
τελικών αποφάσεων, νοµίζω ότι χάνει το νόηµά της και έτσι
υποβαθµίζεται ο κοινοβουλευτικός έλεγχος.
Και γι' αυτό, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα αυτό το θέµα να το δει το
Προεδρείο. Γιατί δεν αντέχει ο κοινοβουλευτισµός, η Βουλή άλλη
υποβάθµιση.
Πριν από ένα χρόνο, στις 6 Μαρτίου 1998 συγκεκριµένα, είχαµε
έρθει πάλι µε επερώτηση για τη συνεταιριστική επιχείρηση "ΑΓΝΟ".
Τώρα, ερχόµαστε ξανά. Ερχόµαστε ξανά, γιατί η επιχείρηση αυτή
είναι πάρα πολύ σηµαντική για την εθνική οικονοµία και πάρα πολύ
σηµαντική ιδιαίτερα για τη Θεσσαλονίκη και την Κεντρική
Μακεδονία. Γι'αυτό και επανερχόµαστε µε επιµονή.
Αυτό γίνεται, γιατί εδώ φαίνεται καθαρά από µέρους της Αγροτικής
Τράπεζας ένα µένος εναντίον αυτής της επιχείρησης και µια τελείως
διαφορετική µεταχείριση από ό,τι µέχρι τώρα συνηθίζει στις άλλες
συνεταιριστικές οργανώσεις και κυρίως στις συνεταιριστικές εκείνες
οργανώσεις που είναι µε διοικήσεις φιλικές προς το κυβερνών
κόµµα. Εδώ φαίνεται, επειδή η διοίκηση δεν είναι φιλική προς το
κυβερνών κόµµα, η Αγροτική Τράπεζα επιτίθεται κάθε µέρα µε
εκβιασµούς και µε συνεχώς αυξανόµενες και µεγαλύτερες
απαιτήσεις, παρά το ότι αντιλαµβάνεται ότι οι παρεµβάσεις της
απαξιώνουν την επιχείρηση και ουσιαστικά, οι προσδοκίες της για
να εισπράξει αυτά που της οφείλει η επιχείρηση, γίνονται
καθηµερινά και λιγότερες.
Σκοπός της επερώτησής µας είναι να ευαισθητοποιηθεί η
Κυβέρνηση και να αναλογιστεί το ρόλο που πραγµατικά παίζει η
"ΑΓΝΟ" στην αγορά. Να δει ότι είναι ένα εργαλείο, ώστε να
προστατεύσει τους µικροµεσαίους κτηνοτρόφους. Να δει ότι µπορεί
να συνεχίσει ακόµη να είναι µοχλός ανάπτυξης της κτηνοτροφίας.
Να δει ότι, µε την παρέµβασή της στην αγορά, µπορεί να βοηθήσει,
ώστε οι τιµές των γαλακτοκοµικών προϊόντων να διατηρηθούν σε
προσιτές τιµές για τους καταναλωτές. Και γι'αυτό να επέµβει
αποφασιστικά, ώστε αυτή η συνεταιριστική επιχείρηση να συνεχίσει

να λειτουργεί, όπως µέχρι τώρα λειτουργούσε και έκανε πολύ
σηµαντικό έργο.
Το ιστορικό της επιχείρησης το έχω αναπτύξει και την προηγούµενη
φορά. Επειδή όµως είναι καινούριος ο κύριος Υφυπουργός, ίσως θα
πρέπει να του πούµε µερικά πράγµατα για να ξέρει.
Μετά το 1950, αφού η χώρα µας βγήκε από τον πόλεµο, την κατοχή
και τον εµφύλιο πόλεµο, οι παραγωγοί είχαν στο σπίτι τους µια
αγελάδα για να πίνουν οι ίδιοι γάλα. Αυτή όµως γέννησε. Περίσσευε
κάποιο γάλα. Γι'αυτό τελικά αποφάσισαν να συνεταιρισθούν, για να
µπορέσουν να τροφοδοτούν τη Θεσσαλονίκη µε αυτό το
περίσσευµα γάλακτος.
'Ετσι, το 1953 έγινε η συνεταιριστική οργάνωση "ΑΓΝΟ". Η
συνεταιριστική αυτή οργάνωση µέχρι το 1981 προχωρούσε
αναπτυσσόµενη συνεχώς. 'Εγινε βιοµηχανία. Τροφοδοτούσε τη
Θεσσαλονίκη. ∆ηµιούργησε τη ζώνη γάλακτος στην Ελλάδα και
συνετέλεσε ώστε στην Κεντρική Μακεδονία να παράγεται τότε το
85%, αλλά και σήµερα το 60%, του αγελαδινού γάλακτος που
παράγεται πανελληνίως.
Αυτή, λοιπόν, η συνεταιριστική οργάνωση, που είχε γίνει λίγο έξω
από τη Θεσσαλονίκη το 1953, σιγά-σιγά µε την ανάπτυξη της
Θεσσαλονίκης, βρέθηκε να έχει το εργοστάσιό της µέσα στο κέντρο.
'Επρεπε να µετεγκατασταθεί.
Το 1981 η ένταξή µας στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, τα προγράµµατα
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και οι επιδοτήσεις έδωσαν µια τέτοια
προοπτική στην "ΑΓΝΟ". Πράγµατι έγινε η µελέτη το 1982. 'Οµως η
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. τότε, µε Υπουργό Γεωργίας τον σηµερινό
Πρωθυπουργό κ. Σηµίτη, δεν ενέκρινε αυτήν τη µελέτη
µετεγκατάστασης, η οποία ήταν -προσέξτε- ύψους ενός
δισεκατοµµυρίου εξακοσίων εξήντα ένα εκατοµµυρίων
(1.661.000.000) δραχµών εκείνην την εποχή, το 1982 δηλαδή.
∆υστυχώς, ενεκρίθη τελικά για να γίνει η µετεγκατάσταση το 1988,
µε άµεσο αποτέλεσµα τότε ο προϋπολογισµός της µελέτης να
ανέλθει στα εννέα δισεκατοµµύρια (9.000.000.000) δραχµές
περίπου, από ένα δισεκατοµµύριο εξακόσια εξήντα ένα
εκατοµµύρια (1.661.000.000) δραχµές που ήταν. Τελικά η
επένδυση πραγµατοποιήθηκε και η επιχείρηση άρχισε να εργάζεται
στις ξένες εγκαταστάσεις το 1994. Αλλά η ολοκλήρωσή της
απαίτησε δώδεκα δισεκατοµµύρια πεντακόσια εκατοµµύρια
(12.500.000.000) δραχµές. Με τις συνεχείς καθυστερήσεις και
αναβολές, δεν πήραµε ούτε τις επιδοτήσεις, που ήταν το 64,5% της
επένδυσης, αλλά πήραµε επιδότηση µόνο για ένα µικρό µέρος, µε
άµεσο αποτέλεσµα η επιχείρηση αυτή να ξεκινήσει µε ένα βάρος
από την επένδυσή της, ένα χρέος προς την Αγροτική Τράπεζα.
Αυτό το χρέος της µετεγκατάστασης παρακολουθεί την επιχείρηση
στη συνέχεια. Και η Αγροτική Τράπεζα δεν αφήνει την επιχείρηση
να ανασάνει ούτε στα πρώτα χρόνια της λειτουργίας της στις νέες
της εγκαταστάσεις. 'Ηδη το 1995 πιέζει ασφυκτικά για την είσπραξη
των οφειλοµένων.
Το ∆εκέµβριο του 1995 ένα χρόνο µετά τη λειτουργία, στις νέες
εγκαταστάσεις, τοποθετεί σύµβουλο υπάλληλο της τραπέζης στο
διοικητικό συµβούλιο για να το ελέγχει επειδή δεν ήταν φιλικό.
Ουδεµία απόφαση του διοικητικού συµβουλίου µπορεί να παρθεί
υπό την απειλή: "δεν σας δίνουµε χρήµατα", δεν χρηµατοδοτούµε.
Χωρίς τη σύµφωνη γνώµη -ενώ ήταν άνευ ψήφου ο υπάλληλος- του
υπαλλήλου της Τραπέζης, δεν παίρνεται καµία απόφαση.
Ουσιαστικά, δηλαδή, ασκεί διαχείριση από το 1995 η ΑΤΕ.
Η επιχείρηση παρόλα αυτά λειτουργεί το 1995, λειτουργεί το 1996
µε πρόγραµµα εξυγίανσης και παρέχει κέρδη. Οι ισολογισµοί της
που δηµοσιεύονται στις εφηµερίδες -όχι αυτά που µας δίνουν, γιατί
ο προηγούµενος Υφυπουργός είχε πει ότι παίρνουµε από τη µία
πλευρά στοιχεία- δείχνουν ότι το 1995 είχε κέρδη, προ φόρων,
εννιακόσια σαράντα τρία εκατοµµύρια (943.000.000) και τον
επόµενο χρόνο το 1996 είχε ένα δισεκατοµµύριο εννιακόσια
εκατοµµύρια (1.900.000.000) δραχµές.
Αλλά η Αγροτική Τράπεζα απαιτεί αµέσως να πάρει τα
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οφειλόµενα. ∆εσµεύει την επιχείρηση, παίρνει τις επιταγές της και
επ'αυτής παρακρατά το 28%, ενώ εάν υπολογίσουµε τα κέρδη σε
σχέση µε το τζίρο που ενεφάνιζε η επιχείρηση ήταν 6%.
∆εν αρκείται στα κέρδη, αλλά προχωρεί επιπλέον για να µην
υπάρχει ρευστότητα στην επιχείρηση και να έρθει από εκεί και
πέρα, να εκβιάζει συνεχώς το διοικητικό συµβούλιο για να
παραχωρεί ολοένα και περισσότερες αρµοδιότητες προς την
Αγροτική Τράπεζα. Και έτσι τον Αύγουστο του 1997 η τράπεζα για
να χρηµατοδοτήσει, για να παρέχει ρευστότητα στην επιχείρηση για
να µπορεί να λειτουργήσει, υποχρεώνει τέσσερις υπαλλήλους της,
δηλαδή, τέσσερις υπαλλήλους της τραπέζης να είναι δίπλα στους
τέσσερις κύριους διευθυντές της επιχείρησης.
∆εν της αρκούσε µόνο ο έλεγχος του διοικητικού συµβουλίου,
έπρεπε να εισέλθει µε τους υπαλλήλους της, που δεν είχαν και την
αντίστοιχη εµπειρία µέσα στη διεύθυνση της επιχείρησης.
Ουσιαστικά τελεί η "ΑΓΝΟ" υπό την διαχείριση της Αγροτικής
Τραπέζης.
Ποιο είναι το αποτέλεσµα; Συνεχώς συρρικνώνεται η επιχείρηση.
Μειώνεται ο τζίρος της από τότε που ασκεί αυτόν τον ασφυκτικό
έλεγχο η Αγροτική Τράπεζα.
∆εν σταµατάει όµως εκεί. Φαίνεται µε τις εντολές της Κυβέρνησης -
γιατί δεν δικαιολογείται διαφορετικά- ότι επειδή η διοίκηση δεν είναι
φιλική, θέλει να την απογυµνώσει από κάθε είδους αρµοδιότητα.
Πριν κάνουµε την επερωτησή µας, πέρσι το Μάρτιο, οι πληροφορίες
ήταν ότι ετοιµαζόταν και σχήµα νέας διοίκησης, µε κατάργηση της
παλιάς διοίκησης, παρανόµως βέβαια και παρατύπως. Αλλά εάν
αποσιωπούσαµε και δεν αναδεικνύαµε το θέµα µε την επερώτησή
µας, θα είχε ήδη αντικατασταθεί η διοίκηση και τότε ίσως πήγαιναν
καλά, όπως πάει καλά η ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ µε δική τους διοίκηση και
µπορεί να φθάνει τα εβδοµήντα δισεκατοµµύρια χρέος
(70.000.000.000) δραχµές χωρίς να έχει αντίστοιχο τζίρο, σαν το
τζίρο της ΑΓΝΟ.
Η προηγούµενη διοίκηση προχώρησε σε πρόγραµµα εξυγίανσης,
απέδειξε κέρδη, µείωσε το προσωπικό από χίλια εκατό άτοµα που
παρέλαβε το 1995 σε πεντακόσια εβδοµήντα άτοµα τον Μάρτιο του
1998, που κάναµε εµείς την επερώτηση.
Παρά το ότι επιστήσαµε την προσοχή, το µόνο που καταφέραµε µε
την επερώτηση ήταν να µην αντικατασταθεί το διοικητικό
συµβούλιο, αλλά να του αφαιρεθούν µε την απειλή της µη
χρηµατοδότησης, οι αρµοδιότητές του. Αφού άφησαν για τέσσερις
µήνες απλήρωτους τους εργαζόµενους και άλλους τέσσερις µήνες
απλήρωτους τους παραγωγούς κτηνοτρόφους, υπό την πίεση
αυτών στο διοικητικό συµβούλιο, το διοικητικό συµβούλιο τελικά
αναγκάστηκε να παραχωρήσει όλες τις αρµοδιότητές του, σε δύο
εγκάθετους θα έλεγα, διορισµένους από την Κυβέρνηση ουσιαστικά,
στο γενικό διευθυντή τον κ. Παπαγιάννη και στον αναπληρωτή
γενικό διευθυντή τον κ. Παπαδόπουλο, έναν υπάλληλο της
τραπέζης.
Τι είναι οι δύο κύριοι; Ο κ. Παπαγιάννης είναι πρόεδρος του
εργοστασίου της ζάχαρης. Είναι µεγάλες οι επιτυχίες στο
εργοστάσιο της ζάχαρης, αλλά εν πάση περιπτώσει, να είναι και
πρόεδρος στο εργοστάσιο της ζάχαρης και γενικός διευθυντής στην
επιχείρηση της "ΑΓΝΟ", σε µία µεγάλη βιοµηχανική επιχείρηση,
στην οποία δεν είχε και τόσες εµπειρίες αλλά ούτε και το χρόνο!! Και
η επιχείρηση αυτή έχει είκοσι δισεκατοµµύρια (20.000.000.000)
περίπου τζίρο!
Είναι δυνατόν µε ραrt time απασχόληση να µπορεί να τη διευθύνει;
Αλλά ποιος είναι και ο αναπληρωτής γενικός διευθυντής κ.
Παπαδόπουλος; Οι πληροφορίες λένε ότι είναι κουµπάρος
ανταγωνίστριας επιχείρησης της "ΑΓΝΟ". Επιπλέον, τι παρελθόν
έχει; Είχε αναλάβει -πάλι από την Αγροτική Τράπεζα διορισµένος-
να εξυγιάνει τη "ΝΕΟΓΑΛ", την οποία κατάφερε και την
υπερχρέωσε, την πτώχευσε και την έκλεισε. Αυτός ξανανέλαβε, για
να µπορέσει να διαχειριστεί µαζί µε τον κ. Παπαγιάννη την "ΑΓΝΟ".
Ποια ήταν τα αποτελέσµατα; Πλήρης αποτυχία της διεύθυνσης.
Πρώτον, στην εισκόµιση γάλακτος. Οι κτηνοτρόφοι άρχισαν πλέον

να µην πηγαίνουν το γάλα στην "ΑΓΝΟ". ∆εν πήγαιναν το γάλα
στην "ΑΓΝΟ", γιατί δεν πληρωνόντουσαν, γιατί τους δηµιουργούσαν
προβλήµατα, γιατί δεν τους έδιναν τις τιµές, που πρώτα
απολάµβαναν και έτσι εύρισκαν στον ιδιωτικό τοµέα καλύτερες
τιµές. Από διακόσιους τόνους εισκόµιση ηµερησίως, που είχε η
επιχείρηση πριν αναλάβει καθήκοντα η νέα διοίκηση, έπεσε σήµερα
στους εκατόν τριάντα τόνους. Ο µέσος όρος δηλαδή εισκόµισης του
1997 ήταν διακόσιοι τόνοι ηµερησίως. Το 1998 µετά την ανάληψη
των καθηκόντων από τη νέα διεύθυνση, ο µέσος όρος είναι µόνο
εκατόν τριάντα τόνοι ηµερησίως.
Πώς καλύπτεται το υπόλοιπο; Αγοράζουµε από ανταγωνιστή και
µάλιστα σε τιµές κατά είκοσι (20) δραχµές το κιλό περισσότερο, απ'
ό,τι αγοράζαµε από τους παραγωγούς κτηνοτρόφους. 'Ετσι
κατάντησε η συνεταιριστική επιχείρηση. Μάλιστα, επειδή τα ποσά
είναι µεγάλα, από το καταστατικό υποχρεούνται να κάνουν
διαγωνισµό για τέτοιες µεγάλες ποσότητες γάλακτος, που
αγοράζουν. 'Οµως, οι αγορές γίνονται από ένα συγκεκριµένο
ανταγωνιστή συνεχώς, χωρίς διαγωνισµό. Αυτή είναι η νέα
διοίκηση. Ας τη χαίρεται η Κυβέρνηση και η Αγροτική Τράπεζα, που
την έβαλε εκεί.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Ε'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ)
Ταυτόχρονα, µειώνει τις πωλήσεις. Ο µικτός τζίρος της επιχείρησης
µειώθηκε κατά 13,27%. 'Εχω εδώ όλα τα στατιστικά στοιχεία της
επιχείρησης. ∆εν θέλω να παρέµβω έτσι λεπτοµερώς, για να πω
πόσο στην Αθήνα, πόσο στη Χαλκιδική, πόσο στη Θεσσαλονίκη.
Συνολικά όµως ο µικτός τζίρος της επιχείρησης µειώθηκε κατά
13,27% µέσα στους εννιά µήνες που η νέα διοίκηση διευθύνει την
επιχείρηση.
Ακόµη ανατρέπει και το πρόγραµµα εξυγίανσης, που τηρούσε η
προηγούµενη διοίκηση. Ενώ είχε καταφέρει να µειώσει τους
εργαζόµενους από χίλιους εκατό, που ήταν, στους πεντακόσιους
εβδοµήντα, η νέα διοίκηση αυτήν τη στιγµή, πριν ακόµα ξεκινήσουν
τα παγωτά, που κατά την περίοδο αυτήν προσλαµβάνονται
εκτάκτως πενήντα ή εξήντα επιπλέον εργαζόµενοι, έχει εξακόσιους
είκοσι τρεις. ∆ηλαδή πενήντα τρεις επιπλέον εργαζόµενους από
τότε που παρέλαβε τη γενική διεύθυνση της επιχείρησης.
'Οσον αφορά τη σύνθεση των επιπλέον προσληφθέντων, 95% εξ
αυτών είναι ενός Βουλευτού της κυβερνητικής παράταξης πρώην
Υφυπουργού, που κατάγεται από την περιοχή αυτή. Γι' αυτό θέλαµε
την "ΑΓΝΟ", για να κάνουµε την κοµµατική µας πολιτική! Αυτό
αποδεικνύεται από τα πράγµατα, κύριε Υφυπουργέ. Είναι στοιχεία
εξακριβωµένα, ελέγξτε τα. Ποτέ δεν µου αρέσει "να πετάω
φωτοβολίδες".
Αυτή είναι σήµερα η κατάσταση, στην οποία οδήγησε την
επιχείρηση η νέα διεύθυνση. Κι εδώ αναρωτιέµαι, είναι δυνατόν
σήµερα στη δική µας εποχή, που µιλάµε για συναινέσεις, που
µιλάµε για κοινή στόχευση όλα τα κόµµατα µαζί για την ένταξη µας
στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση, που µιλάµε για το πώς
θα αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της οικονοµίας και έχετε τόσο
πολύ συγκλίνει προς τις δικές µας απόψεις, να έχουµε τέτοια
κοµµατική συµπεριφορά σε σηµαντικές οικονοµικές παραµέτρους
της εθνικής µας οικονοµίας; Σας είπα για µία βιοµηχανία που είναι
τεράστια η παρεµβατική της σηµασία. Αν φύγει η "ΑΓΝΟ", πρέπει
να ξέρετε ότι θα έχουµε να αντιµετωπίσουµε στα γαλακτοµικά ένα
ολιγοπώλιο, που θα εκβιάζει τους µικροµεσαίους παραγωγούς, για
να τους παίρνει πολύ φθηνά το γάλα και επίσης θα ρυθµίζει τις
τιµές, όπως αυτό θέλει, µε κοινές συµφωνίες, για να πληρώνουν οι
καταναλωτές πολύ ακριβά τα γαλακτοκοµικά προϊόντα.
Σενάρια,  λύσεις:  Στην  τελευταία  κοινή  συνεδρίαση  του
διοικητικού  συµβουλίου  και  της  Αγροτικής  Τράπεζας  µε  την
παρουσία  του  υποδιοικητική  της,  αποφασίστηκε  να  συνταχθεί
µία  πενταµελής  επιτροπή  µε  δύο  εκπροσώπους  του  διοικητικού
συµβουλίου,  δύο  εκπροσώπους  της  Αγροτικής  Τράπεζας  και
έναν  εκπρόσωπο  των  εργαζοµένων  για  να  µελετήσουν  τα
σενάρια  για  τις  λύσεις.  'Οµως,  ενώ  η  επιτροπή  αυτή  συµφω-
νήθηκε  να  συσταθεί,  καθυστερεί  ακόµα  η  λειτουργία  της.  Μία
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συνάντηση έγινε µόνο και δεν καθορίστηκε το υπόλοιπο
πρόγραµµα για το πώς θα γίνει, παρά το ότι από το διοικητικό
συµβούλιο επεδείχθη ιδιαίτερος προς αυτήν την κατεύθυνση ζήλος
και επελέγησαν δύο αξιόλογοι καθηγητές µε εµπειρία πάνω σ' αυτά
τα θέµατα για να είναι εκπρόσωποι του διοικητικού συµβουλίου
στην πενταµελή αυτή επιτροπή. Εν τούτοις η διοίκηση της
Αγροτικής Τράπεζας κωλυσιεργεί. Και αυτήν τη στιγµή η "ΑΓΝΟ"
βρίσκεται υπό τη δαµόκλειο σπάθη ενός τελευταίου εκβιασµού που
της λέει ότι µέχρι τις 28 Φεβρουαρίου -πέρασε, χθες ήταν- έπρεπε
να έχει γίνει γενική συνέλευση για να προχωρήσει, λέει, το
διοικητικό συµβούλιο να υποχρεώσει τη γενική συνέλευση να πάρει
την απόφαση να µετατραπεί η "ΑΓΝΟ" σε Α.Ε.
Τι θα την κάνει την Α.Ε. η Αγροτική Τράπεζα δεν ξέρω. ∆ηλαδή, µ'
αυτόν τον τρόπο θα της παραχωρήσει όλη την ιδιοκτησία, χωρίς να
χρειαστεί αυτή να προσφύγει σε δικαστικές αποφάσεις
κατασχέσεων και ο,τιδήποτε άλλο; Αυτό θέλει;
'Εκανε την υποχώρηση για τη σύσταση πενταµελούς επιτροπής.
∆εν συγκροτήθηκε η πενταµελής επιτροπή διότι στη πρώτη
συνεδρίασή της συµµετείχαν τέσσερις εκπρόσωποι της Αγροτικής
Τράπεζας. Κωλυσιεργεί, αλλά ο εκβιασµός της Αγροτικής Τράπεζας
για τη χρηµατοδότηση δεν σταµάτησε. ∆εν τους χρηµατοδοτεί,
µένουν απλήρωτοι οι εργαζόµενοι, απλήρωτοι οι παραγωγοί, εάν
δεν πάρει την απόφαση να µετατραπεί σε Α.Ε. Υποτίθεται ότι η
πενταµελής επιτροπή θα συνεδριάσει για να αποφασίσει ποια
σενάρια λύσεων πρόκειται να προκρίνει και να τα βάλει µπροστά.
∆εν υπάρχει από την Αγροτική Τράπεζα συγκεκριµένη λύση εκτός
απ' αυτό το πάγιο αίτηµά της, να αποφασίσει η γενική συνέλευση να
µετατραπεί σε Α.Ε. και µετά θα δουν τι θα κάνουν.
∆ιάφορες προτάσεις ακούµε από την ΠΑΣΕΓΕΣ περί
συνεταιριστικής πρωτοβάθµιας οργάνωσης, από την Αγροτική
Τράπεζα διάφορα σενάρια για µετοχοποίηση της Α.Ε. Από κει και
πέρα τι θα τις κάνει τις µετοχές και εµείς δεν ξέρουµε.
Εν πάση περιπτώσει, εκείνο που θέλω να πω είναι, ότι θα πρέπει η
Κυβέρνηση να σκύψει πάνω σ' αυτό το θέµα, να το δει µε τη
σοβαρότητα εκείνη που πρέπει να το αντιµετωπίσει.
Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία προτείνουµε τα εξής: Αυτήν τη στιγµή θα
πρέπει πάση θυσία οι δύο διευθυντές -αφού τα αντικειµενικά
στοιχεία των επιδόσεων των δυο διευθυντών που τοποθέτησαν η
Αγροτική Τράπεζα και η Κυβέρνηση, δείχνουν ότι αυτοί απέτυχαν
πλήρως- να αποµακρυνθούν πάραυτα και αµέσως το διοικητικό
συµβούλιο της επιχείρησης µαζί µε την Αγροτική Τράπεζα να
εκδώσουν πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέροντος για να αναλάβει
το µάνατζµεντ αυτής της επιχείρησης µια σοβαρή εταιρεία ή ένας
σοβαρός ιδιώτης ώστε να µπορέσει µε επιχειρησιακό σχέδιο πνοής
δυο ετών να αποδείξει -όπως µπορεί να αποδείξει και ξέρει η
Αγροτική Τράπεζα, διότι έχει ανακηρύξει την επιχείρηση βιώσιµη-
ότι η επιχείρηση αυτή είναι κερδοφόρος. 'Οταν µετά από δύο χρόνια
αποδειχθεί ότι πράγµατι αυτή η επιχείρηση είναι κερδοφόρος, τότε
θα γίνει θελκτική για κάθε επενδυτική δραστηριότητα. Από κει και
πέρα πλέον υπάρχουν λύσεις τέτοιες που να µπορέσει και η
Αγροτική Τράπεζα να εισπράξει το µεγαλύτερο ποσό των χρηµάτων
της, που εµείς δεν θέλουµε να τα χαρίσει, αλλά να τα εισπράξει µε
τον καλύτερο όµως τρόπο ώστε να εισπράξει τα περισσότερα. Ενώ
αν προχωρήσει σ' αυτά τα σχέδια που σήµερα έχει, στη
συρρίκνωση µε ανθρώπους οι οποίοι έχουν άλλες σκοπιµότητες,
που τους βάζει να διαχειριστούν αυτήν την επιχείρηση, φοβόµαστε
ότι έπειτα από λίγο θα απαξιωθεί η επιχείρηση και ή θα πουληθεί
για ένα κόµµατι ψωµί ή θα τεθεί υπό εκκαθάριση µε άµεσο
αποτέλεσµα η Αγροτική Τράπεζα να εισπράξει ελάχιστα και να
καταλήξουµε σε ένα καθεστώς ολιγοπωλίου όπου θα εξαφανίσει τη
µικροµεσαία κτηνοτροφική επιχείρηση και θα κάνει την αγορά
τέτοια, ώστε οι καταναλωτές να παίρνουν και να προµηθεύονται
ακριβότερα τα γαλακτοκοµικά προϊόντα.
Κάνουµε έκκληση προς την Κυβέρνηση να δει µε σοβαρότητα το
θέµα και να προχωρήσει προς τη λύση αυτή που προτείνουµε.
Είναι η µοναδική λύση που µπορεί να δώσει σ' αυτόν τον σηµαντικό
παράγοντα για την εθνική µας οικονοµία και για την αγορά

γάλακτος, τις καλύτερες προϋποθέσεις για την οµαλή λειτουργία της
αγοράς.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ. Τζιτζικώστας
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα της "ΑΓΝΟ"
νοµίζω πως όπως το χειρίζεται η Κυβέρνηση, δείχνει ότι δεν το έχει
καταλάβει. ∆εν έχει καταλάβει ούτε τι έχει κάνει η "ΑΓΝΟ" µέχρι
σήµερα ούτε τι ρόλο παίζει σήµερα ούτε και τι ρόλο µπορεί να
παίξει στο µέλλον.
Θα πω λίγα πράγµατα στον κύριο Υπουργό ο οποίος κατάγεται από
νοτιότατο άκρο της Ελλάδος ενώ η "ΑΓΝΟ" βρίσκεται στο
βορειότερο. Η "ΑΓΝΟ" ήταν η πρώτη επιχείρηση που τεχνολογικά
προχώρησε και έβγαλε τυποποιηµένο γάλα. Είχε και έχει µία
υπηρεσία η οποία τεχνικά δουλεύει άψογα και µπορεί να είναι
µπροστά από κάθε εξέλιξη στον τοµέα αυτόν. Τι πετυχαίνει σήµερα;
Εκείνο που πετυχαίνει και το βασικότερο εξ όλων είναι να
επεµβαίνει στην αγορά του γάλακτος, επεµβαίνει στην τιµή που
αγοράζεται από τους κτηνοτρόφους καθώς και στην τιµή που
πωλείται στους καταναλωτές.
Πάντα ήταν εκείνη η γαλακτοκοµική επιχείρηση που αγόραζε
ακριβότερα από τους παραγωγούς και πούλαγε φθηνότερα στους
καταναλωτές. Αυτός είναι και ο ρόλος που επιθυµούµε να κρατηθεί
και σήµερα η "ΑΓΝΟ" όπως και στο µέλλον.
Τι συνετέλεσε να φθάσουµε σε αυτά τα χάλια; Πολλοί λόγοι. Πρώτα
απ' όλα γνωρίζετε ότι υπήρξε µία τραγική καθυστέρηση της
εγκριθείσης επιδοτήσεως σε δραχµές και της πραγµατοποιήσεως
του έργου µετά ταύτα. Το γιατί φοβούµαι ότι πρέπει να αναζητηθεί
στις διοικήσεις του Υπουργείου Γεωργίας τότε. Οι µόνοι που
µπορούν να δώσουν µία απάντηση γιατί καθυστέρησε αυτή η
επένδυση τόσο πολύ, είναι αυτοί του Υπουργείου Γεωργίας, η
διοίκηση. Αυτό τι σήµαινε; Ενώ για την επένδυση είχε εγκριθεί 40%-
50% επιδότηση, η επιδότηση έγινε 10%-20% διότι µε τον
πληθωρισµό και ούσα εκπεφρασµένη σε δραχµές από την έγκρισή
της και όχι σε ECU η επιδότηση µειώθηκε και ανεµορφώθη όλο το
πλάνο που µπορούσε να αποδώσει σηµαντικά οφέλη.
Επίσης, καταργήθηκαν τα προληπτικά µέτρα στους συνεταιρισµούς
όταν κυβερνούσαµε εµείς κατά το παρελθόν. Αλλά πριν κάνουν τις
διάφορες "τρέλες" τους υπήρχε ένας έλεγχος από την Αγροτική
Τράπεζα που ενέκρινε ή δεν ενέκρινε τη δαπάνη. Με την έλευση του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. το 1981 αυτό καταργήθηκε και συνεπώς ήταν ελεύθερο
το πεδίο για οποιαδήποτε κακή διαχείρηση.
'Επειτα, υπήρχε και το γενικότερο κλίµα που κυριάρχησε εκείνην
την οκταετία. Κύριε Υπουργέ, να µην κρυβόµαστε, και από στελέχη
της Κυβερνήσεώς σας έχει οµολογηθεί και πάντα όλοι θυµόµαστε
εδώ -οι παλαιότεροι ίσως περισσότερο, οι νεότεροι θα το έχουν
ακούσει- εκείνο το λεχθέν από τον τότε Πρωθυπουργό "βρε αδελφέ,
αν έπαιρνε ένα δωράκι πενήντα-εξήντα εκατοµµυρίων. Το
καταλαβαίνω" αναφερόµενος στον διοικητή της ∆.Ε.Η.". "'Οχι όµως
και πεντακόσια!" Αυτό τι σήµαινε; Αφού ο Πρωθυπουργός εγκρίνει
τα δωράκια, έσπευσαν όλοι να πάρουν δωράκια. Και από εκεί και
πέρα µη υπάρχοντος ελέγχου, το δωράκι το προσδιόριζε ο καθένας
αυθαίρετα.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Οι
διοικήσεις ήταν δικές σας. 'Επαιρναν και αυτές δωράκια;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Να σας πω ένα πράγµα. Η διοίκηση
πράγµατι ήταν δική µας και ό,τι και να κάνετε θα παραµείνει δική
µας. Αλλά πέραν αυτού υπάρχει µία λειτουργία, υπάρχει ένα
συνεταιριστικό κίνηµα, υπάρχει µία επέµβαση στην αγορά γάλακτος
και υπάρχει και µία οικονοµική δραστηριότητα που έχει υποχρέωση
η Κυβέρνηση να προστατεύσει. Είναι θέµα κυβερνήσεως. Αν δεν
ήταν θέµα κυβερνήσεως, δεν θα το συζητούσαµε καν εδώ.
Τέλος υπάρχει κακή επιρροή της ΑΤΕ στην όλη εξέλιξη και
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κυρίως τελευταία µε τα πιο απαίσια, ελεεινά µέτρα που πάρθηκαν
από τις τότε διοικήσεις µε ξεγέλασµα ή όπως αλλιώς το πείτε -δεν
µπορώ να το χαρακτηρίσω- που η ΑΤΕ τα γνώριζε και
συγκατένευσε.
'Eγινε συµµέτοχος σε αυτήν τη διαχείριση για την οποία µιλήσατε
προηγουµένως.
Η λύση, κύριε Υπουργέ, δεν µπορεί παρά να είναι µέσα στα
συνεταιριστικά πλαίσια. Είµαι τελείως αντίθετος, παρ' όλο που αυτά
τα είκοσι πέντε χρόνια που θητεύω στη Βουλή, µιλούσα πάντοτε για
ιδιωτική πρωτοβουλία και ως νέος Βουλευτής δεν δίστασα να έλθω
σε αντίθεση µε τον τότε πανίσχυρο Παπαληγούρα για το θέµα της
Εµπορικής Τράπεζας, µε τη λύση του ιδιωτικού τοµέα. Θα
γνωρίσουµε µια πτώση των τιµών γάλακτος από τους
κτηνοτρόφους προς τη βιοµηχανία και µια αύξηση των τιµών προς
τον καταναλωτή. Είναι εµφανές ότι εδώ έχουµε ένα καρτέλ
εταιρειών που θα κάνουν αυτό που επιθυµούν. Γνωρίζετε ότι η τιµή
του γάλακτος έχει ήδη αυξηθεί.
Πρέπει, λοιπόν, να µείνει στους συνεταιριστές η εταιρεία. Υπό ποία
µορφή; Μπορεί εδώ να υπάρξουν πολλές λύσεις τις οποίες
µπορούµε να τις συζητήσουµε, σαν τα δυο µεγαλύτερα κόµµατα στη
Βουλή και να βρούµε µια λύση που θα εφαρµοστεί από σας αλλά
και από µας στη συνέχεια όταν θα γίνουµε κυβέρνηση. Κάποια
στιγµή πρέπει να συνεννοηθούµε ώστε να µην πλανάται αυτό το
"είναι δική µας η διοίκηση ή είναι δική σας η διοίκηση". Τώρα που
προσχωρήσατε στις απόψεις µας, τώρα που στόχος µας είναι η
ΟΝΕ νοµίζω ότι είναι πεπαλαιωµένα τα δικά σας και τα δικά µας.
Συνεπώς ας τα αφήσουµε κατά µέρος και ας δούµε πώς θα
µπορέσουµε να διασώσουµε αυτήν την επιχείρηση µε τις
λειτουργίες που σας περιέγραψα προηγουµένως.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Κύριοι Βουλευτές,
οι Υπουργοί Ανάπτυξης και Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
"Κύρωση της Συµφωνίας για συνεργασία στον τοµέα του τουρισµού
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας του Περού".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Ρεγκούζας έχει το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Θα ξεκινήσω πρώτα από την Αγροτική
Τράπεζα. Γνωρίζαµε ότι η Αγροτική Τράπεζα, έχει µετατραπεί σε
στυγνό δυνάστη, σε τοκογλύφο των αγροτών. Τώρα µαθαίνουµε και
ένα δέυτερο ρόλο της, το ρόλο του ενδιάµεσου µάνατζερ
απαξίωσης µιας συνεταιριστικής οργάνωσης, όπως είναι η "ΑΓΝΟ".
Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση θα έπρεπε να συµµαζέψει τα ελλείµµατα
και την χρεοκοπηµένη Αγροτική Τράπεζα για να τη συνεφέρει και να
µην της δίνει τέτοιους ρόλους για να παίζει. Ούτε βεβαίως να της
µεταδίδει τα εκβιαστικά διλήµµατα που χρησιµοποιεί η Κυβέρνηση
Σηµίτη: "ή γίνεται αυτό ή δεν σας δίνω χρήµατα". Η Κυβέρνηση θα
έπρεπε να έχει και κάποιες ευαισθησίες που δείχνει να µην τις έχει.
Για κάθε κίνηση που επιτρέπει να κάνουν τα στελέχη της ΑΤΕ -είπε
ο εισηγητής µας ποιος είναι ο ρόλος τους- θα έπρεπε να τους έχει
βάλει στο µυαλό ότι η "ΑΓΝΟ" υπηρετεί τους εργαζόµενους, τους
µικροπαραγωγούς και ότι αποτελεί ένα µηχανισµό-ασπίδα ενάντια
στον ανταγωνισµό και στην µορφή του ολιγοπωλίου που έχει
δηµιουργηθεί στην επεξεργασία και στην εµπορία του γάλακτος.
Αντί, λοιπόν, να τα κάνει αυτά η Κυβέρνηση επιχειρεί να αλλάξει τη
συνεταιριστική µορφή της επιχείρησης. Κυρίως δεν πρέπει να
προτάσσει το κοµµατικό συµφέρον µπροστά στο εθνικό που είναι η
υπόθεση της εθνικής οικονοµίας. Με αυτήν την ευκαιρία θα ήθελα
να πω ότι οι προσπάθειες για κατάργηση των πρωτοβαθµίων
οργανώσεων των συνεταιρισµών όπως είναι σήµερα, µε τη
δηµιουργία πέντε έως έξι µεγάλων συνεταιρισµών µε στόχο µέσα
απ' αυτούς να ελέγξει τη διοίκηση της "ΑΓΝΟ", δεν πρόκειται να
περάσουν.
∆εύτερον, η επιχείρηση "ΑΓΝΟ" δεν µπορεί να γίνει αντικείµενο
διαπραγµάτευσης, ποιος θα πουλήσει την επιχείρηση και ποιος θα
έχει τη διαχείριση του χρηµατικού πακέτου. Η όλη ιστορία γίνεται για

το πάπλωµα, το είχαµε επισηµάνει και σε άλλη επερώτηση για το
συγκεκριµένο θέµα. 'Οµως κάποιοι δεν έχουν βάλει µυαλό και τότε
είχαµε πει ότι η επιχείρηση αυτή έχει χρησιµοποιηθεί κατά καιρούς
ως µια δεξαµενή πελατειακών σχέσεων και εκλογής ακόµα ακόµα
και Βουλευτών. Ωστόσο, αυτά ανήκουν στο παρελθόν, ανήκουν στις
εποχές του παλαιοκοµµατισµού. Σήµερα, είναι µια άλλη εποχή, η
εποχή των ιδιωτικοποιήσεων είναι η εποχή της εξυγίανσης αυτής
της επιχείρησης, χωρίς πελατειακές σχέσεις, µέσα από τη λογική
της διαχείρισης και µε τα ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια που έχει
υιοθετήσει τουλάχιστον η συντρηπτική πλειοψηφία µέσα σ' αυτήν
την Αίθουσα και όχι η χρησιµοποίηση αυτής της επιχείρησης, να
τροφοδοτεί την αδιαφάνεια και τη διαφθορά και κατ'επέκταση τον
κρατικό προϋπολογισµό, αλλά ούτε βεβαίως να δίνει τη δυνατότητα
στην Αγροτική Τράπεζα να ασκεί πολιτική µε πανωτόκια και να
δηµιουργεί προβλήµατα στους αγρότες.
Εκείνο που έχει σηµασία είναι πως πρέπει να καταλάβει η
Κυβέρνηση ότι το 70% της παραγωγής του γάλακτος παράγεται στη
συγκεκριµένη περιοχή και δεν είναι δυνατόν να χρησιµοποιείται η
"ΑΓΝΟ" για να εξυπηρετηθούν συµφέροντα άλλων
γαλακτοβιοµηχανιών, όπως αυτά που ανέφερε ο εισηγητής µας,
αλλά και άλλα που δεν κατέγραψε και δεν είµαι διατεθειµένος και
εγώ να τα καταγράψω στη συζήτησή µας, γιατί ακριβώς δεν έχω
κάποιες αποδείξεις. Παραµένω µόνο µε ενδείξεις και φυσικά η
ΑΓΝΟ δεν είναι ένας µηχανισµός για άσκηση πολιτικής και αλίευσης
ψήφων κατά την προεκλογική περίοδο.
Το παράδειγµα που είπε ο κ. Σαλαγκούδης, για το πόσο έχει
αυξηθεί το προσωπικό από την ηµέρα που τη διαχειρίζεται αυτό το
απαράδεκτο δίδυµο, για µένα, που ουσιαστικά δεν γνωρίζει ή δεν
θέλει να γνωρίζει ότι η επιχείρηση µπορεί να βγει από το αδιέξοδο
που είναι σήµερα, αλλά τη διαχειρίζεται σκοπίµως µε τέτοιο τρόπο,
για να απαξιώνει συνεχώς την εταιρεία.
Αυτοί οι άνθρωποι εκεί πέρα ουσιαστικά παίζουν ρόλο, όχι
εξυγίανσης και µε τα ποσοστά παρακράτησης που γίνονται, δεν
αποσβαίννυνται τα δάνεια της ΑΤΕ, αλλά ουσιαστικά υποθηκεύεται
η πιστοληπτική τους φερεγγυότητα, δηλαδή, αν θα εισπραχθούν
ποτέ στο µέλλον.
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να καλέσω και εγώ την Κυβέρνηση να
καταλάβει ότι αυτές οι µεθοδεύσεις δεν πρόκειται να περάσουν στο
λαό της περιοχής στους παραγωγούς και στους εργαζόµενους.
Προτείνω η Κυβέρνηση να σκύψει πάνω στο πρόβληµα για να
βρεθεί λύση, όχι λύση πολιτικής άλωσης της επιχείρησης και
εκµετάλλευσής της για εκλογικούς λόγους, αλλά λύση που να
εγγυάται τη βιωσιµότητα και να βγάζουν από το αδιέξοδο τη
συγκεκριµένη επιχείρηση.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Η κ.
Φουντουκίδου έχει το λόγο.
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ: Κύριε Υπουργέ, το 1994 η
επιχείρηση "ΑΓΝΟ" µπήκε σε πρόγραµµα εξυγίανσης.
Την επιτροπή αποτελούσαν εκπρόσωποι και του Υπουργείου και
της ΠΑΣΕΓΕΣ, της ΑΤΕ και του εργοστασίου. Ποιος τώρα ευθύνεται
περισσότερο ή λιγότερο, γεγονός είναι ότι η επιχείρηση κινδυνεύει.
Και κινδυνεύει ιδιαίτερα απ'αυτούς που ανέλαβαν "την προστασία
της", τον εκσυγχρονισµό της και την εξυγίανσή της.
Μια µονάδα µε σηµαντική συµβολή στην εθνική οικονοµία, στην
ανάπτυξη της Κεντρικής Μακεδονίας και στη στήριξη των
µικροµεσαίων γαλακτοπαραγωγών, σήµερα εκπέµπει σήµα
κινδύνου. Θεωρώ ότι υπάρχει σκοπιµότητα ή ολιγωρία απ' αυτούς
που δηµιούργησαν τα αδιέξοδα, απ' αυτούς που δεν τόλµησαν όταν
υπήρξαν ευθύνες να τις καταλογίσουν και θαρρώ ότι ο λόγος είναι
γνωστός.
∆εν  καταλόγισαν  ευθύνες  και  δεν  έκαναν  το  επόµενο  βήµα,
γιατί  οι  ευθύνες  αυτές  ανήκουν  στο  µεγαλύτερο  µέρος  στη
διοίκηση  της  Αγροτικής  Τράπεζας  και  στην  πολιτική  της
ηγεσία,  που  είστε  εσείς,  η  ηγεσία  του  Υπουργείου  Γεωργίας.
Και  η  δικαιοσύνη  έπρεπε  να  παρέµβει  όταν  αυτό  ήταν
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απαραίτητο, αλλά και η χρηµατοδότηση έπρεπε να συνεχίζεται
διαρκώς και µέχρι σήµερα απρόσκοπτα. Φταίνε όλοι εκτός από τους
πεντακόσιους πενήντα εργαζοµένους και τους χίλιους περίπου
συνεταιριστές γαλακτοπαραγωγούς που συναλλάσσονται µε την
"ΑΓΝΟ".
Σε µία εποχή που η κτηνοτροφία δοκιµάζεται, αντιµετωπίζει
οδυνηρά αδιέξοδα, οι κτηνοτρόφοι βρίσκονται στο τελευταίο
σκαλοπάτι πριν από τον αφανισµό. Υπάρχουν ευθύνες της δικής
σας Κυβέρνησης, που τους οδήγησαν σε αυτά τα τραγικά αδιέξοδα,
µε τα αρνητικά ΝΕΠ, µε τα πανωτόκια, µε τον υψηλό δανεισµό.
Κάποτε έφθασαν να πληρώνουν τόκους µέχρι 43%. Σε µία εποχή
που έχουµε ελλειµµατικό εµπορικό ισοζύγιο σε γαλακτοκοµικά
προϊόντα ξοδεύουµε, σπαταλούµε συνάλλαγµα για εισαγωγές
γαλακτοκοµικών προϊόντων, όταν τα δικά µας είναι εφάµιλλα και
πολλές φορές καλύτερα από τα προϊόντα των ξένων χωρών από
όπου γίνονται εισαγωγές οδηγούµε µία καλή επιχείρηση σε
εξαφάνιση. Είναι εδραιωµένη και κοινή πεποίθηση, κύριε Υπουργέ,
ότι "γίνονται παιχνίδια" σε βάρος της "ΑΓΝΟ". Από ποιους; Εν
ονόµατι ποιων συµφερόντων, κύριε Υπουργέ; Υπόνοιες υπάρχουν,
φήµες πλανώνται, όµως εσείς είστε υποχρεωµένος εδώ να
απαντήσετε και να ξεκαθαρίσετε τη θέση σας. Εάν δεν σας αρέσει η
διοίκηση και θέλετε να την αλλάξετε γιατί είναι εµπόδιο στα σχέδιά
σας, θα πρέπει να έχετε το θάρρος και τη γενναιότητα να το πείτε
και να το οµολογήσετε. Εµάς µας βρίσκει αντίθετους αυτή η θέση
σας και αυτός ο προγραµµατισµός σας, όµως θα το
αντιµετωπίσουµε εφόσον µας το οµολογήσετε πολιτικά και µε
επιχειρήµατα µέσα στη Βουλή.'Αλλως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να
συζητάµε για πολιτικές, αλλά κυρίως και για ποινικές ευθύνες. Θα
πρέπει και εµείς να αρχίσουµε να αναρωτιώµαστε γιατί και µε τι
κριτήρια η "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ", µια µη βιώσιµη οικονοµικά επιχείρηση,
χρηµατοδοτείται απρόσκοπτα και γιατί η "ΑΓΝΟ", που κρίθηκε από
την ίδια την Α.Τ.Ε. οικονοµικά βιώσιµη επιχείρηση, δεν
χρηµατοδοτείται. Ασφαλώς, υπάρχουν ποινικές ευθύνες και
σκοπιµότητες. Το καταλαβαίνει ο καθένας, είναι απλό.
Κύριοι της Κυβέρνησης, θεωρώ ότι µεταφέρω την αγωνία και των
εργαζοµένων και των κτηνοτρόφων της Κεντρικής Μακεδονίας, όταν
σας ζητώ να πάρετε τίµια, καθαρή, ξεκάθαρη θέση πάνω στο θέµα
του εργοστασίου "ΑΓΝΟ". Αυτό που εµένα µε ενδιαφέρει είναι η
ανάπτυξη της περιοχής, είναι η στήριξη του µικροµεσαίου
γαλακτοπαραγωγού, είναι ο υγιής ανταγωνισµός της αγοράς
γάλακτος. Τα ολιγοπώλια, ξέρετε ότι λειτουργούν και σε βάρος των
µικρών κτηνοτρόφων, αλλά και σε βάρος των καταναλωτών. Κύριε
Υπουργέ, θεωρώ ότι είναι θλιβερή η κατάληξη, είναι το ρέκβιεµ µιας
κυβέρνησης, όταν οι όποιες κοµµατικές και πολιτικές σκοπιµότητες
δεν τους εµποδίζουν αδίστακτα να οδηγούν σε αφανισµό ολόκληρο
κλάδο και σε µαρασµό την οικονοµία και ιδιαίτερα στη δική µας
περιοχή, την Κεντρική Μακεδονία. Και έρχοµαι εγώ να σας ρωτήσω,
µε αφορµή άλλους προσκείµενους φιλικά προς εσάς
συνεταιρισµούς και τις χρηµατοδοτήσεις προς αυτούς, είναι
πατρίκιοι οι νότιοι και πληβείοι οι Βορειοελλαδίτες, κύριε Υπουργέ;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ. Βεζδρεβάνης
έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η εµπεριστατωµένη
εισήγηση του πρώτου εκ των επερωτώντων αγαπητού συναδέλφου
κ. Σαλαγκούδη, αλλά και οι οµιλίες των άλλων συναδέλφων που
προηγήθησαν εµού, µπορώ να πω ότι εξήντλησαν το θέµα.
Κρίνω όµως σκόπιµο, κύριε Υπουργέ, να τονίσω ότι η
συνεταιριστική επιχείρηση "ΑΓΝΟ", είναι µία επιχείρηση η οποία
εστήριξε την αγελαδοτροφία στη βόρειο Ελλάδα. Είναι η επιχείρηση
η οποία στάθηκε φραγµός στην εκµετάλλευση του µικροµεσαίου
αγελαδοτρόφου της περιοχής. Είναι η επιχείρηση η οποία υπήρξε
υπόδειγµα.
'Οταν εκρίθη σκόπιµο να φύγει από το κέντρο της Θεσσαλονίκης και
να πάει στην περιοχή του Λαγκαδά µε πρόγραµµα επιδοτούµενο
από την ΕΟΚ, δεν ευρίσκετο στην κατάσταση που βρίσκεται
σήµερα. Για λόγους όχι οικονοµικούς έφυγε από τη Θεσσαλονίκη.
'Εφυγε, θα έλεγε κανείς, για λόγους περιβαλλοντικούς. Κι ενώ η
επιδότηση την οποία θα ελάµβανε ήταν της τάξεως του 64% επί

προϋπολογισµού 8,5 δισεκατοµµυρίων, η µετεγκατάσταση στοίχισε
12,5 δισεκατοµµύρια.
Υπήρξαν πολλές αιτίες για την κατάσταση στην οποία περιήλθε
σήµερα:
Πρώτον, διότι δεν εδόθησαν έγκαιρα οι επιδοτήσεις. ∆εν υπήρξαν
έγκαιρα οι εκταµιεύσεις.
∆εύτερον, στις δύσκολες ώρες της επιχειρήσεως η Αγροτική
Τράπεζα στάθηκε αρνητική.
Και τρίτον, υπήρξαν, βεβαίως, και ολιγωρίες των διοικήσεων της
επιχειρήσεως.
'Ετσι, µια ανθούσα επιχείρηση, µε µεγάλη κοινωνική προσφορά,
υπερχρεώθη και κατετάγη στις προβληµατικές.
Κι ενώ οι ευθύνες της πολιτείας και πιο πολύ απ' όλους της
Αγροτικής Τράπεζας είναι τεράστιες και δεδοµένες, η Κυβέρνηση
ακολουθεί κι εδώ τη "λογιστική, της, συµπεριφορά". Και εάν αυτήν
τη "λογιστική συµπεριφορά" την έκανε πράξη για όλες τις
περιπτώσεις, ειλικρινά θα προβληµατιζόµουν πολύ να είχα
οποιαδήποτε αντίρρηση και για την επιχείρηση "ΑΓΝΟ".
Τι παρατηρούµε όµως, κύριε Υπουργέ; Και απευθύνοµαι ιδιαίτερα
σε σας και χαίροµαι που είστε σεις αυτήν τη στιγµή να απαντήσετε,
διότι συµβαίνει να έχω και µία εικόνα του προσώπου σας πολύ
διαφορετική από άλλες περιπτώσεις.
Θέλω, λοιπόν, να σας πω, κύριε Υπουργέ: Αν είχατε ακολουθήσει
την ίδια τακτική παντού, θα συµφωνούσα. Τι κάνετε όµως για άλλες
"φίλιες" συνεταιριστικές οργανώσεις; Τι κάνετε για την
"ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ"; Εβδοµήντα δισεκατοµµύρια είναι το έλλειµµα και
µάλιστα ατάσθαλο έλλειµµα, λένε πολλοί. Και έχετε υποχρέωση να
το ελέγξετε. Και έχετε υποχρέωση να αναζητήσετε τις ευθύνες
αυτού του τεραστίου ελλείµµατος. Κι όµως, επειδή η διοίκηση σε
µόνιµη βάση προέρχεται από το δικό σας κόµµα, το κυβερνητικό,
δεν έχετε αυτές τις ευαισθησίες.
Η Κυβέρνησή σας, κύριε Υπουργέ, πρόσφατα ακολούθησε την ιδία
τακτική προς όλες τις φίλιες συνεταιριστικές οργανώσεις και ακόµη
και σε φίλιους επιχειρηµατίες, ιδιώτες. Είναι γνωστό αυτό το οποίο
επράξατε µε τη διαγραφή εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων δραχµών
σε υπερχρεωµένες συνεταιριστικές οργανώσεις και σε ιδιώτες. Με
ποιο κριτήριο; Το κριτήριο της φιλικής τοποθετήσεως όλων αυτών
προς το δικό σας κόµµα.
Κύριε Υπουργέ, ζητώ ιδιαίτερα από σας να ξεχωρίσετε από τους
µέχρι σήµερα φαύλους -διότι περί φαυλότητος πρόκειται- και να
πράξετε αυτό που πρέπει να πράξετε, για να συνεχιστεί η
απρόσκοπτος λειτουργία µιας συνεταιριστικής οργανώσεως, η
οποία προσέφερε πολλά στην τοπική κοινωνία.
Και ακόµη, κύριε Υφυπουργέ, να αποφύγετε αυτήν την τακτική των
εγκαθέτων. Η "ΑΓΝΟ" έχει διοίκηση, η οποία εξελέγη νοµίµως. ∆εν
χρειάζεται γκαουλάιτερ και µάλιστα γκαουλάιτερ, οι οποίοι µε το
παρελθόν τους απέδειξαν ότι είναι ανίκανοι να συµβάλουν και να
βοηθήσουν αυτήν την επιχείρηση να πάει µπροστά. Ποια λύση θα
βρείτε; Ελάτε να το κουβεντιάσουµε. Και µην επιχειρήσετε να
αντικαταστήσετε νοµίµως εκλεγέντα όργανα, όπως είναι η σηµερινή
διοίκηση, µε αυτόν τον τρόπο, τον τρόπο της απειλής "ή θα κάνετε
ό,τι λέµε εµείς", οι γκαουλάιτερ, ή" δεν έχει χρηµατοδότηση και θα
έχετε τους εργαζοµένους στο δρόµο". ∆εν τους αφήνει η διοίκηση
τους εργαζοµένους απλήρωτους, κύριε Υφυπουργέ, τους αφήνει η
συµπεριφορά των εγκαθέτων, που τοποθετήθηκαν ως γενικοί
διευθυντές στην επιχείρηση.
Με καλή διάθεση και µε στόχο να σωθεί και η επιχείρηση, αλλά και
η κοινωνική της προσφορά, σας καλούµε να πάρετε θέση. Και εγώ
προσωπικά σας λέω, κύριε Φουντά -και επιτρέψτε το µου- να
ξεχωρίσετε από τους φαύλους.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο Υφυπουργός
Γεωργίας έχει το λόγο για τριάντα λεπτά.
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ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Πρόεδρε, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, είναι πράγµατι κρίµα µία
επιχείρηση σαν την "ΑΓΝΟ" να έχει φθάσει σε αυτό το κρίσιµο
σηµείο, να έχει φθάσει σε αυτήν την κατάσταση. Ποιος έφταιξε;
Ακούσαµε κατ' επανάληψη από όλους τους οµιλητές ότι έφταιξαν
διάφοροι παράγοντες, ο σηµερινός Πρωθυπουργός, διότι τότε που
ήταν Υπουργός Γεωργίας δεν έκανε τίποτα, κλ.π.
'Οµως, αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι ξεκίνησε να χτίζεται το
εργοαστάσιο το 1986, το 1987, κάπου εκεί. 'Οπως ξέρετε, ο κ.
Σηµίτης τον Οκτώβρη του 1985 ανέλαβε Υπουργός Εθνικής
Οικονοµίας, δεν ήταν Υπουργός Γεωργίας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: ∆εν ενέκρινε από το 1982 τη µελέτη
που του είχε υποβληθεί και την ενέκρινε ο επόµενος.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Ακούσαµε,
αγαπητοί συνάδελφοι, ακόµη εγκαθέτων και άλλα. Για τη διοίκηση
πλην µιας τοποθέτησης κάποιου συναδέλφου, κανένας δεν είπε
τίποτα για τις ευθύνες της εσείς την επαινείτε και δεν έχω κανένα
λόγο εγώ να µη συµφωνήσω.
Πώς φθάσαµε σε αυτό το σηµείο; Μη µου πείτε ότι τα µηχανήµατα
που τοποθετήθηκαν ήταν τα καλύτερα µη µου πείτε ότι δεν ήταν
κατώτερα των περιστάσεων και των συνθηκών ανταγωνισµού. Το
µόνο καλό εκεί είναι η ζώνη αγοράς γάλακτος. Η διοίκηση, από όσες
πληροφορίες έχω, δυστυχώς έχει κακοµάθει και τους παραγωγούς
στο παρελθόν. 'Επαιρναν λεφτά χωρίς να ανταποκρίνονται πλήρως,
όσον αφορά την ποιότητα κλπ.
Αγαπητοί φίλοι, αγαπητοί συνάδελφοι, σε εκείνο το σηµείο που
πρέπει να συµφωνήσουµε είναι ότι η "ΑΓΝΟ" πράγµατι προσέφερε
και προσφέρει και πρέπει να κάνουµε προσπάθειες να λειτουργήσει
µε υγιείς συνθήκες ανταγωνισµού. 'Οµως, όταν ξεκινάει το 1986 και
το κόστος της τότε υπολογίζεται σε 6,7 δισεκατοµµύρια και µετά
που τελειώνει φθάνει τα δώδεκα δισεκατοµµύρια οκτακόσια εξήντα
πέντε εκατοµµύρια (12.865.000.000) δραχµές, µη µου πείτε ότι
έφταιγε τότε η κοµµατική πίεση, γιατί πιστεύω ότι ολοκληρώθηκε επί
των ηµερών της δικής σας Κυβέρνησης. Και το µέγιστο έργο έγινε
επί των ηµερών της δικής σας Κυβέρνησης.
Εµείς, όπως ξέρετε, τον Ιούνιο του 1989 πάψαµε να είµαστε
κυβέρνηση και ξαναγίναµε το Νοέµβριο του 1993. Πώς τα 6,7
δισεκατοµµύρια προϋπολογισµός έγιναν δώδεκα δισεκατοµµύρια
οκτακόσια εξήντα πέντε εκατοµµύρια (12.865.000.000) δραχµές. Η
Αγροτική Τράπεζα τη δανειοδότησε πλουσιοπάροχα. 'Εδωσε δέκα
δισεκατοµµύρια εξακόσια δέκα τέσσερα εκατοµµύρια
(10.614.000.000) όλο αυτό το διάστηµα.
Γίναµε πάλι Κυβέρνηση το Νοέµβριο του '93. Η ΑΤΕ. Το Μάιο 1995
ρύθµισε χρέη της δρχ. δώδεκα δισεκατοµµύρια σαράντα τέσσερα
εκατοµµύρια (12.044.000.000) µε βάση τον νόµο 2237/94 και την
1620/89 πράξη του διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος (δρχ. 1895
εκατ.). Η ρύθµιση αυτή στηρίχθηκε τόσο στο σηµαντικο ρόλο της
ένωσης στην αξιοποίηση της ελληνικής γαλακτοπαραγωγής όσο και
στα µέτρα οικονοµικής εξυγίανσης που απεφάσισε η γενική
συνέλευση για εφαρµογή. Στην πορεία λόγω µη ορθολογικής
διαχείρισης από πλευράς οργάνων της η οικονοµική θέση
κλωνίστηκε σοβαρά µε συνέπεια να οφείλει µε λογιστικό 31-12-97
το ποσό των είκοσι τριών δισεκατοµµυρίων τριακοσίων πενήντα
τριών εκατοµµυρίων (23.353.000.000) δραχµών που µε εκείνα τα
δεδοµένα, (κύκλος εργασιών, λειτουργικές αδυναµίες κλπ) ήταν
αδύνατο να εξυπηρετηθεί.
Απόρροια των εξελίξεων αυτών ήταν να συγκροτηθεί η επιτροπή
εµπειρογνωµόνων από εκπροσώπους του Υπουργείου Γεωργίας
από την ΑΤΕ από την ΠΑΣΕΓΕΣ και από την "ΑΓΝΟ" για την
παρακολούθηση και επαναξιολόγηση του προγράµµατος
οικονοµικής εξυγίανσης. Επίσης πραγµατοποιήθηκε και
διαχειριστικός έλεγχος από υπαλλήλους της υπηρεσίας
συνεταιρισµών της Αγροτικής Τράπεζας ο οποίος υποβλήθηκε στον
αρµόδιο εισαγγελέα πρωτοδικών Θεσσαλονίκης επειδή κρίθηκε
αναγκαίο τα πορίσµατα να διερευνηθούν από πλευράς δικαιοσύνης.
Σύµφωνα µε πληροφορίες µας ο εισαγγελέας έχει ήδη καλέσει
υπάλληλο ελεγκτή για κατάθεση.
Παράλληλα µεσολάβησαν και συµφωνίες της οργάνωσης µε

επιχειρήσεις ιδιώτη αποκλειστικής επιλογής της για συνεργασία και
αντιπροσώπευση των προϊόντων της. Η υλοποίηση των
συµφωνιών αυτών για τις οποίες υπήρξε αντίθεση της τράπεζας µε
εξώδικη δήλωσή της έχουν ανατρέψει το πρόγραµµα οικονοµικής
εξυγίανσης του φορέα και έχουν δηµιουργήσει πρόσθετα οικονοµικά
ανοίγµατα που ξεπερνούν το ποσό του ενάµισι δισεκατοµµυρίου
(1.500.000.000).
Για τους προαναφερόµενους λόγους στις 4-9-97 συγκροτήθηκε
επιτροπή από υπαλλήλους της τράπεζας που τοποθετήθηκαν ως
σύµβουλοι στις βασικές διευθύνσεις της 'Ενωσης µε σκοπό τον
έλεγχο των εργασιών τόσο της διασφάλισης των συµφερόντων της
ίδιας της επιχείρησης όσο και της τράπεζας.
Πώς φθάσαµε εκεί: Φθάσαµε αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί τα
τελευταία χρόνια υπήρξε αρνητική η πορεία της "ΑΓΝΟ". Είχαµε
υπερβολική αύξηση του χρέους της που σήµερα ανέρχεται στα
είκοσι έξι δισεκατοµµύρια (26.000.000.000) δραχµές, µείωση των
πωλήσεών της που από είκοσι δύο δισεκατοµµύρια
(22.000.000.000) δραχµές το 1995 έπεσε στα δεκαοκτώ
δισεκατοµµύρια (18.000.000.000) δραχµές και µείωση της
συγκέντρωσης πρώτης ύλης λόγω απώλειας τςη εµπιστοσύνης των
αγελαδοτρόφων µε αποτέλεσµα από ενενήντα οκτώ χιλιάδες τόνους
το 1995 σήµερα να συγκεντρώνονται σαράντα εννέα χιλιάδες τόνοι
δηλαδή οι µισοί. Επίσης είχαµε τη ραγδαία αύξηση των ζηµιών µε
συνέπεια την τετραετία 1995-1998 να ανέλθουν σωρευτικά σε
δώδεκα δισεκατοµµµύρια (12.000.000.000) δραχµές, τον
εξανεµισµό των ίδιων κεφαλαίων και την εµφάνιση πλέον αρνητικής
καθαρής θέσης που υπερβαίνει τα δεκαπέντε δισεκατοµµύρια
(15.000.000.000) δραχµές. (31-12-97).
Τα παραπάνω οδηγούν µε µαθηµατική ακρίβεια την "ΑΓΝΟ" στη
χρεοκοπία και στη διακοπή της λειτουργίας της. Η Αγροτική
Τράπεζα διαπιστώνοντας όλη αυτήν την άσχηµη εξέλιξη ως κύρια
πιστώτρια τράπεζα δεν είχε άλλη επιλογή από το να παρέµβει σε
µία προσπάθεια σταθεροποίησης της κατάστασης και διακοπής της
φθίνουσας πορείας της.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Με την παρέµβασή της την έφτιαξε
έτσι. ∆εν σας ενηµερώνουν σωστά.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Τόσες
ρυθµίσεις χρεών, κύριε συνάδελφε, έγιναν όλα αυτά τα χρόνια, η
διοίκηση δεν φέρει καµία ευθύνη; Για όλα φταίει η Τράπεζα; Τη
δανειοδοτεί, της ρυθµίζει τα χρέη, περνάει ο καιρός και αντί να
καλυτερεύει η επιχείρηση πάει χειρότερα. Φταίει γι' αυτό η Αγροτική
Τράπεζα; ∆ηλαδή η διοίκηση δεν φταίει καθόλου;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Μου επιτρέπετε µια διακοπή;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): ∆εν ξέρω αν
το επιτρέπει ο κύριος Πρόεδρος.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Αν εσείς µου επιτρέπετε, θα
συµφωνήσει και ο κύριος Πρόεδρος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Κύριε
Σαλαγκούδη να αφήσουµε τον κύριο Υφυπουργό να ολοκληρώσει.
Θα έχετε την ευκαιρία να τον ρωτήσετε στη δευτερολογία σας
µερικά πράγµατα και ο ίδιος θα έχει την ευκαιρία να σας απαντήσει.
'Εχουµε εδώ πολύ µαλί να ξάνουµε!
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Η Τράπεζα
ανέλαβε προσωρινά το µάνατζµεντ της εταιρείας µε στόχο να
ανακόψει τη βέβαιη πτώση της εταιρείας, να διενεργήσει τους
απαραίτητους ελέγχους, να ακυρώσει συµβάσεις ή συµφωνίες που
είχαν γίνει τελευταία µε αντιπροσώπους της οργάνωσης και µε
όρους ληστρικούς (Συκιώτης) και να αναθέσει σε ανεξάρτητη
εταιρεία συµβούλων την εκπόνηση επιχειρηµατικού σχεδίου
εξυγίανσης και ανάπτυξης της οργάνωσης.
Από  την  εκπόνηση  αυτού  του  επιχειρηµατικού  σχεδίου
προκύπτουν  δύο  εναλλακτικά  σενάρια:  Το  πρώτο  σενάριο  είναι
να  µετοχοποιηθεί  και  να  γίνει  ανώνυµη  εταιρεία  µε  µετοχο-
ποίηση  µεγάλου  ύψους  οφειλών  (πλέον  των  10  δις  δρχ)  µε
στόχο  να  απαλλαγεί  η  ένωση  από  χρέη  που  δεν  µπορεί  να
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εξυπηρετηθεί και το δεύτερο σενάριο που προτείνεται είναι η ειδική
εκκαθάριση.
Η Τράπεζα παρουσίασε τις δυο παραπάνω προτάσεις στην "ΑΓΝΟ"
και ζήτησε να συµφωνήσει στην αρχή της πρώτης πρότασης, µε
σκοπό να διασωθεί η επιχείρηση. Μέχρι σήµερα όµως η "ΑΓΝΟ",
δεν ανταποκρίθηκε στην πρόταση ουσιαστικά διαφωνεί δεν
ανταποκρίθηκε, αν θέλετε, στη πρόσκληση και δεν πρότεινε τίποτε.
Απεναντίας έχει σιωπήσει. Τώρα µαθαίνω ότι ο πρόεδρός της είναι
σοβαρά άρρωστος και δεν ξέρω αν οφείλεται µόνο σε αυτό.
Λέτε ότι οδηγηθήκαµε εκεί διότι η διοίκηση δεν είναι φίλα
προσκείµενη στο κυβερνών κόµµα, ενώ άλλες συνεταιριστικές
οργανώσεις επειδή είναι φιλικές, τις δανειοδοτούµε.
'Οσον αφορά την "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ", ξέρετε πολύ καλά ότι απο το
1993 και µετά όλες οι χρηµατοδοτήσεις που δίνονται,
επανεισπράττονται. Αντιθέτως άλλες συνεταιριστικές επιχειρήσεις
όπως η "ΣΥΝΕΛ", όπως η "ΚΤΗΝΟΤΡΟΦΙΚΗ", λόγω αδυναµίας να
ανταποκριθούν, όπως ξέρετε, έκλεισαν. Οι διοικήσεις αυτών των
επιχειρήσεων ήταν φιλικές προς το κυβερνών κόµµα. Με βάση τα
ίδια κριτήρια η Τράπεζα θα έπρεπε προ πολλού να έχει σταµατήσει
τη χρηµατοδότηση της "ΑΓΝΟ", για τους λόγους όµως που
αναφέραµε συνεχίζει να τη χρηµατοδοτεί. Αλλά έως πότε; Πρέπει να
διερωτηθούµε.
Μας ρωτάτε, κύριοι συνάδελφοι, γιατί η Κυβέρνηση ακολουθεί δια
της ΑΤΕ πολιτική συρρίκνωσης και απαξίωσης της επιχείρησης.
Είπαµε µε πόσα δις την έχει δανείσει και τι άλλες ρυθµίσεις έχει
κάνει πέρα από τα δάνεια.
Τι ρυθµίσεις έκανε τελευταία; Στις 4.9.1997 συγκρότησε επιτροπή
από υπαλλήλους της Τράπεζας που τοποθετήθηκαν ως σύµβουλοι
στις βασικές ∆/σεις της ένωσης.
Στις 8.10.1997 έδωσε πεντακόσια εκατοµµύρια (500.000.000)
δραχµές. Στις 23.12.1997 έδωσε ένα δισεκατοµµύριο
(1.000.000.000) δραχµές και για το 1998 έδωσε 9,68
δισεκατοµµύρια, µε παράταση έως 31 Μαρτίου 1999 και µε
παράλληλη αύξηση κατά τετρακόσια εκατοµµύρια (400.000.000)
δραχµές.
Μας ρωτάτε πάλι: Οι εκβιασµοί της ΑΤΕ προς την επιχείρηση,
γίνονται µε εντολές της Κυβέρνησης, που είναι και ο µοναδικός
µέτοχος;
Σας είπαµε ότι η ΑΤΕ, µετά από σχετική έγκριση της γενικής
συνέλευσης της "ΑΓΝΟ" έχει αναλάβει το µάνατζµεντ της
επιχείρησης, για το πώς θα γίνει η εξυγίανση. Η µελέτη έχει ήδη
ολοκληρωθεί.
Σύµφωνα µε την παραπάνω µελέτη, οι βασικές προϋποθέσεις για
την εξυγίανση της οργάνωσης είναι η αλλαγή του ιδιοκτησιακού
καθεστώτος και η µετοχοποίηση µέρους των οφειλών προς την
Α.Τ.Ε. Οι παραπάνω αποφάσεις έπρεπε να ληφθούν µέχρι
28.2.1999. Η προθεσµία έληξε χθες, δεν ξέρουµε τώρα τι λέει η
διοίκηση.
Το τελευταίο ερώτηµα είναι γιατί το αντιµετωπίζουµε διαφορετικά.
Νοµίζω ότι σας απάντησα και για την "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ", σας
απάντησα και για τις άλλες συνεταιριστικές οργανώσεις.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Ποια λύση προκρίνετε;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): ∆εν έχουµε
κάτι άλλο να πούµε.
Κύριοι συνάδελφοι, εγώ θα δεχθώ την πρότασή σας, την οποία
νοµίζω ότι ανέφερε ο κ. Τζιτζικώστας, να καθήσουµε να τα βρούµε,
αν και είπατε και άλλα διαφορετικά πράγµατα. Ο κ. Τζιτζικώστας µε
τη γνωστή του πολιτική τοποθέτηση µε εξέπληξε µε την θέση που
πήρε, γιατί είπε να προχωρήσουµε στη συνεταιριστική βάση και όχι
σε άλλες λύσεις, αν και άλλοι συνάδελφοι -όπως ο κ. Σαλαγκούδης-
είπαν ότι µε ανάθεση του management σε ιδιώτη η επιχείρηση θα
είναι ελκυστική µετά από δύο χρόνια.
Τώρα, θα πρέπει να είναι συνεταιριστική ή να βάλουµε µέσα
manager;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Ελκυστική επενδυτικά. Να πάρουν οι
κτηνοτρόφοι µετοχές.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Εγώ θα
επανέλθω και θα σας πω ότι µπορώ να δεχθώ την πρότασή σας να

κάνουµε µια ευρύτατη σύσκεψη µε τη συµµετοχή της Αγροτικής
Τράπεζας, που είναι πιστώτρια του Υπουργείου, της ΠΑΣΕΓΕΣ, των
κοµµάτων.
Κάνω µια πρόσκληση δηµόσια στα κόµµατα, για να δούµε πώς θα
λυθεί αυτή η επιχείρηση, γιατί και εγώ πιστεύω -και εδώ πιστεύω ότι
συµφωνούµε όλοι- ότι είναι απαραίτητη να παίξει το ρόλο της στη
βόρειο Ελλάδα µια οργάνωση µε παράδοση, αλλά δυστυχώς τα
τελευταία χρόνια δεν πήγε καλά όχι γιατί δεν τη βοήθησε η Αγροτική
Τράπεζα, όχι γιατί δεν τη βοήθησε η Κυβέρνηση, αλλά η διοίκησή
της -απ'ό,τι και εγώ πληροφορούµαι- δεν ανταποκρίθηκε και δε
στάθηκε στο ύψος της.
Θα ήθελα, κύριοι συνάδελφοι, να πούµε πως επειδή πολλά είπατε
για την Αγροτική Τράπεζα, φροντίδα της Κυβέρνησης για το
γεωργικό τοµέα, είναι η εξυγίανση της Αγροτικής Τράπεζας, γιατί
είναι απαραίτητη. Με τραπεζικά κριτήρια ρύθµισε τα χρέη τώρα
τελευταία, τα οποία είχαν συσσωρευτεί όλη αυτήν την περίοδο λόγω
των υψηλών επιτοκίων και πρέπει να εξυγιανθεί και να προχωρήσει
και η Αγροτική Τράπεζα.
Επίσης πρόσφατα, όπως ξέρετε, το Υπουργικό Συµβούλιο πήρε
απόφαση για το ότι τίποτε δεν µπορεί να γίνει, αν δεν αλλάξει το
θεσµικό καθεστώς δοµής και λειτουργίας των συνεταιριστικών
οργανώσεων και του συνεταιριστικού κινήµατος γενικά και των
επιχειρήσεων, αφού χωρίς µεγάλες δυναµικές και οικονοµικά
ισχυρές οργανώσεις δεν πρόκειται να είµαστε ανταγωνιστικοί και
ούτε µπορούµε να διεισδύσουµε στις ελληνικές και διεθνείς αγορές.
Επίσης, θα ήθελα να πω ότι σε όλα τα θέµατα δίνουµε
κατευθύνσεις, χαράσσοντας πολιτικές για τη γεωργία. ∆εν
µπορούµε να παρέµβουµε στις επαγγελµατικές λειτουργίες της
Αγροτικής Τράπεζας. Με το νόµο, όπως ξέρετε, υπάγεται στο
Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, αλλά αυτό είναι µια άλλη υπόθεση
και δεν µας αφορά.
Θα ήθελα να δώσω µερικές επιµέρους απαντήσεις σ'αυτά που
είπατε.
Ο κ. Σαλαγκούδης έκανε µια κριτική. Είναι δικαίωµά του κάνοντας
την επερώτηση και σαν πρώτος επερωτών, να αναφερθεί στο
ιστορικό. Αλλά όµως, κατανάλωσε όλο το χρόνο να ασκήσει κριτική
και η πρόταση που έκανε, ήταν στο τέλος, µόλις ήχησε το
προειδοποιητικό κουδούνι ότι σε ένα λεπτό τελειώνει η οµιλία του.
Εγώ πιστεύω ότι µπορούµε να βρούµε µια λύση, αφού όµως
σταµατήσουµε τους χαρακτηρισµούς "αυτή η διοίκηση είναι δική
µας".
Θέλω εδώ να υπερασπισθώ, τον πρώην συνάδελφό µας, τον κ.
Παπαγιάννη.
Αγαπητέ, κύριε Βεζδρεβάνη πιστεύω ότι ο Βασίλης ο Παπαγιάννης
είναι ένα διαµάντι και ηθικής και µεγάλων ικανοτήτων και πιστεύω
ότι κάνει ό,τι µπορεί για την εξυγίανση αυτής της επιχείρησης. Τον
άλλο δεν τον γνωρίζω προσωπικά.
Αποµένει, αγαπητοί φίλοι, να επανέλθουµε σε αυτήν την πρόταση,
να την υλοποιήσουµε και µάλιστα σύντοµα µήπως βρούµε λύση. Οι
στιγµές και οι ώρες περνάνε και τα χρέη στην "ΑΓΝΟ" είναι µεγάλα
και µόνο µε αυτόν τον τρόπο µπορούµε να προχωρήσουµε. Αν δεν
προχωρήσουµε να µείνει συνεταιριστική, τότε η Αγροτική Τράπεζα
θα πάρει τα µέτρα εκείνα που απαιτούνται γιατί και αυτή είναι
εµπορική τράπεζα και πρέπει να εξασφαλίσει τα κεφάλαιά της.
Πιστεύω όµως ότι µε καλή θέληση -και από πλευράς της
Κυβέρνησης υπάρχει, αρκεί να υπάρξει και από εσάς- µπορούµε να
βρούµε λύση, ούτως ώστε να προχωρήσουµε στη διατήρηση της
βιοµηχανίας που είναι -επαναλαµβάνω- απαραίτητη, που είναι η
ναυαρχίδα των επιχειρήσεων του τοµέα στη βόρεια Ελλάδα, για να
προστατευθούν οι κτηνοτρόφοι, οι παραγωγοί και να παίξει το
ρυθµιστικό της ρόλο.
Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Το λόγο έχει ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Σάββας
Τσιτουρίδης, για είκοσι λεπτά.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Κυρία  και  κύριοι  συνάδελφοι,  η
υπόθεση  της  συνεταιριστικής  γαλακτοβιοµηχανίας  "ΑΓΝΟ"
αποτελεί  µία  χαρακτηριστική  περίπτωση,  η  οποία  καταδεικνύει
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περίτρανα πως η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. στην αυγή ενός νέου
αιώνα δεν εννοεί να εγκαταλείψει, αφού είναι εγκλωβισµένη,
νοσηρές και παρωχηµένες πολιτικές και πρακτικές, οι οποίες
συνεχίζουν να διογκώνουν το δηµόσιο χρέος, να ευτελίζουν
θεσµούς, να παραβιάζουν τους κανόνες του ελεύθερου
ανταγωνισµού και να δυναµιτίζουν κάθε προσπάθεια εξυγίανσης και
ανάπτυξης του πρωτογενούς τοµέα.
Ο κ. Σαλαγκούδης και οι άλλοι επερωτώντες Βουλευτές ανέπτυξαν
λεπτοµερώς όλες τις πτυχές της υπόθεσης "ΑΓΝΟ". Πριν έρθω και
εγώ σε κάποιες από τις πτυχές αυτές, θα ήθελα να προβώ σε
ορισµένες επισηµάνσεις οι οποίες αφορούν την Αγροτική Τράπεζα,
την τράπεζα που ανέλαβε το man agement και ουσιαστικώς τη
διοίκηση της µεγάλης αυτής συνεταιριστικής βιοµηχανίας.
Και έρχοµαι στην Αγροτική Τράπεζα επισηµαίνοντας ότι και ο κ.
Φουντάς είπε πως στόχος της Κυβέρνησης είναι η εξυγίανση αυτής
της µεγάλης τράπεζας. Πρέπει να πούµε όµως, κύριε Υπουργέ, ότι
κατά τη δική µας εκτίµηση και σύµφωνα µε όλα τα στοιχεία, στην
Αγροτική Τράπεζα σήµερα, την ώρα που µιλούµε, ο τρόπος µε τον
οποίο σε πολλούς τοµείς ασκείται η διοίκηση και χορηγούνται
δάνεια ενέχει ευθύνες, οι οποίες πέρα από πολιτικές είναι και
ποινικές. Και µιλώ για πρακτικές του σήµερα και θα ξεκαθαρίσω
γιατί µιλούµε. Οι ευθύνες αυτές πρέπει να αναζητηθούν σε όλα τα
επίπεδα στην Αγροτική Τράπεζα, αφού οι διοικήσεις της Αγροτικής
Τράπεζας από το 1993 µέχρι και σήµερα συνεχίζουν τη νοσηρή και
παρωχηµένη νοοτροπία, η οποία διέκρινε τη λειτουργία των
διοικήσεων της δεκαετίας του 1980.
Θα ήθελα να επισηµάνω δύο καίριας σηµασίας θέµατα που
αναφέρονται σε µεθοδεύσεις που αναµφίβολα ως πρακτικές της
Αγροτικής Τράπεζας είναι ποινικά κολάσιµες. Επιλεκτικώς, η
τράπεζα αυτή παρέχει στην Τράπεζα της Ελλάδος ψευδή στοιχεία
για το σύνολο των ληξιπρόθεσµων χρεών συνεταιριστικών
οργανώσεων προκειµένου να διατηρηθούν σε λειτουργία οι φίλες
προς την Κυβέρνηση συνεταιριστικές οργανώσεις. Τα στοιχεία
αυτά, τα οποία παρέχονται ψευδώς από την Αγροτική Τράπεζα
στην Τράπεζα της Ελλάδος, οδηγούν σε σειρά ποινικών
αδικηµάτων που απροκάλυπτα συντελούνται, όπως της σύνταξης
και υπογραφής ψευδών ισολογισµών και της παραβίασης των
αρχών του υγιούς ανταγωνισµού.
Το γεγονός δε ότι η όλη διαδικασία σήµερα καλύπτεται από
εγκριτικές αποφάσεις της γενικής συνέλευσης της Αγροτικής
Τράπεζας, δηλαδή από τον Υπουργό Οικονοµικών, σε καµία
περίπτωση δεν έχει ως αποτέλεσµα τη νοµιµοποίηση αυτών των
παρανοµιών.
∆εύτερο στοιχείο: Η εξασφάλιση της οικονοµικής βιωσιµότητας
ορισµένων επιχειρήσεων ή κυρίως συνεταιριστικών οργανώσεων
γίνεται µε τον αυθαίρετο και ιδιοτελή καταλογισµό µέρους των
λογιστικοποιηµένων τόκων, ώστε να είναι δυνατή η κάλυψη χρεών
τους από την πολιτεία.
Το στοιχείο αυτό µάλιστα απροκάλυπτα αναφέρεται ακόµη και σε
σχετικά υπηρεσιακά έγγραφα, που κατά περίπτωση
χρησιµοποιούνται για να κριθούν ορισµένες συνεταιριστικές
οργανώσεις ή επιχειρήσεις ως βιώσιµες, ενώ άλλες ως µη βιώσιµες.
Θα έλθω σε δύο χαρακτηριστικές περιπτώσεις, κατά τις οποίες το
µεγάλο φαγοπότι το οποίο συντελείται έχει και ποινικές
προεκτάσεις, τις οποίες και θα βρούµε σύντοµα.
Αναφέροµαι στην περίφηµη πλέον υπόθεση "Μιµίκου", µιας
ιδιωτικής κτηνοτροφικής βιοµηχανίας, η οποία από κακή διαχείριση
κατόρθωσε να φθάσει σε χρέη, τα οποία ξεπέρναγαν τα τριάντα
δισεκατοµµύρια και από το Μάιο του 1998 ανέλαβε, όπως ανέλαβε
και στην "ΑΓΝΟ", το µάνατζµεντ η Αγροτική Τράπεζα. Και φθάσαµε
µέσα σε δεκαέξι περίπου µήνες το χρέος της επιχείρησης αυτής
προς την Αγροτική Τράπεζα και προς άλλες πλευρές να αυξηθεί
κατά έντεκα δισεκατοµµύρια (11.000.000.000) δραχµές, µε το
µάνατζµεντ της Αγροτικής Τράπεζας.
Αν ψάξετε, κύριε Υπουργέ -εµείς ψάχνουµε και θα έλθουν τα
στοιχεία αυτά και στον εισαγγελέα- θα δείτε ότι ακόµα και σήµερα,
µε τη διεύθυνση της Αγροτικής Τράπεζας, το σιτάρι από την

επιχείρηση αυτή αγοράζεται έναντι πενήντα οκτώ (58) δραχµών,
αντί σαράντα έως σαράντα τέσσερις δραχµές το πολύ, που είναι
στην αγορά. Η σόγια, από την επιχείρηση αυτή, της οποίας τη
διεύθυνση έχει η Αγροτική Τράπεζα, αγοράζεται εβδοµήντα
τέσσερις (74) δραχµές -αυτά είναι τιµολόγια- έναντι εξήντα δραχµών
το πολύ, τιµή αγοράς.
Αυτό έχει σαν αποτέλεσµα πλην των άλλων, πλην του ότι αυξήσατε
ως Αγροτική Τράπεζα το χρέος αυτής της επιχείρησης κατά έντεκα
δισεκατοµµύρια (11.000.000.000) δραχµές, να φθάσει η επιχείρηση
αυτή να πουλά κοτόπουλα σήµερα στην αγορά µε τετρακόσιες
δραχµές το κιλό, όταν το κόστος παραγωγής από τις άλλες
επιχειρήσεις του ιδιωτικού τοµέα είναι πεντακόσιες πενήντα (550)
δραχµές. 'Ετσι παραβιάζεται µεταξύ των άλλων ο ελεύθερος
ανταγωνισµός.
Θα προχωρήσω και στην επιχείρηση, η οποία αποτελεί το
αντικείµενο της επερώτησής µας, την "ΑΓΝΟ". Εδώ έχετε
σηµαντικές ευθύνες, στις οποίες αναφέρθηκαν, οι κύριοι
συνάδελφοι, από τον τρόπο µε τον οποίο έχετε παρέµβει και στην
παραγωγική και στη διοικητική διαδικασία. 'Εχετε επίσης σηµαντικές
ευθύνες, διότι φοβούµαι ότι µεταξύ των άλλων την αφροσύνη η
οποία σας διέκρινε σε µια σειρά σηµαντικών θεµάτων, η οποία
αφορά ρυθµίσεις χρεών συνεταιριστικών οργανώσεων και ιδιωτών,
στο τέλος θα την πληρώσει η επιχείρηση "ΑΓΝΟ". ∆ιότι ξέρετε πάρα
πολύ καλά ότι στις Βρυξέλλες αυτόν τον καιρό είναι ανοιχτός ο
φάκελος της "ΑΓΝΟ", σε ό,τι αφορά τη νοµιµότητα προηγουµένων
ρυθµίσεων στις οποίες αναφερθήκατε.
Την παθαίνετε, κύριε Υφυπουργέ, ως Κυβέρνηση, αλλά την
παθαίνουµε και όλοι αυτήν τη στιγµή, διότι κατά τρόπο ιδιαιτέρως
άφρονα επιλέξατε πριν από ενάµιση περίπου χρόνο να
παρουσιάσετε στην Εθνική Αντιπροσωπεία εκείνη την περίφηµη
πρόταση της ρύθµισης χρεών συνεταιριστικών οργανώσεων µε τον
Υπουργό της Γεωργίας κ. Τζουµάκα να διαβεβαιώνει ψευδώς την
Εθνική Αντιπροσωπεία ότι είχε την έγκριση της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής και όταν απεδείχθη ότι δεν την είχατε, χάσατε
πολυτιµότατη διαπραγµατευτική δύναµη σε δύσκολες στιγµές για
την ελληνική γεωργία, για να έχετε την οµοφωνία των Υπουργών,
για να πάρετε έγκριση για εκείνη τη ρύθµιση. Και σήµερα µε µια
σειρά µέτρων, πέντε τον αριθµό, από τότε έως τις τελευταίες
εβδοµάδες, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έρχεται και απορρίπτει άλλες
ρυθµίσεις, τις οποίες κάναµε ως χώρα, απορρίπτει άλλες ενισχύσεις
τις οποίες δώσατε.
Θα αναφερθώ στην υπόθεση "ΑΓΝΟ", η οποία εκκρεµεί, στις
ρυθµίσεις, προ των ρυθµίσεων του τελευταίου νόµου 2538/97, αλλά
και σε περιπτώσεις, οι οποίες αφορούν ενισχύσεις που δώσατε,
διότι καρπούζια και πεπόνια έχουν καταστραφεί από τρωκτικά,
ενισχύσεις τις οποίες θέλουµε να δώσουµε στα πλαίσια του νόµου
περί νέων αγροτών και ενισχύσεις τις οποίες δώσαµε προσφάτως
στην περιοχή της Λευκάδας για παραγωγούς φακής.
'Ερχεται η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και απορρίπτει το σύνολο αυτών
των µέτρων, διότι θελήσατε να περάσετε τις διαδικασίες αυτές, να
περάσετε από δίπλα και να φθάσετε στο Συµβούλιο Υπουργών, για
να πάρετε οµοφωνία για τη ρύθµιση των χρεών των
συνεταιριστικών οργανώσεων.
Λέγω, λοιπόν, ότι επειδή ο φάκελος "ΑΓΝΟ" για τις πρότερες του
νόµου 2538/97 ρυθµίσεις είναι ανοιχτός, πολύ φοβούµαι ότι την
άφρονα αυτή πολιτική σας και τακτική σας, θα την πληρώσει και η
"ΑΓΝΟ".
Με  όλα  τα  παραπάνω  προβλήµατα,  θα  έλεγα  ότι  είναι
προφανές,  ότι  κάνετε  µία  επιλεκτική  πολιτική.  ∆ιότι  από  την
άλλη  πλευρά  αναφερθήκατε  στην  "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ",  η  οποία
υποτίθεται  ότι  πληρώνει  τις  οφειλές  της  στην  Αγροτική
Τράπεζα.  ∆εν  τις  πληρώνει,  κύριε  Υπουργέ.  'Ερχεται  η
Αγροτική  Τράπεζα  και  η  Κυβέρνηση,  στην  προσπάθειά  της  να
καλύψει  αυτήν  τη  συνεταιριστική  οργάνωση,  παρουσιάζει  και
ψευδή  στοιχεία.  Λέει  η  Αγροτική  Τράπεζα  προς  την  Τράπεζα
της  Ελλάδος,  ότι  η  "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ"  χρωστάει  µόνο  -αυτά  είναι
στοιχεία  τα  οποία  δίνει  η  Αγροτική  προς  την  Τράπεζα
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 Ελλάδος- 12,7 δισεκατοµµύρια, τη στιγµή που στην
πραγµατικότητα οι συνολικές της οφειλές ξεπερνούν κατά πολύ τα
εβδοµήντα δισεκατοµµύρια (70.000.000.000) δραχµές. Και
υπάρχουν και στοιχεία της Αγροτικής προς την Τράπεζα της
Ελλάδος που λένε ότι οι συνολικές οφειλές της ΕΑΣ Ηρακλείου
µόνο προς την Τράπεζα Ελλάδος είναι 14,8 δισεκατοµµύρια
σήµερα. Με τα στοιχεία που δίδει η Τράπεζα της Ελλάδος στην
Αγροτική Τράπεζα, οι οφειλές αυτές παρουσιάζονται µόλις επτάµισι
δισεκατοµµύρια (7.500.000.000) δραχµές. Υπάρχει επιλεκτική
παρουσίαση χρεών και αντιµετώπισή τους από την Αγροτική
Τράπεζα, εις ό,τι αφορά συνεταιριστικές βιοµηχανίες, επιχειρήσεις
και οργανώσεις, ανάλογα µε το εάν είναι φίλα ή µη φίλα
προσκείµενες κατ' εσάς στην Κυβέρνηση.
Επίσης, µε όλα αυτά θα πρέπει να πούµε, ότι υπάρχει και ένα άλλο
πολύ σηµαντικό ζήτηµα. Από το 1988 η Αγροτική Τράπεζα πήρε µία
παράταση, εις ό,τι αφορά τις κοινοτικές ρυθµίσεις που αφορούν τα
µεγάλα χρηµατοδοτικά ανοίγµατα και στο τέλος του χρόνου λήγει η
µεταβατική περίοδος, κατά τη διάρκεια της οποίας θα µπορούσε η
Αγροτική Τράπεζα να έχει τέτοια µεγάλα ανοίγµατα και τέτοιους
δείκτες φερεγγυότητας.
'Ετσι, λοιπόν, θα πρέπει σύµφωνα και µε την επίσηµη θέση του
διοικητή της Τραπέζης της Ελλάδος, όπως δηµοσιεύτηκε στην αρχή
του χρόνου µέχρι το τέλος του χρόνου, να βρεθούν κεφάλαια ύψους
ενός τρισεκατοµµυρίου (1.000.000.000.000) δραχµών, τα οποία θα
πρέπει να εξασφαλιστούν από το ελληνικό δηµόσιο, για να
µπορέσει να γίνει η εξυγίανση της ΑΤΕ.
Αντί, λοιπόν, να νοιάζεσθε πώς θα αυξάνετε τα χρέη
συνεταιριστικών βιοµηχανιών ή επιχειρήσεων ή ιδιωτικών
επιχειρήσεων, κοιτάξτε να προχωρήσετε το ταχύτερον δυνατόν
στην εξυγίανση της Αγροτικής Τράπεζας.
Θα έλεγα, ότι αυτά τα αδιέξοδα δηµιουργούν ζηµιογόνα
αποτελέσµατα και σε άλλους κλάδους της οικονοµίας µας, αφού
υγιείς κατά τα λοιπά βιοµηχανίες ή µονάδες, δεν µπορούν να
ανταποκριθούν στους κανόνες του ελεύθερου ανταγωνισµού, αφού
τέτοιες πρακτικές της Αγροτικής Τράπεζας νοθεύουν τους κανόνες
αυτούς.
Επιπλέον η κατάσταση της Αγροτικής Τραπέζης πέρα από τη
δηµιουργία µιας προβληµατικής Τράπεζας, η οποία είναι
πασιφανώς προβληµατική, δηµιουργεί και µία παρενέργεια, η οποία
πλήττει τους ίδιους τους αγρότες. Το οικονοµικό πρόβληµα, οι
υψηλές επισφάλειες της Αγροτικής Τραπέζης, το προβληµατικό
χαρτοφυλάκιό της δυσκολεύουν σήµερα τις κινήσεις και την ευελιξία
της και δεν της αφήνουν περιθώρια να ακολουθήσει την ίδια
οικονοµική πολιτική, που θέλει τις τράπεζες, να ακολουθούν
πολιτικές µείωσης των επιτοκίων, γεγονός που στερεί τους αγρότες
από ένα σηµαντικό όφελος και µάλιστα σε µία στιγµή µεγάλης
κρίσης της αγροτικής µας οικονοµίας.
Τα επιτόκια της Αγροτικής Τράπεζας ακόµα και µετά την πρόσφατη
µείωση παραµένουν υψηλότερα από τα επιτόκια του ανταγωνισµού
και τούτο παρά το γεγονός ότι επιδοτούνται κατά δύο ποσοστιαίες
µονάδες. Και έρχεσθε να παρουσιάσετε στους 'Ελληνες αγρότες ότι
ήταν κάτι πολύ σηµαντικό, προχωρώντας σ' αυτήν τη ρύθµιση την
οποία εξήγγειλε προσφάτως η Κυβέρνηση, ύστερα από το βάρος
και των αγροτικών κινητοποιήσεων. ∆εν κάνει τη χάρη σε κανέναν
αγρότη, µειώνοντας τα επιτόκια ή λέγοντας ότι θα µειώσετε τα
επιτόκια, όταν τα επιτόκια αυτά ακόµη και µετά τις µειώσεις θα είναι
τουλάχιστον πέντε µονάδες πάνω από τα επιτόκια του υγιούς
τραπεζικού ανταγωνισµού. Εµείς δεν µένουµε µόνο στην κριτική.
Σε ό,τι αφορά την "ΑΓΝΟ" για να ξεκαθαρίσω τη θέση της Νέας
∆ηµοκρατίας και των συναδέλφων Βουλευτών, την οποία
προφανώς δεν κατανοήσατε, η Νέα ∆ηµοκρατία προτείνει την
άσκηση ουσιαστικών οικονοµικών ελέγχων τόσο για την "ΑΓΝΟ"
όσο και για κάθε άλλη συνεταιριστική οργάνωση της χώρας και την
εκπόνηση ενός ολοκληρωµένου προγράµµατος για τη
συνεταιριστική βιοµηχανία που θα της επιτρέψει να εξυγιανθεί και

να συνεχίσει ένα σηµαντικό ρόλο, µέσα στα πλαίσια ενός υγιούς
ανταγωνισµού στην αγορά γάλακτος στη χώρα µας, αγορά
γάλακτος η οποία νοσεί ακριβώς από κατάργηση των κανόνων
ανταγωνισµού, αφού ξέρετε πολύ καλά ότι το γάλα είναι ολιγοψώνιο
στα χέρια κάποιων εταιρειών, καταργείται ο ανταγωνισµός,
µοιράζονται οι γραµµές και εδώ και χρόνια δεν ασκείτε κανέναν
έλεγχο. Και επιπλέον από το 1993-1994, παρά το γεγονός ότι η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας κατόρθωσε να αυξήσει τις
ποσοστώσεις που βρήκαµε από το 1984 των πεντακοσίων είκοσι
πέντε χιλιάδων τόνων κατά εκατό χιλιάδες τόνους, σήµερα από
έλλειψη επαρκών ελέγχων είναι περίπου βέβαιο ότι οι βιοµηχανίες
έχουν στα χέρια τους παρανόµως πάνω από εκατό χιλιάδες τόνους
ποσόστωση, αφού άλλες βιοµηχανίες δεν βάζουν τιµές σε
υπερβάσεις παραγωγών, άλλες βάζουν λίγες δραχµές και άλλες
πολλές δραχµές. Κάτι γίνεται πάντως και θέλετε να το ψάξετε.
Και επειδή είναι ανοιχτό και το θέµα των ποσοστώσεων γάλακτος
αυτήν τη στιγµή στην κοινοτική διαπραγµάτευση µην έλθετε να πείτε
αύριο, µεθαύριο αν πάρετε τριάντα ή τριάντα πέντε χιλιάδες τόνους
αύξηση της ποσόστωσης έναντι εκατοντάδων χιλιάδων ή και
εννιακοσίων χιλιάδων τόνων ενδεχοµένως, που θα πάρουν και
άλλα κράτη µε υπερπολλαπλάσιες ποσότητες από εµάς, µην έλθετε
να το παρουσιάσετε ως επιτυχία. Από το 1992 υπήρξε πολιτική
υποχρέωση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και του Συµβουλίου των
Υπουργών, όταν µας εδόθησαν για το 1993 οι εκατό χιλιάδες τόνοι
ποσόστωσης ως αύξηση 20%, σε σχέση µε την ποσόστωση της
εποχής εκείνης, υπήρχε πολιτική δέσµευση -κάναµε τον οργανισµό
γάλακτος και τον καταργήσατε- ώστε εάν προχωρούσαµε σε έναν
εξορθολογισµό της αγοράς γάλακτος µε τις ατοµικές ποσοστώσεις,
εξορθολογισµό που δεν τον κάνατε, θα µπορούσαµε να
προχωρήσουµε και σε περαιτέρω αύξηση. Πέρασαν πέντε χρόνια.
Σε ό,τι αφορά την Αγροτική Τράπεζα, για να µη µένουµε µόνο στην
κριτική την οποία και θα συνεχίσουµε και θα προχωρήσουµε, η Νέα
∆ηµοκρατία εκτιµά ότι είναι άµεση ανάγκη η οικονοµική εξυγίανση
και ο εκσυγχρονισµός της Αγροτικής Τράπεζας ,ο οποίος πρέπει να
προωθηθεί επιτέλους στην πράξη και όχι µόνο στα λόγια, προς
όφελος του αγρότη και της ανάπτυξης της υπαίθρου.
Προτείνουµε τέσσερα µέτρα: Πρώτον, την εξυγίανση του
χαρτοφυλακίου των δανείων, µε τρόπο ώστε να διασφαλίζονται τα
απαραίτητα κεφάλαια για τη χρηµατοδότηση του αγροτικού τοµέα.
∆εύτερον, τον οργανωτικό επιτέλους και τεχνολογικό εξοπλισµό και
την καθιέρωση σύγχρονων και ευέλικτων διαδικασιών άσκησης
αγροτικής πίστης.
Τρίτον, την ενίσχυση του αναπτυξιακού της ρόλου µε την
αξιοποίηση των δυνατοτήτων που παρέχει το Χρηµατιστήριο για την
αύξηση του µετοχικού της κεφαλαίου. Η διάθεση των µετοχών σε
αγρότες πρέπει κατ' εµάς να γίνει µε ευνοϊκούς όρους και τιµών και
πληρωµής από τους αγρότες.
Τέταρτον, µε τη µείωση των επιτοκίων χορηγήσεως για τους
αγρότες κατ' αρχήν στο επίπεδο των επιτοκίων των αγροτικών
τραπεζών και περαιτέρω µείωση κατά την επιδότηση του επιτοκίου
που γίνεται από το κράτος δηλαδή µε δύο ποσοστιαίες µονάδες.
'Οσο δεν γίνονται αυτά τόσο η Αγροτική Τράπεζα θα απαξιώνεται
και τόσο οι επιχειρήσεις όπως αυτές στις οποίες αναφερθήκαµε οι
οποίες έχουν την ατυχία να πέφτουν στα χέρια του µάναντζµεντ της
Αγροτικής Τράπεζας, θα συνεχίσουν να απαξιώνονται µε πολλά
ερωτηµατικά.
Και επειδή αναφερθήκατε και στο πρόσωπο ενός πρώην
συναδέλφου ο οποίος ανέλαβε τη διεύθυνση, τη διαχείριση µιας
µεγάλης συνεταιριστικής βιοµηχανίας, πρέπει επιτέλους να
καταλάβετε ότι σ' αυτόν τον τόπο αν πάσχουµε σε κάτι µεταξύ των
άλλων είναι διότι δεν έχουµε κατορθώσει ποτέ να καταλάβουµε ότι
άλλο πράγµα είναι η πολιτική ζωή του τόπου η οποία απαιτεί µια
αυτονοµία της παρουσίας και άλλο πράγµα είναι οι οικονοµικές
δραστηριότητες.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): 'Οσον
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αφορά το ήθος και την εντιµότητα.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ως προς το ήθος, όλοι ηθικοί είµαστε. Το
θέµα είναι αν µπορούµε να διευθύνουµε, όσοι δεν έχουµε την
απαιτούµενη εµπειρία στο τέλος µιας επαγγελµατικής πολιτικής
καριέρας, τεράστιους οικονοµικούς οργανισµούς, για να µπούµε σε
έναν ανταγωνισµό µε ιδιωτικές επιχειρήσεις, όπου τα κριτήρια εκεί
είναι πολύ διαφορετικά από αυτά τα οποία χρησιµοποιεί µέχρι
σήµερα η Κυβέρνησή σας.
Γι' αυτό, λοιπόν, θα επανέλθουµε στην πρόταση, την οποία έκαναν
οι συνάδελφοι. Θα παρακαλούσαµε να µην προχωρήσετε ως
Κυβέρνηση στη λήψη κανενός απολύτως µέτρου σε ό,τι αφορά την
τύχη αυτής της συνεταιριστικής βιοµηχανίας, πριν καθήσουµε πολύ
υπεύθυνα, πολιτικές, κοινωνικές και παραγωγικές δυνάµεις, και
συµφωνήσουµε για το τι πρέπει να γίνει. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Σφυρίου έχει το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι δυνατόν να
παρακολουθήσω τον Κοινοβουλευτικό εκπρόσωπο της Νέας
∆ηµοκρατίας, ο οποίος φαίνεται ότι έφερε εδώ σηµειώσεις από άλλη
επερώτηση. ∆εν ξέρω αν µπερδέψατε τα χαρτιά σας, κύριε
συνάδελφε, αλλά προσπαθούσα προσεκτικά να ακούσω να πείτε
κάτι και για το θέµα της επερώτησης περί "ΑΓΝΟ". 'Ακουσα µόνο
δύο φράσεις ολίγων δευτερολέπτων.
Καταλαβαίνετε ότι δεν µπορώ να ακολουθήσω αυτήν την τακτική και
θα µείνω στο θέµα, το οποίο περιλαµβάνει η σηµερινή επερώτηση.
Είναι όµως κρίµα ο Βουλευτής που εκπροσωπεί τη Νέα ∆ηµοκρατία
εδώ, να µη βρίσκει να πει λέξη ουσιαστικά ως εκπρόσωπος και περί
άλλων τιρβάζει, για µια άλλη επερώτηση, την οποία θα ακούσουµε
αν πάρετε την πρωτοβουλία και θα έχετε την απάντηση από την
Κυβέρνηση δεόντως. Αλλά σήµερα µόνο για την "ΑΓΝΟ" δεν
µιλήσατε.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: 'Ισως δεν µε παρακολουθήσατε.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Σας άκουσα πολύ προσεκτικά.
Θα έρθω τώρα στην ουσία του θέµατος που συζητούµε.
Κύριε Υπουργέ, αν θα πάρετε την πρωτοβουλία να συγκαλέσετε
αυτήν την ευρεία σύσκεψη που είπατε, µε όλους τους
ενδιαφερόµενους φορείς και εκπροσώπους των πολιτικών
κοµµάτων, εµείς εκ µέρους του ΠΑΣΟΚ δεχόµαστε ασφαλώς και θα
υπάρξει εκπρόσωπός µας που θα συµµετάσχει στη σύσκεψη αυτή,
γιατί είναι ένα θέµα που ενδιαφέρει όλη τη βόρειο Ελλάδα και
ιδιαίτερα τους γαλακτοπαραγωγούς και τη µεταποίηση των
προϊόντων τους.
∆εν µπορώ όµως να µην απαντήσω σε µερικά πράγµατα που
έθεσαν οι συνάδελφοι από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Ξαφνικά βρήκαν ότι φταίνε οι Κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ µετά το
1994 για την εξέλιξη της "ΑΓΝΟ" και κανείς άλλος.
Εγώ που δεν είµαι από τη βόρειο Ελλάδα, αλλά που είχα την
ευκαιρία να µελετήσω µερικά στοιχεία, θα ήθελα πρώτα από όλα να
πω ότι οι διοικήσεις έχουν σοβαρότατη ευθύνη διότι άσκησαν
εκτεταµένη ρουσφετολογία. 'Εφτασαν στους χίλιους πεντακόσιους
εργαζόµενους, όταν µπορούσαν να κάνουν τη δουλειά τους µε τους
µισούς και σε κάθε εκλογές άδειαζαν οι υπόλοιπες επιχειρήσεις,
άδειαζαν τα πολιτικά γραφεία των κυρίων συναδέλφων της Νέας
∆ηµοκρατίας και γέµιζε η "ΑΓΝΟ".
Θα παρακαλέσω εποµένως µε µεγαλύτερη σεµνότητα να µιλάτε για
τα αισθήµατα αυτά. Και να µη στρέφεστε κατά των κυβερνήσεων
του ΠΑΣΟΚ και να λέτε ότι µόνο αυτές φταίνε.
'Ακουσα µάλιστα την κ. Φουντουκίδου να λέει ότι τα επιτόκια
έφτασαν κάποια στιγµή στο 43% και συνεπώς πλήρωνε η
επιχείρηση υψηλότατα επιτόκια. ∆εν µας είπε όµως πότε έφτασαν
στο 43%. Μήπως έφτασαν µετά το 1989, το 1990, το 1991 και το
1992 που πράγµατι έγιναν αγχόνες για όλους τους δανειολήπτες;
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: ∆ηλαδή η Νέα ∆ηµοκρατία φταίει!
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Εγώ σας λέω ότ τα αγροτικά επιτόκια ήταν
15% µέχρι τα µέσα του 1989. Και τα άλλα τα επιτόκια τα επενδυτικά

ήταν της τάξεως του 18% και ξαφνικά µε την πολιτική που
ασκήθηκε τότε...
ΜΟΣΧΟΣ ΓΙΚΟΝΟΓΛΟΥ: 'Ηταν 16%.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Ο κύριος συνάδελφος λέει 16%.
Ξαφνικά µε την πολιτική που ασκήθηκε σε ένα-δυο χρόνια
ανέβηκαν πάνω από 30% και οι τόκοι υπερηµερίας πράγµατι
έφθασαν στο 43%, όπως λέει η κ. Φουντουκίδου. Υπάρχουν όλα τα
στοιχεία καταγεγραµµένα και δεν µπορεί να τα αµφισβητήσει κανείς.
Και µάλιστα κύριοι συνάδελφοι, όταν παρακολουθήσει κανείς τα
στοιχεία της ΑΤΕ θα διαπιστώσει ότι 4-12-89 µε κυβέρνηση Νέας
∆ηµοκρατίας, 16-2-91 µε κυβέρνηση πάλι Νέας ∆ηµοκρατίας, 10-3-
93 µε Κυβέρνηση πάλι της Νέας ∆ηµοκρατίας, συνήψε τελικά αυτή
η επιχείρηση δάνεια ύψους έξι δισεκατοµµυρίων εξήντα τεσσάρων
εκατοµµυρίων (6.064.000.000) δραχµών, µ'αυτά τα υψηλότατα
επιτόκια που είχατε µε την πολιτική σας κυριολεκτικά εγκαθιδρύσει
στην οικονοµική ζωή του τόπου.
Από τη µία, λοιπόν, είχαµε τη ρουσφετολογία µε τον
υπερδιπλασιασµό του προσωπικού, από την άλλη είχαµε τα
επιτόκια-αγχόνες µ'αυτόν το δανεισµό που σας ανέφερα
προηγουµένως και τώρα αναζητείτε τις ευθύνες που είχε λέτε µόνο
η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. για την κατάσταση που βρίσκεται
σήµερα η "ΑΓΝΟ". Νοµίζω ότι η υποκρισία ξεχειλίζει, ξεπερνάει
κάθε όριο, κύριοι συνάδελφοι.
Τώρα, θα ήθελα να σχολιάσω αυτά που είπατε ότι δηλαδή
τοποθέτησε τον εγκάθετο ως γενικό διευθυντή η Κυβέρνηση.
Πρώτον, αναλαµβάνοντας το µάνατζµεντ η ΑΤΕ τοποθέτησε
οικονοµολόγο στη συγκεκριµένη θέση του γενικού διευθυντού µε
αρκετή γνώση και εµπειρία στα αντικείµενα και βέβαια το Μάϊο του
1998. 'Αραγε τα προβλήµατα δηµιουργήθηκαν από τότε που
ανέλαβε αυτή η γενική διεύθυνση; Αφού µέχρι 31-12-97 τα χρέη, οι
οφειλές της "ΑΓΝΟ" ήταν είκοσι τρία δισεκατοµµύρια τριάντα πέντε
εκατοµµύρια (23.035.000.000) δραχµές. Η εγκάθετη διοίκηση, όπως
την ονοµάσατε, είναι αυτή η οποία ευθύνεται, τη στιγµή που
ανέλαβε µόλις το Μάϊο του 1998;
Καταλαβαίνετε ότι χρειάζεται περισσότερη προσοχή και
περισσότερη σύνεση, κύριοι συνάδελφοι, όταν µιλούµε γι'αυτά τα
πράγµατα.
Και επειδή δεν έχω πολύ χρόνο, θα έρθω σε µία κραυγαλέα
αντίφαση που ακούστηκε σήµερα. Μιλάει ο κ. Τζιτζικώστας και λέγει
ότι "δεν µπορεί να δοθεί" -σηµείωσα επί λέξει τι είπε- "στον ιδιωτικό
τοµέα η ΑΓΝΟ, να παραµείνει συνεταιριστική η επιχείρηση".
Χειροκροτήµατα από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Μιλάει ο κ. Σαλαγκούδης και λέγει να δοθεί σε ιδιώτες για να την
εξυγιάνουν µε ένα συγκροτηµένο σχέδιο εξυγίανσης κλπ.
Χειροκροτήµατα πάλι από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: ∆εν είπε έτσι.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: 'Εχω σηµειώσει επί λέξει, κύριε συνάδελφε, τι
είπε. Πάρτε και τα Πρακτικά για να τα διαβάσετε. Αυτό είπε επί
λέξει.
Μετά έρχεται ο κ. Βεζδρεβάνης και λέγει να συνεχιστεί απρόσκοπτα
η συνεταιριστική λειτουργία της επιχείρησης, όπως είπατε και σεις
περίπου, κύριε Τσιτουρίδη, σαν Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος,
ουσιαστικά δηλαδή εκπόνηση προγράµµατος εξυγίανσης από τη
συνεταιριστική επιχείρηση.
Υπάρχουν εποµένως σ'αυτά που λέτε κραυγαλέες αντιφάσεις.
Τελικά ποια είναι η πολιτική που προτείνετε; Ελπίζω να την έχετε
ξανασκεφτεί µέχρι να κάνει τη σύσκεψη ο Υπουργός προκειµένου
αυτός που θα πάει εκεί να µεταφέρει µία σαφή άποψη και όχι αυτές
τις αντιφάσεις που ακούσαµε σήµερα. Γιατί εκείνο το οποίο ισχύει,
µε βάση αυτό που έχει αποφασιστεί από την ΑΤΕ, απ'ό,τι είδα και
από τη γενική συνέλευση της "ΑΓΝΟ", είναι η ανάληψη του
µάνατζµεντ από την πλευρά της ΑΤΕ και αφού προχώρησε η
εξειδικευµένη µελέτη οικονοµικής εξυγίανσης, που είναι ήδη
ολοκληρωµένη, προτείνει αυτή η µελέτη αλλαγή του ιδιοκτησιακού
καθεστώτος και µετοχοποίηση µέρους των οφειλών της ΑΤΕ.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Αυτά τα υπέβαλε η ΑΤΕ.
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ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε συνάδελφε, δεν σας διέκοψα. Αλλά εγώ
λέω ότι η γενική συνέλευση αποφάσισε να αναλάβει το µάνατζµεντ
η Αγροτική Τράπεζα. Ανέλαβε την 1.5.1998, προχώρησε η µελέτη
εξυγίανσης και λένε ότι προβλέπει η µελέτη ως ένα στοιχείο της
εξυγίανσης, να υπάρξει αλλαγή του ιδιοκτησιακού καθεστώτος εν
µέρει, ώστε να µετοχοποιηθεί ένα µέρος των οφειλών της ΑΤΕ. Και
το ερώτηµα που τίθεται είναι να πάρετε θέση πάνω σ'αυτό. Και να
πάρετε µία σαφή θέση, µία θέση όµως ως κόµµα, όχι δύο
διαφορετικές θέσεις. ∆εν είναι δυνατόν να έρχονται οι Βουλευτές της
Νέας ∆ηµοκρατίας και άλλοι να λένε να µπει ιδιώτης, να εξυγιάνει
και σε δυο χρόνια θα λειτουργεί θαυµάσια, αφού εξυγιανθεί από
ιδιώτες και να µπαίνουν άλλοι συνάδελφοι και να λένε, να
παραµείνει και να λειτουργήσει µε συνεταιριστική µορφή και όπως
είπε ο κ. Τζιτζικώστας επί λέξει, δεν µπορεί να δοθεί στον ιδιωτικό
τοµέα, να παραµείνει στους συνεταιριστάς. Μάλιστα, είπε τη φράση
"να παραµείνει στους συνεταιριστάς".
HΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Αυτή είναι η θέση µας.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Λοιπόν, θέλουµε ειλικρινά να ακούσουµε στη
δευτερολογία σας να πάρετε θέση καθαρή και ευθύτατη χωρίς
περιστροφές και κυρίως µε υπευθυνότητα και όχι µε την άσκηση της
µικροπολιτικής, σαν και αυτήν τη µικροπολιτική που ασκήσανε οι
διοικήσεις και οδήγησαν την επιχείρηση εκεί που την οδήγησαν.
ΜΟΣΧΟΣ ΓΙΚΟΝΟΓΛΟΥ: Για τον Παπαγιάννη δεν µας είπατε, κύριε
Σφυρίου. Γιατί τον κατηγόρησαν αδίκως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ. Σταύρος
Παναγιώτου έχει το λόγο, για δέκα λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, η πρότυπη
αγροτοβιοµηχανική µονάδα "ΑΓΝΟ", όπως είναι γνωστό, συνέβαλε
σηµαντικά στην ανάπτυξη της αγελαδοτροφίας στη χώρα µας. Τα
τελευταία όµως χρόνια η κατάστασή της συνεχώς χειροτερεύει,
λόγω υπερχρέωσης και έλλειψης κεφαλαίων σηµειώνεται µεγάλη
καθυστέρηση στην πληρωµή των παραγωγών και των
εργαζοµένων, αδυνατεί να προµηθευτεί τα αναγκαία µέσα για τη
συσκευασία και τη διακίνηση του γάλακτος, γενικά δεν µπορεί να
αναπτυχθεί. Η "ΑΓΝΟ" που δεν αποτελεί εξαίρεση, αλλά τον κανόνα
-εξαίρεση αποτελούν ορισµένες µόνο συνεταιριστικές οργανώσεις,
π.χ. η "∆Ω∆ΩΝΗ"- οδηγήθηκε σ'αυτήν την κατάσταση λόγω της
αντισυνεταιριστικής πολιτικής των κυβερνήσεων που εφαρµόζουν
τις αποφάσεις της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και του Παγκόσµιου
Οργανισµού Εµπορίου, της γνωστής GATT µε την επιβολή των
ποσοστώσεων, τη συνυπευθυνότητα, την καθιέρωση χαµηλών
τιµών στα αγροτικά προϊόντα και µια σειρά άλλα. Χαρακτηριστικό
από την άποψη αυτή παράδειγµα αποτελεί το αρνητικό αγροτικό
ισοζύγιο της χώρας µας, ενώ είµαστε η πιο αγροτική χώρα της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. Ωστόσο εισάγουµε περισσότερα αγροτικά
προϊόντα απ'ό,τι εξάγουµε. Και αυτά κυρίως είναι ζωοκοµικά
προϊόντα.
Επίσης µε την οικονοµική κακοδιαχείριση, από τις διοικήσεις των
ενώσεων, το νοµοθετικό πλαίσιο που ισχύει σήµερα για τους
συνεταιρισµούς είναι εκείνο που παρέχει τη δυνατότητα στις
διοικήσεις τους να διαχειρίζονται ανεξέλεγκτα τεράστια ποσά και
ποτέ να µη λογοδοτούν για τις πράξεις τους. 'Ετσι οι περισσότερες
ενώσεις χρησιµοποιήθηκαν από τους υπεύθυνους για
προσωπικούς και πολιτικούς λόγους -είναι γνωστές αυτές οι
περιπτώσεις- και σήµερα όλες αυτές οι Α.Σ.Ο. να βρίσκονται στα
πρόθυρα της χρεοκοπίας. Θέλω να πω δεν είναι µόνο η περίπτωση
της "ΑΓΝΟ". Ποιες ήταν αυτές οι διοικήσεις; Σε όλες τις περιπτώσεις
δεν είναι δικές σας, κύριε Υφυπουργέ; ∆εν ανήκουν στο ΠΑ.ΣΟ.Κ.
και στη Νέα ∆ηµοκρατία; Εσείς δεν διοικείτε;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Οι
διοικήσεις της "ΑΓΝΟ" ανήκουν στην Ν.∆.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: 'Οχι µόνο στην "ΑΓΝΟ", αλλά σε µία
σειρά...
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Στην
"ΑΓΝΟ" που λέµε τώρα...
ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ: 'Οµως επειδή δεν θέλουµε να το
περιορίσουµε µόνο στην περίπτωση της ΑΓΝΟ, αλλά γενικεύοντας
σε όλες τις Α.Σ.Ο., θα διαπιστώσουµε ότι αυτοί ανήκαν στα δύο

αυτά κόµµατα και ήταν πάντα τα ίδια και τα ίδια πρόσωπα.
Εµείς, σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, δεν είµαστε ενάντια στη
ρύθµιση των χρεών που υπάρχουν στις ενώσεις. Αυτό όµως, αφού
πρώτα γίνουν οι αναγκαίοι έλεγχοι, καταλογιστούν οι ευθύνες,
τιµωρηθούν και πληρώσουν οι υπεύθυνοι. Ποτέ δεν κάνατε τέτοιο
πράγµα. Ανέχεστε αυτό το καθεστώς. Τον τελευταίο καιρό µάλιστα,
καταργήσατε και τους ελέγχους. ∆εν έχετε ευθύνη εσείς για αυτήν
την κατάσταση; ∆εν έχετε ευθύνη, γιατί έφθασαν οι συνεταιρισµοί σε
αυτό το σηµείο σήµερα. Νοµίζω ότι έχετε ευθύνη.
'Αλλο η ρύθµιση χρεών που αφορούν περιπτώσεις ανωτέρας βίας,
δηλαδή χρέη που δηµιουργούνται στις ενώσεις, λόγω πληµµυρών,
ξηρασίας, χαλαζοπτώσεων, πυρκαγιών, ασθενειών κλπ. και άλλο,
όταν τα χρέη δηµιουργούνται από κακοδιαχείριση. Πρόκειται, κατά
την άποψή µας, για τελείως διαφορετικά πράγµατα.
Και µέχρι σήµερα, επαναλαµβάνω, δεν έχουν αποδοθεί πολιτικές
και ποινικές ευθύνες για την κακοδιαχείριση των ενώσεων. Και το
κακό είναι ότι αφήνετε αυτό να συνεχίζετε, µε άγνωστο ποιο θα είναι
το µέλλον των Α.Σ.Ο.
'Οσον αφορά την πολιτική της Α.Τ.Ε., κατά την άποψή µας
αποσκοπεί να πάρει όσο γίνεται περισσότερα, και στη συνέχεια, να
απεµπλακεί από την όλη υπόθεση. Η Α.Τ.Ε. µε το πρόσχηµα της
ρύθµισης των χρεών, χρησιµοποιεί τις χρηµατοδοτήσεις στην
κατεύθυνση της συρρίκνωσης και του κλεισίµατος τόσο της "ΑΓΝΟ"
όσο και των άλλων συνεταιριστικών οργανώσεων.
Το τρίπτυχο-προϋπόθεση τόσο της Νέας ∆ηµοκρατίας όσο και το
δικό σας, είναι πάντα το ίδιο, δηλαδή:
Πρώτον, η δραστική µείωση του προσωπικού, σε σηµείο που η
λειτουργία των αγροτικών συνεταιριστικών οργανώσεων να
καθίσταται αδύνατη. Στην περίπτωση της "ΑΓΝΟ" ειπώθηκε ότι το
προσωπικό µειώθηκε κατά 50%.
∆εύτερον, η εκποίηση των περιουσιακών στοιχείων και
δραστηριοτήτων µε διάφορα προεδρικά διατάγµατα. 'Ετσι οι Α.Σ.Ο.
χάνουν το µοναδικό πλεονέκτηµα που διαθέτουν, προκειµένου να
ανταγωνισθούν τους ιδιώτες, τις υποδοµές.
Τρίτον, οι µεγάλες εισφορές στα αγροτικά προϊόντα, σε σηµείο που
οι αγρότες να στρέφονται στους ιδιώτες. Να προσκοµίζουν, δηλαδή,
την παραγωγή τους στις ιδιωτικές επιχειρήσεις, αντί στους
συνεταιρισµούς.
Η ρύθµιση των χρεών, που επέβαλε η Α.Τ.Ε., λειτουργεί σαν
µηχανισµός εξυγίανσης του χαρτοφυλακίου της και ταυτόχρονα,
σαν θηλιά στο λαιµό της ένωσης που οδηγείται στο κλείσιµο και στο
ξεπούληµά της στους ιδιώτες.
Θα αναφερθώ σύντοµα στη µελέτη που έγινε και που αφορά την
εξυγίανσή της. Σύµφωνα µε αυτήν τη µελέτη, που την εκπόνησε η
γνωστή εταιρεία, προτείνεται, πρώτον να χορηγηθούν ένα
τρισεκατοµµύριο τετρακόσια δισεκατοµµύρια (1.400.000.000.000)
δραχµές στην "ΑΓΝΟ", προκειµένου να γίνουν επενδύσεις κυρίως
για την παραγωγή νέων προϊόντων και δεύτερον, να χορηγηθούν
άλλα πέντε δισεκατοµµύρια (5.000.000.000) δραχµές κεφάλαιο
κίνησης, προκειµένου να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα που έχει
σήµερα.
Πώς όµως µπορούν να γίνουν αυτά; Από πού µπορεί να
χορηγηθούν; Κατά την άποψή µας,µόνον από την Αγροτική
Τράπεζα. Υπάρχει κανένας άλλος που να µπορούσε να χορηγήσει
αυτά που προτείνει η µελέτη της εταιρείας;
Κατά την άποψη µας, ο καλύτερος τρόπος για να στηρίξει η Α.Τ.Ε.
την "ΑΓΝΟ", είναι η εταιρεία να γίνει µετοχικού ενδιαφέροντος.
∆ηλαδή σε αυτή να συµµετέχουν η Α.Τ.Ε. και η "ΑΓΝΟ". Η Α.Τ.Ε.
να συµµετέχει µε τη µετοχοποίηση των χρεών, δηλαδή µε τις
µετοχές που θα προέλθουν από τα χρέη της "ΑΓΝΟ" προς αυτήν
και η "ΑΓΝΟ" να συµµετέχει µε τα πάγια περιουσιακά στοιχεία που
διαθέτει.
Σύµφωνα  µάλιστα  µε  τα  στοιχεία  των  µελετητών,  η  ΑΤΕ  θα
είχε  και  την  πλειοψηφία  των  µετοχών,  αν  γίνει  αυτό  που
προτείνουµε  εµείς.  'Ετσι,  αφού  θα  έχει  την  πλειοψηφία  στη
διοίκηση,  θα  µπορεί,  πρώτον,  να  εφαρµόσει  το  πρόγραµµα
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εξυγίανσης που προτείνει και έτσι, µε αυτόν τον τρόπο, θα κληθεί
και η ίδια αυτά που προτείνει να εφαρµόσουν οι άλλοι -αντί να
προτείνει δηλαδή να τα εφαρµόσουν άλλοι- να τα εφαρµόσει η ίδια,
αφού θα ελέγχει την πλειοψηφία της διοίκησης της "ΑΓΝΟ".
∆εύτερον, αφού θα έχει τον έλεγχο της διοίκησης και θα είναι
πεισµένη ότι η εταιρία είναι βιώσιµη, θα διαθέσει τα ποσά, που
αρχικά ανέφερα, τα 1,4 δισεκατοµµύρια για τον εκσυγχρονισµό και
τα πέντε δισεκατοµµύρια (5.000.000.000) που απαιτούνται ως
κεφάλαια κίνησης.
Στο βαθµό που θα εξυγιαίνεται και θα δηµιουργεί κέρδη η "ΑΓΝΟ",
θα δηµιουργούνται και οι προϋποθέσεις να επανέλθει στην αρχική
της µορφή, να ξαναγίνει δηλαδή συνεταιριστική.
Αυτή είναι, κατά την άποψή µας, η µοναδική πρόταση που
χρειάζεται σήµερα να εφαρµοστεί, προκειµένου να σωθεί η ΑΓΝΟ.
Σε διαφορετική περίπτωση, ο ρόλος της ΑΤΕ θα είναι εκτελεστικός,
ξεπουληµατικός.
'Οσον αφορά την "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ", δεν τη θεωρούµε πρότυπο προς
µίµηση, γιατί δεν παίζει κανένα ρόλο για τους αγρότες. Το µόνο που
κάνει είναι να τους χαρατσώνει, χωρίς να τους προσφέρει καµία
υπηρεσία.
Γενικά, αν θέλουµε να αναπτυχθεί το συνεταιριστικό κίνηµα, µε
αφορµή τη συζήτηση για την "ΑΓΝΟ", χρειάζεται αποκατάσταση της
υπόληψης και της αξιοπιστίας των ΑΣΟ στους αγρότες, στους
καταναλωτές, την κοινή γνώµη, µε ουσιαστικό διαχειριστικό έλεγχο
και παραδειγµατική τιµωρία όσων ευθύνονται για τη χρεοκοπία
τους. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ. Ευάγγελος
Αποστόλου έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θέλω να ξεκινήσω µε
ένα ερώτηµα: Πόσο χρόνο θα περιµένουµε ακόµα γι' αυτήν την
περίφηµη θεσµοθέτηση νέων κανόνων για το συνεταιριστικό κίνηµα;
∆εν βλέπετε ότι δεν πάει άλλο η κατάσταση; Επιτέλους, χρόνια
µελετάτε το νέο πλαίσιο λειτουργίας του συνεταιριστικού κινήµατος,
χρόνια το ανακοινώνετε και ακόµα περιµένουµε.
'Οµως, αγαπητοί συνάδελφοι, η "ΑΓΝΟ" είναι κι αυτή ένα από τα
χαρακτηριστικά παραδείγµατα του τρόπου λειτουργίας του
συνεταιριστικού κινήµατος τα τελευταία χρόνια, αλλά και της
αδυναµίας, κύριε Υπουργέ, της Αγροτικής Τράπεζας να συµβάλει
στη βιώσιµη λειτουργία των επιχειρήσεων του συνεταιριστικού
τοµέα.
'Εχουµε δηλαδή από τη µία µεριά το συνεταιριστικό κίνηµα να
στηρίζει δραστηριότητες και εισοδήµατα, όπως στην προκειµένη
περίπτωση την αγελαδοτροφία και το εισόδηµα των
αγελαδοτρόφων, να εφαρµόζει δηλαδή κοινωνική πολιτική,
ουσιαστικά κατ' εντολή της πολιτείας, χωρίς η ίδια µέχρι σήµερα να
έχει ως επιχείρηση τις οικονοµικές δυνατότητες να ανταποκριθεί σ'
αυτήν την πολιτική.
Το έχω τονίσει αυτό ξανά, κύριε Υπουργέ. Οφείλει η πολιτεία, την
ώρα που το συνεταιριστικό κίνηµα κάνει κοινωνική πολιτική, να
αναλαµβάνει το κόστος. Γιατί η παράλειψη ανάληψης του
συγκεκριµένου κόστους έχει παρενέργειες.
Πρώτη παρενέργεια είναι τα χρέη, που βέβαια αργότερα έρχεται η
πολιτεία και τα ρυθµίζει. Τα παρουσιάζει ως παροχή στο
συνεταιριστικό κίνηµα, ενώ ουσιαστικά πρόκειται για υποχρέωσή
της.
∆εύτερη παρενέργεια αυτής της λειτουργίας είναι η κατασπατάληση,
η κακοδιαχείριση, πολλές φορές και η διασπάθιση χρήµατος. Είναι
στο συνεταιριστικό τοµέα και αυτή µία περίπτωση.
Τρίτη παρενέργεια, επακόλουθο των δύο που σας προανέφερα,
είναι η κατασυκοφάντηση του συνεταιριστικού κινήµατος.
'Ολα αυτά γινόντουσαν, κύριε Υπουργέ και εξακολουθούν µέχρι
σήµερα να γίνονται, γιατί κυριάρχησε και κυριαρχεί στο
συνεταιριστικό κίνηµα ο κοµµατισµός. 'Οταν αναλαµβάνουν να
διοικήσουν τους συνεταιρισµούς άνθρωποι οι οποίοι εκλέγονται
µόνο και µόνο χάρη στις κοµµατικές τους επιδόσεις, επόµενο είναι
να µην µπορούν να ανταποκριθούν σ' αυτά τα καθήκοντα.
Βέβαια, το πρόβληµα υπερχρέωσης της συγκεκριµένης οργάνωσης,

οφείλεται και σε έναν άλλο λόγο, τον τρόπο µε τον οποίο το
συνεταιριστικό κίνηµα έκανε τις επενδύσεις του. Είναι
χαρακτηριστικό ότι καµία επένδυση του συνεταιριστικού τοµέα που
υπήχθη στους κανονισµούς 355 της ΕΟΚ και 866 της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης, δεν ολοκληρώθηκε σε χρόνο µικρότερο από πέντε χρόνια.
Και όταν έρχεται η ώρα της λειτουργίας, η θηλιά της υπερχρέωσης
υπάρχει αφού ακόµα και ποσοστό επιχορήγησης ύψους 65% και
70%, όπως αναφέρθηκε πριν από λίγο από συνοµιλητές,
απορροφήθηκε από τους τόκους του δανείου έναντι επιχορήγησης.
Είναι ένα πρόβληµα που όπως ξέρετε, κύριε Υπουργέ, απασχόλησε
όλον τον αγροτικό τοµέα.
Στην επερώτηση αναφέρεται ότι η Αγροτική Τράπεζα έχει
διαφορετική µεταχείριση στην "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ" από ό,τι στην
συγκεκριµένη περίπτωση. Να το δεχθώ αυτό. Ποιά είναι η
ουσιαστική παρέµβαση της "ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗΣ" σήµερα, όταν είναι
γνωστό ότι υπάρχει τεράστιο πρόβληµα µε την τιµή του λαδιού αλλά
και µε τη διάθεση του λαδιού; Τίποτα. 'Ο,τι συµβαίνει στην
"ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ", συµβαίνει και στην "ΑΓΝΟ".
Τώρα το αν στη µια συνεταιριστική οργάνωση είναι οι
συµπαθούντες της Αντιπολίτευσης και στην άλλη είναι του κόµµατος
που κυβερνά, αυτό είναι εις βάρος του συνεταιριστικού κινήµατος.
∆εν σηµαίνει ότι και στις δυο περιπτώσεις δεν διαπράττονται τα ίδια
λάθη. Βέβαια, κύριε Υπουργέ, επιτρέψτε µου να σας πω ότι τη
µερίδα του λέοντος την έχετε εσείς, γιατί το ΠΑΣΟΚ είναι αυτό που
οπωσδήποτε εισήγαγε τον κοµµατισµό στο συνεταιριστικό κίνηµα
περισσότερο από τα άλλα κόµµατα.
Από την άλλη πλευρά, αγαπητοί συνάδελφοι, έχουµε µια Αγροτική
Τράπεζα η οποία λειτουργεί µε τη λογική της αναβλητικότητας:
"'Αστο, ας κάνουµε µια µικρή ένεση στο πρόβληµα να περάσει τώρα
και αργότερα το αντιµετωπίζουµε". Αυτό έχει ως αποτέλεσµα τη
διόγκωση των προβληµάτων, που βέβαια µε µαθηµατική ακρίβεια
οδηγούν στο κλείσιµο των επιχειρήσεων.
∆υστυχώς, απ'ό,τι φαίνεται η παρέµβαση της Αγροτικής Τράπεζας
και στην περίπτωση που συζητάµε, αλλά και µε την περίπτωση
"ΜΙΜΙΚΟΣ" -µια περίπτωση που αφορά την εκλογική µου
περιφέρεια- οδήγησε σε αποτελέσµατα καταστροφικά και για την
ίδια και για τον κλάδο.
Πιέζει σήµερα η ΑΤΕ τους συνεταίρους και τους εργαζόµενους της
"ΑΓΝΟ" να δεχθούν διάφορα σενάρια, τα οποία µε µαθηµατική
ακρίβεια οδηγούν στη συρρίκνωση και απαξίωση της επιχείρησης
βάζοντας το εκβιαστικό δίληµµα "ή κάνετε αυτό ή παύουµε τη
χρηµατοδότηση ή οδηγούµαστε στη διαδικασία της εκκαθάρισης εν
λειτουργία ή στο ξεπούληµα".
Κύριε Υπουργέ, έγινε µια ανάλογη παρέµβαση στην επιχείρηση
"ΜΙΜΙΚΟΣ" στη Χαλκίδα και το αποτέλεσµα ήταν να οδηγηθεί η
επιχείρηση, όχι µόνο στο διπλασιασµό των οφειλών, αλλά κυρίως
στην περαιτέρω επιδείνωση του κλάδου.
Τώρα, βρισκόµαστε επερωτώντες συνάδελφοι στη διαδικασία της
ειδικής εκκαθάρισης, η οποία µε µαθηµατική ακρίβεια θα οδηγήσει
στο κλείσιµο της επιχείρησης, τουλάχιστον µε τη σηµερινή της
µορφή, επειδή εντελώς πρόχειρα και χωρίς συγκεκριµένη πολιτική
για τον κλάδο αντιµετωπίστηκε το θέµα.
'Εγινε µια παρέµβαση πριν από δεκαεφτά µήνες µε τρεις σκοπούς.
Την προστασία πρώτον, των οικονοµικών συµφερόντων της
Αγροτικής Τράπεζας, δεύτερον, των θέσεων εργασίας και τρίτον,
των συνθηκών υγιούς ανταγωνισµού στον κλάδο. ∆εκαεφτά µήνες
µετά, κύριε Υπουργέ, κανένας από αυτούς τους σκοπούς δεν
εκπληρώθηκε.
'Ακουσα πριν από λίγο τον εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας να
µιλάει και για ποινικές ευθύνες. Ξέρετε ότι αυτή τη στιγµή το τίµηµα
που συζητήθηκε πριν από καιρό -φαίνεται ότι ούτε και αυτό έγινε
κατορθωτό να δοθεί για τη συγκεκριµένη επιχείρηση- δεν ξεπερνάει
τα τέσσερα µε πέντε δισεκατοµµύρια, όταν από την ηµέρα της
παρέµβασης της Αγροτικής Τράπεζας µέχρι σήµερα έχουν
δαπανηθεί περισσότερα από έντεκα δισεκατοµµύρια; ∆ε µιλάµε για
τις παλιές οφειλές. Καταλαβαίνετε ότι αυτό είναι ένα πάρα πολύ
σοβαρό πρόβληµα. 'Οσον αφορά την "ΑΓΝΟ" Θα πρέπει να έχουµε
υπόψη µας ότι πρόκειται για µια επιχείρηση, η οποία πρέπει να
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υπάρχει για να στηρίζει το εισόδηµα των αγελαδοτρόφων και τη
δραστηριότητα στην περιοχή.
Εκείνο που απαιτείται άµεσα, κύριε Υπουργέ, είναι να αυξηθεί ο
κύκλος εργασιών της επιχείρησης. Αν τουλάχιστον άµεσα δεν
ξεπεράσει το πλαφόν των εκατό τόνων εισκόµισης γάλακτος
καθηµερινά, ό,τι σενάριο και να φτιάξετε δεν υπάρχει περίπτωση να
επιβιώσει.
Για να εξασφαλιστεί, όµως, η εισκόµιση αυτής της ποσότητας,
πρέπει να εξασφαλιστεί κανονική ροή στη χρηµατοδότηση της
συγκεκριµένης δραστηριότητας. Οποιαδήποτε µελέτη βιωσιµότητας
και να συνταχθεί θα πρέπει να έχει υπόψη της πρώτον ότι ασκείται
και κοινωνικός ρόλος από τη συγκεκριµένη δραστηριότητα και
δεύτερον, θα πρέπει να κινηθεί επαναλαµβάνω µέσα σε
συνεταιριστικά πλαίσια. Οποιαδήποτε απόφαση δώσει την
πλειονότητα των µετοχών έξω από τα συνεταιριστικά πλαίσια, µε
µαθηµατική ακρίβεια θα οδηγήσει στο ξεπούληµα της εταιρείας.
Η πρόταση που ακούστηκε "να πάρει την πλειοψηφία των µετοχών
η Αγροτική Τράπεζα", επειδή υπάρχει από πλευράς της µια
συµπεριφορά που τουλάχιστον οδηγεί µέχρι σήµερα κατά 100% σε
αποτυχηµένες πολιτικές και παρεµβάσεις στον αγροτικό χώρο, θα
οδηγήσει και αυτή, µε µαθηµατική ακρίβεια στο ξεπούληµα της
εταιρείας.
Μόνο, λοιπόν, σε συνεταιριστικά πλαίσια και οπωσδήποτε µε τη
λογική που πρέπει να αποκτήσουν κάποτε οι συνεταίροι ότι θα
πρέπει και αυτοί να εισκοµίζουν το γάλα τους, θα πρέπει σε
δύσκολες εποχές να στηρίζουν το συνεταιριστικό κίνηµα.
∆ιαφορετικά, η κατάσταση θα είναι και γι' αυτούς δυσάρεστη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ. Ρόκος έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επανειληµµένα έχει συζητηθεί
το θέµα της επιχείρησης "ΑΓΝΟ" σ' αυτήν την Αίθουσα και έχει
καλώς. Τούτη τη φορά, όµως, η αγανάκτησή µου από την αρχή
εκδηλώνεται, όταν κατατίθεται ως επίκαιρη επερώτηση από την
πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
'Οπως είχα πει και την προηγούµενη φορά, το θέµα αυτό είναι η
αχίλλειος πτέρνα σας. Μην το ανοίγετε σ' αυτήν την Αίθουσα, πριν
τουλάχιστον επιδιώξετε να εξιλεωθείτε έναντι των κτηνοτρόφων της
Μακεδονίας µε συµφωνίες, µε αποφάσεις που πρέπει να παρθούν
απ' όλα τα κόµµατα για να βρεθεί µια λύση.
Το πιο βρώµικο κοµµατικό παραµάγαζο της κεντρικής Μακεδονίας
ήταν η "ΑΓΝΟ". 'Εχω την ατυχία να έχω την επιχείρησή µου σε
απόσταση χιλίων µέτρων από αυτήν την επιχείρηση.
Εγώ και πολλοί άλλοι συνάδελφοί µου βιοτέχνες τρέµαµε τις
εκλογές. Μας έπαιρναν τα στελέχη από τις επιχειρήσεις για να τα
διορίσουν. Μας ταλάνισαν όλους. Αλλά πιο πολύ ταλάνισαν την
"ΑΓΝΟ" και τους κτηνοτρόφους της περιοχής. Εξέθρεψαν µία
διοίκηση από "καζινόβιους". Και ο εισαγγελέας όµως δεν έκανε τη
δουλειά του, παρ'όλο που µέσα από αυτήν την Αίθουσα
προκλήθηκε από εµένα. Υπάρχουν συνταρακτικά στοιχεία
ατασθαλιών.'Οσο και να καλυφθούν όµως αυτά τα στοιχεία, γίνονται
πασιφανή. Υπάρχουν τερατώδεις συµβάσεις.
Κάποιος Συκιώτης, ανακύψας έµπορος, αγόραζε µε απόφαση του
διοικητικού συµβουλίου µε τιµές πολύ κατώτερες του κόστους.
Πολλές φορές σε συνελεύσεις οµολογούσαν τα διευθυντικά στελέχη
ότι οπλοφορούν για να σώσουν το τοµάρι τους, διότι κινδύνευαν αν
αποκάλυπταν σκάνδαλα που έβλεπαν να διαµορφώνονται.
Κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι θράσος να κάνετε
επερώτηση για την "ΑΓΝΟ" που την έχετε διαλύσει, την έχετε
καταστρέψει. Την προηγούµενη φορά είχα πει ότι θα αναγκαστώ να
ονοµάσω άτοµα εάν επαναληφθεί ερώτηση για την "ΑΓΝΟ". 'Εγινε
πάλι όµως επερώτηση.'Οσο και αν κάποιος θέλει να συγκρατεί τον
εαυτό του, δεν µπορεί να κατεβάζει περισσότερο το επίπεδο της
συζήτησης απ' όσο το κατεβάζω τώρα εγώ.
Είναι γνωστό στους κυρίους συναδέλφους ότι ψήφιζαν όλα τα
κοµµατικά τους στελέχη, ενώ δεν ήταν ποτέ κτηνοτρόφοι.

Απ'αυτούς που ψήφιζαν στις εκλογικές διαδικασίες για να εκλεγεί η
σηµερινή διοίκηση, το 90% δεν είχε δει πώς είναι η αγελάδα.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Τι σχέση έχει αυτό τώρα;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Αυτό το διοικητικό συµβούλιο της
συγκρότησης των κοµµαταρχών της περιφέρειας ήταν επόµενο να
αποτύχει στη διαχείριση. Και δεν µπορούµε να λέµε σήµερα ότι
τώρα µπήκε κάποιος εγκάθετος. Γιατί εάν θέλουµε να σεβόµαστε ο
ένας τον άλλον, πρέπει να παραδεχθούµε ότι ο Βασίλης
Παπαγιάννης είναι ένα έντιµο άτοµο που κάνει το παν για να
µπορέσει να σώσει την "ΑΓΝΟ" που δεν σώζεται αν δεν παρθούν
συγκεκριµένες αποφάσεις.
Πράγµατι, έχουµε πάψει να οχλούµεθα. ∆εν χάνουµε εργάτες από
τις επιχειρήσεις µας. Πράγµατι, περιορίστηκε το εργατικό δυναµικό
αν και συνεχίζονται κάποια µικροφαινόµενα σε επίπεδο εποχικών
προσλήψεων από κάποιους που δεν έχουν σχέση µε το
συγκεκριµένο πρόσωπο.
Και ρωτήσατε, κύριε Ρεγκούζα, τι σχέση έχει. Είπατε να µην
πειραχθούν τα νοµίµως εκλεγέντα όργανα.'Ετσι εκλέγονται νοµίµως
τα όργανα; Από ποιους;
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: ∆εν υπάρχουν δικαστήρια να προσβληθούν...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ:'Οχι, δεν υπάρχουν δικαστήρια. Αυτό είναι το
λυπηρό σε αυτήν την πολιτεία. Αυτή η έλλειψη ηχεί κάθε µέρα και
χτυπά σαν ράπισµα τα αυτιά των Ελλήνων πολιτών και τη ζωή
τους. Στα δικαστήρια προσέφυγε ο συνεταιρισµός της Ηµαθίας για
ανάλογες ατασθαλίες στο Σταυρό Ηµαθίας. Ο δικαστής είπε, ναι,
πράγµατι, οι αποφάσεις που πάρθηκαν οδήγησαν στην καταστροφή
την οργάνωση. 'Οµως, δεν αποδεικνύεται δόλος. Για τον
εισαγγελέα, για να πάνε όλοι αυτοί φυλακή που εσείς τους θεωρείτε
νοµίµως εκλεγέντες απαιτούνται και κάποια πειστήρια. Τι να πούµε
εµείς; 'Οτι έχουν φτιάξει περιουσίες; Είναι γνωστό αυτό σε µας που
παροικούµε.
Και είναι γνωστό σε µας ότι είναι βράδυ παρά βράδυ στο καζίνο;
Καταλαβαίνετε την αγανάκτησή µου, την αισθάνεσθε, γιατί αυτά που
λέω είναι αυτά που θα λέγατε και εσείς έξω από την Αίθουσα.
Υπάρχει όµως µία λύση. Κατ'αρχήν να καταλάβετε και εσείς ότι
χρειάζονται νέοι κανόνες συνεταιριστικού κινήµατος, χρειάζεται ένα
νέο πλαίσιο. Και µην κωλυσιεργείται. Γιατί δεν είναι µόνο η "ΑΓΝΟ".
Απαίτηση των συνεταιριζοµένων, των πραγµατικών παραγωγών,
είναι η εκκαθάριση του µητρώου των συνεταιριζοµένων στην
""ΑΓΝΟ"". Και αυτό είναι εύκολο να γίνει. Από αυτούς που έχουν
την ποσόστωση, απ'αυτούς που έχουν τα τιµολόγια προσκόµισης
γάλακτος. Αυτοί είναι οι φυσικοί συνεταίροι. 'Ολοι οι άλλοι είναι
διεκπεραιωτές κοµµατικών σκοπιµοτήτων. Αφού βρεθούν αυτοί και
το θέλουν -έχουν καταλάβει πια ότι δεν σώζονται- τότε σε
συνεργασία µε την αρρωστηµένη ΑΤΕ -αυτή έχουµε µέχρι να την
εξυγιάνουµε- θα µπορέσει να υπάρξει µια λύση. Εγώ δεν θα έλεγα
να ακούσετε τη δική µας άποψη, την οποία κατέθεσα στην τελευταία
συνεδρίαση που είχαν παρούσης της ΠΑΣΕΓΕΣ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Ποιοι;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Οι αγρότες, οι κτηνοτρόφοι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Ποιοι είναι αυτοί; Τι ρόλο παίζουν;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Σ' αυτήν τη συνεδρίαση ήταν πράγµατι µόνο οι
κτηνοτρόφοι που παράγουν. 'Εγινε µε πρωτοβουλία της ΠΑΣΕΓΕΣ,
αν το έχετε πληροφορηθεί, µια σύσκεψη γαλακτοπαραγωγών για
την "ΑΓΝΟ". Και σ' αυτήν τη σύσκεψη βρέθηκαν µόνο αυτοί που
παράγουν, γιατί αυτοί καίγονται στην πραγµατικότητα. Οι άλλοι, ό,τι
πήραν, πήραν.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Είχε συγκεκριµένο θεµατολόγιο η
συγκέντρωσή τους.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Αυτοί  προτείνουν  να  φτιάξουν  µια  επιτροπή
από  την  αρχή  µε  βάση  τα  πραγµατικά  στοιχεία,  να
ανασυνταχθούν  για  να  µπορέσουν  να  συνεργαστούν  ουσιαστικά
µε  την  Αγροτική  Τράπεζα,  για  να  µπορέσουν  να  βρουν
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από κοινού λύση. Και είναι ίσως η µοναδική λύση. Πρέπει να
καταλάβουµε όλοι µας ότι ακόµη και σε συντηρητικά καθεστώτα, η
διακίνηση, η εκµετάλλευση των αγροτικών προϊόντων γίνεται σε
συνεταιριστική βάση.
Στην ίδια την Αµερική τα αγροτικά προϊόντα προωθούνται,
συσκευάζονται και επεξεργάζονται σε συνεταιριστική βάση κατά
85% .
Θέλω να πω κάτι και σε σας, κύριε Υπουργέ, γιατί το λέτε και σε
άλλες περιπτώσεις για τα επιτόκια. ∆εν είναι όπως τα λέτε. Τώρα τα
επιτόκια είναι δυσβάστακτα. Είναι πολύ µεγαλύτερα από την τριετία
1990-1993. Μην κάνετε τις αθώες περιστερές. Μιλάµε για τα
πραγµατικά επιτόκια. Λέτε ότι τώρα ο πληθωρισµός είναι στο 4%
και η 'Ενωση Λαγκαδά, όπου είναι και η ""ΑΓΝΟ"" δίπλα, δανείστηκε
προχθές µε 18% επιτόκιο. ∆ηλαδή ουσιαστικά δεκατέσσερις
µονάδες πάνω από τον πληθωρισµό. Και σεις είπατε ότι το 1990-
1993 ο πληθωρισµός ήταν 18%-20% και το επιτόκιο ήταν δέκα
µονάδες πάνω από τον πληθωρισµό και έτσι έφθανε το πραγµατικό
επιτόκιο να είναι 10%. Αλλά και αυτά τα χρέη που έχουν προκύψει
πρέπει να τα δείτε. Είναι αποτέλεσµα και των δυσβάστακτων τόκων
αλλά και των πανωτοκίων.
Εξάλλου µην ξεχνάτε και την αµαρτία σας: Χαρίσατε το 1997 εκατόν
εβδοµήντα δισεκατοµµύρια (170.000.000.000) σε συνεταιριστικές
οργανώσεις µη βιώσιµες και τα πήγατε για την εξυγίανση της ΑΤΕ.
Την ΑΤΕ θέλατε να σώσετε και όχι τις συνεταιριστικές οργανώσεις.
Ενώ στην "ΑΓΝΟ" δώσατε κάτι ψίχουλα, περίπου πεντακόσια
ογδόντα εκατοµµύρια (580.000.000), που είναι βιώσιµη. Το λέει και
η ΑΤΕ, και τα πραγµατικά στοιχεία, το λέει η ίδια η κίνηση της
αγοράς.
Θέλω όµως να επισηµάνω πως µάλλον ακολουθείτε µία πολιτική
κάτω από µία πίεση καθοδήγησης, µε εργαλείο την ΑΤΕ, ώστε να
οδηγήσετε την "ΑΓΝΟ" σε αποτυχία, για να µπορέσει να κλείσει
αυτός ο κύκλος, να πάψει να υφίσταται, να πάει στη "∆ΕΛΤΑ", στην
"ΦΑΓΕ", στη "ΝΕΛΣΤΛΕ" ή µε όποιον παζαρέψουν. Αυτό θα έχει
στόχο -χωρίς ίσως να το ξέρετε, δεν θέλω να πω ότι είναι και
προσωπική ιστορία- να γίνει πίσω από την πλάτη σας. Εκεί την
οδηγείτε. Και αν γίνει κάτι τέτοιο, θα πάρετε µεγάλη αµαρτία για
τους αγελαδοτρόφους της βορείου Ελλάδας, που έτσι κι αλλιώς
περνάνε µία µεγάλη κρίση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ.
Σαλαγκούδης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, λυπάµαι. 'H δεν έχετε
ενηµερωθεί πλήρως και δικαιολογείστε ή γιατί πρόσφατα αναλάβατε
τα καθήκοντά σας. Πάντως, οι σύµβουλοί σας φαίνεται πως ή δεν
ξέρουν πολύ καλά τα συµβαίνοντα στην επιχείρηση ή σας είπαν τη
µισή αλήθεια, σκοπίµως.
'Οµως είναι γεγονός, απ' ό,τι είπατε εδώ, φάνηκε ότι πραγµατικά
δεν σας ενηµέρωσαν σε βάθος οι σύµβουλοί σας για την
επιχείρηση.
Τη συγκεκριµένη επιχείρηση να µας επιτρέψετε να σας πούµε πως
την ξέρουµε πολύ καλά, είναι στην περιοχή µας και ασχολούµαστε
µ' αυτήν χρόνια.
Είπατε προηγουµένως ότι τα µηχανήµατα που πήρε δεν ήταν πολύ
καλά. Θα το παραδεχόµουν, γιατί παραλείψεις και λάθη σε ένα
µεγάλο έργο εδώ, στην Ελλάδα πάντοτε συµβαίνουν και είµαστε
συνηθισµένοι σε κάτι τέτοια. Οφείλω να το παραδεχθώ. Σας είπα
προηγουµένως ότι µε τους δηµοσιευµένους ισολογισµούς της
"ΑΓΝΟ", όταν λειτούργησε στο καινούριο εργοστάσιο το 1994,
προέκυψε το ζήτηµα µε το χρέος της. Αυτό προήλθε από την
επένδυση και απ' όλες τις καθυστερήσεις και µε ευθύνες δικές µας,
γιατί και η Κυβέρνησή µας δεν ανέλαβε τις ευθύνες της. Και αυτό
σας είπα πώς προήλθε.
Είναι γνωστό ότι ήταν µία επένδυση που ξεκίνησε µε µελέτη ενός
δισεκατοµµυρίου εξακοσίων εξήντα ενός δισεκατοµµυρίων και µε
πρόταση στον σηµερινό Πρωθυπουργό, που τότε ήταν Υπουργός
Γεωργίας. Αναφέροµαι στον κ. Σηµίτη, οποίος αρνήθηκε να την
εγκρίνει, γιατί δεν ήταν φιλική η διοίκηση. Θυµάστε την πρώτη
τετραετία, υπήρχε τόσος φανατισµός που δεν ήταν δυνατό να
δεχθεί η Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να εγκρίνει µία µελέτη που είχε

προταθεί τότε, για να ενταχθεί σε πρόγραµµα της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης µε επιδότηση 64,5%.
Καθυστέρησε, λοιπόν, και µπήκε σε εφαρµογή µε άλλον Υπουργό
Γεωεργίας πολύ αργότερα, µε αναµορφωµένη µελέτη της τάξης των
6,8 δισεκατοµµυρίων. Μετέπειτα έγινε 8,9 δισεκατοµµύρια και µόνο
επ' αυτών πήρε επιδότηση, καθυστερηµένα. 'Ολο αυτό το διάστηµα,
επειδή καθυστερούσαν να εγκριθούν από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση οι
αντίστοιχες πράξεις του έργου, δανείζονταν από την ΑΤΕ κι έτσι
έδωσε η Αγροτική τα δέκα δισεκατοµµύρια (10.000.000.000).
'Οταν, λοιπόν, το 1994 ξεκίνησε τη λειτουργία της, η ΑΤΕ ήθελε τα
λεφτά της και τότε έγινε µία επιτροπή, η οποία κατάφερε και έκανε
τη ρύθµιση.
'Oµως για ποια ρύθµιση µιλάµε, αφού δεν χαρίστηκε τίποτε στην
"ΑΓΝΟ" µια και η ρύθµιση προέβλεπε, ότι για τρία χρόνια δεν θα
είχε την υποχρέωση η "ΑΓΝΟ" να δίνει προς την ΑΤΕ, να κάνει την
απόσβεση, δηλαδή είχε τρία χρόνια περίοδο χάριτος; Αυτό ήταν. Οι
τόκοι συνέχιζαν να µπαίνουν στο χρέος, αφού µετά από τρία χρόνια
έγινε δυσβάσταχτο.
Προηγουµένως είπατε ότι από το 1995 άρχισε η επιχείρηση να
εµφανίζει συµπτώµατα χρεοκοπίας. 'Εχω εδώ τους ισολογισµούς
που δηµοσιεύθηκαν στις εφηµερίδες και αν θέλετε τους καταθέτω,
που αναφέρουν ότι το 1995 η επιχείρηση -µετά τη ρύθµιση- είχε
εννιακόσια σαράντα τρία εκατοµµύρια (943.000.000) κέρδη.
Τον επόµενο χρόνο, το 1996, τα κέρδη της ανέβηκαν σε ένα
δισεκατοµµύριο εννιακόσια εκατοµµύρια (1.900.000.000) δραχµές.
Από τον επόµενο χρόνο, όµως, η ρύθµιση προέβλεπε ότι έπρεπε
να δώσει ήδη στην Αγροτική Τράπεζα πεντέµισι δισεκατοµµύρια
(5.500.000.000) δραχµές, τα οποία φυσικά δεν τα είχε, αφού όλα τα
κέρδη της ήταν τρία δισεκατοµµύρια (3.000.000.000) δραχµές. Και
τότε η Αγροτική Τράπεζα της επέβαλε να καταθέτει τη ρευστότητά
της, δηλαδή τις επιταγές των πελατών, στην Αγροτική Τράπεζα
µόνο και σε καµία άλλη τράπεζα και η Αγροτική Τράπεζα κρατούσε
από αυτήν τη ρευστότητα, τις επιταγές αυτές, το 28%. 'Οταν η
επιχείρηση αποδείκνυε µε τα κέρδη που είχε βγάλει τα
προηγούµενα δύο χρόνια ότι το µικτό κέρδος της ήταν 6%, είναι
δυνατόν να παρακρατεί η Αγροτική Τράπεζα το 28% και να µπορεί
να πάει µπροστά η επιχείρηση;
Επιπλέον πρέπει να σας πω ότι η αιτία για την κακή πορεία της
επιχείρησης ήταν η ίδια η Αγροτική Τράπεζα. Σας είπα και στην
πρωτολογία µου ότι το ∆εκέµβριο του 1995 τοποθέτησε
γκαουλάϊτερ στο διοικητικό συµβούλιο έναν υπάλληλό της, χωρίς τη
συµφωνία του οποίου καµία απόφαση του διοικητικού συµβουλίου
δεν ήταν δυνατόν να παρθεί.
Επειδή αναφέρατε και για κάποιον ιδιώτη, που έγινε πολύ αργότερα
η σύµβαση µαζί του, θα σας πω το ιστορικό γιατί δεν σας
ενηµέρωσαν οι σύµβουλοί σας. Επρόκειτο για την ανάθεση των
πωλήσεων των Αθηνών, επειδή αποφασίστηκε και από οικονοµικό
σύµβουλο και από την ίδια την ΑΤΕ να µην έχει δική της
δραστηριότητα η "ΑΓΝΟ" στην ΑΘήνα γιατί της κόστιζε πολύ, είχε
µεγάλο κόστος. Μέσα, λοιπόν, στα πλαίσια της εξυγίανσης της
µείωσης του προσωπικού αποφάσισαν να µην έχουν οι ίδιοι τις
πωλήσεις στην Αθήνα. Τις έδωσαν, λοιπόν, σε έναν ιδιώτη. 'Εγινε
διαγωνισµός. Προσεκλήθησαν οι εταιρείες και ήταν τρεις εταιρείες,
οι οποίες επέδειξαν ενδιαφέρον. Η πρώτη εταιρεία απεσύρθη
σχεδόν αµέσως.
Η Αγροτική Τράπεζα επέµενε να δοθούν οι πωλήσεις των Αθηνών
στην ΕΛΓΕΚΑ, η οποία είχε κάνει προσφορά µε 24% δική της
προµήθεια για να αναλάβει τις πωλήσεις των Αθηνών.
Η τρίτη εταιρεία, στην οποία τελικά και δόθηκε, έδωσε προσφορά
22% όσο είναι και τώρα η αµοιβή, η προµήθεια του ιδιώτη που κάνει
τις πωλήσεις, γιατί πάλι ιδιώτες κάνουν τις πωλήσεις και στην
Αθήνα και στη Χαλκιδική. Για την ακρίβεια 21,90%.
Η ΕΛΓΕΚΑ κάποια στιγµή παρά την επιµονή της Τράπεζας
απεχώρησε και τότε ο παριστάµενος Σύµβουλος της Αγροτικής
Τράπεζας, αφού δεν υπήρχε άλλος υποψήφιος, συναίνεσε και
αυτός στο να δοθεί στη "∆ΟΡΚΑΣ", σε αυτόν τον ιδιώτη, που είπατε
προηγουµένως ότι είναι επιλήψιµο.
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Εκ των υστέρων διαπίστωσε η Αγροτική Τράπεζα ατασθαλία και
ανωµαλία και είπε ότι είναι και µεγάλο το ποσοστό προµήθειας.
Ενώ έφυγε αυτός ο ιδιώτης, τώρα λειτουργεί άλλος ιδιώτης, µε
προµήθεια 21,90%, 22%, δηλαδή µε την ίδια πάλι προµήθεια.
'Οσον αφορά για τον εισαγγελέα, γι'αυτά που είπατε
προηγουµένως, εµείς συµφωνούµε ότι όποιοι έχουν κάνει
ατασθαλίες, βεβαίως να πάνε στη δικαιοσύνη και να τους
αποδοθούν οι ευθύνες που έχουν. ∆εν προστατεύουµε κανέναν ο
οποίος έχει κάνει οποιαδήποτε ατασθαλία είτε είναι στο διοικητικό
συµβούλιο είτε είναι στη διεύθυνση είτε στη διοίκηση κλπ.
Είπατε ακόµα για την εκπόνηση ενός σχεδίου εξυγίανσης και
προφανώς θα εννοείται τη "Deloite and Touche" που έκανε το
σχέδιο εξυγίανσης. Η καινούρια διοίκηση που ανέλαβε. Εγώ δεν
έθιξα το ήθος του κ. Παπαγιάννη και δεν µίλησα καθόλου γι'αυτό,
αλλά δεν µπορώ να µην τονίσω την αναποτελεσµατικότητά του. ∆εν
µιλώ για υπόλοιπες ικανότητες, αλλά για αναποτελεσµατικότητα στη
συγκεκριµένη διοίκηση. Και την προσδιόρισα κυρίως στην part time
απασχόλησή του. ∆εν µπορεί να είναι και πρόεδρος της ζάχαρης
και να είναι και διευθύνων σύµβουλος µιας επιχείρησης που έχει
είκοσι δισεκατοµµύρια (20.000.000.000) τζίρο. Θέλει πλήρη
απασχόληση του διευθύνοντος συµβούλου η επιχείρηση αλλιώς δεν
µπορεί να πάει µπροστά. Και σας είπαµε στοιχεία, τα οποία
αποδεχθήκατε και εσείς, ότι δηλαδή µειώθηκε στο µισό, στο 50% η
εισκόµιση γάλακτος. ∆ηλαδή µισοί παραγωγοί παρέδιδαν πλέον
γάλα στην "ΑΓΝΟ". Τώρα µε αυτήν τη διοίκηση έγινε η µείωση. Γιατί
σας είπα τα στοιχεία του 1997 και σας είπα και το µέσο όρο των
στοιχείων του 1998 όσον αφορά την εισκόµιση γάλακτος. Και εδώ
υπάρχει και ένα πρόβληµα. ∆ιότι παίρνουν από ένα συγκεκριµένο
ιδιώτη γάλα, ανταγωνιστή της "ΑΓΝΟ", στα γαλακτοκοµικά
προϊόντα, χωρίς δηµοπρασία. Και αυτό είναι επιλήψιµο, διότι το
καταστατικό λέει ότι για τέτοια ποσά γίνονται δηµοπρασίες και
έπρεπε να γίνει δηµοπρασία για να πάρει γάλα.
Επίσης να σας πω ακόµη ότι αυτήν τη στιγµή βρίσκονται υπό τη
δαµόκλειο σπάθη η διοίκηση της "ΑΓΝΟ", οι εργαζόµενοι και οι
κτηνοτρόφοι.
Εδώ έχω τα δύο έγγραφα της ΑΤΕ που µιλούν για τη συνέχιση της
χρηµατοδότησής τους, αλλά µε απαραίτητη προϋπόθεση µέχρι τις
28 Φεβρουαρίου να πάρουν την απόφαση για την εκχώρηση του
ιδιοκτησιακού καθεστώτος στην ΑΤΕ. ∆ηλαδή, παύεται αµέσως η
διοίκηση. Το µόνο που έχει είναι αυτό και η συνεταιριστική µορφή
της επιχείρησης υπάρχει µόνο τώρα, όπως ακριβώς είναι. Αν
εκχωρήσουν και αποφασίσουν την αλλαγή του ιδιοκτησιακού
καθεστώτος της επιχείρησης, όπως λέει εδώ ακριβώς η εντολή της
τραπέζης, τότε από εκεί και πέρα πλέον παύει να υπάρχει η
συνεταιριστική µορφή της επιχείρησης.
Να σας πω για το πώς χρηµατοδοτείται η "ΑΓΝΟ"; Επιτόκιο, λέει,
χορηγήσεων 20,5%. Εάν είναι δυνατόν σήµερα µε πληθωρισµό,
όπως είπε προηγουµένως 4%, να µιλάµε γι' αυτό!
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Να έρθω, λοιπόν, τώρα και στην τελική µας πρόταση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Κύριε
Σαλαγκούδη, τώρα θα έρθετε στην τελική σας πρόταση;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: 'Ενα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, για την
πρόταση.
Αποδέχοµαι, κύριε Υφυπουργέ, αυτό που προτείνατε
προηγουµένως...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Κύριε
Σαλαγκούδη, δεν µε παρακολουθείτε. Αρκετή ελαστικότητα έδειξε το
Προεδρείο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: 'Ενα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): 'Ενα λεπτό,
µάλιστα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Αυτό σας είπα και προηγουµένως,
κύριε Πρόεδρε. Ζητώ συγγνώµη, αν δεν το είπα καθαρά.
Η πρότασή σας, κύριε Υφυπουργέ, είναι να κάνουµε µία σύσκεψη.

Αλλά φροντίστε να την κάνουµε σύντοµα αυτήν τη σύσκεψη.
Πληρώστε τους εργαζόµενους, να πληρωθούν και οι παραγωγοί,
για να µην είναι σε οµηρία όλο αυτό το χρονικό διάστηµα
περιµένοντας να γίνει αυτή η σύσκεψη για να τελειώσουµε.
Να απαντήσω ακόµη και για τη µορφή της συνεταιριστικής
οργάνωσης. Η µετοχική υφή της οργάνωσης δεν αποτρέπει από το
να είναι συνεταιριστική. Αλλά για να γίνει µετοχική και να πάρουν
µετοχές οι κτηνοτρόφοι, πρέπει η επιχείρηση να αποδείξει ότι είναι
κερδοφόρος. Γι' αυτό εγώ σας πρότεινα προηγουµένως να παυθεί η
διοίκηση Παπαγιάννη-Παπαδόπουλου, να γίνει ένα µάνατζµεντ
σωστό, µία εταιρεία ή ένας ιδιώτης µε πρόσκληση ενδιαφέροντος
από το διοικητικό συµβούλιο και την ΑΤΕ. Να έχει δύο χρόνια
περιθώριο για να κάνει ένα επιχειρησιακό σχέδιο µε την ανοχή όσον
αφορά τα χρέη της τραπέζης και αφού γίνει κερδοφόρος η
επιχείρηση τότε µάλιστα θα γίνει θελκτική για κάθε επενδυτική
δραστηριότητα είτε για την ανάπτυξή της είτε ακόµη και για τη
µετοχοποίησή της. Τότε θα µπορούν και οι κτηνοτρόφοι να έρθουν
και να πάρουν µετοχές.
Και εγώ είπα ότι για να παραµείνει συνεταιριστική η Αγροτική
Τράπεζα πουλώντας τις µετοχές, θα φροντίσει ούτως ώστε οι
κτηνοτρόφοι και αυτή µαζί να έχουν το 51%. Και πρόθεσή µας θα
είναι οι κτηνοτρόφοι οπωσδήποτε να ελέγχουν πλειοψηφικό πακέτο
αυτής της επιχείρησης, για να παραµείνει η µορφή της
συνεταιριστική.
'Ετσι είναι οι συνεταιριστικές επιχειρήσεις. Και οι νόµοι που
ψηφίσαµε αυξάνοντας τη µερίδα συνεχώς των συνεταιρισµών, σε
αυτό αποβλέπουν, να γίνουν µέτοχοι ουσιαστικά οι συνεταιρισµένοι
αγρότες. 'Ετσι οι συνεταιριστικές επιχειρήσεις µπορούν να πάνε σε
καθεστώς ελεύθερης οικονοµίας, όταν θα υπάρχουν µετοχές από
τους ίδιους τους συνεταίρους σε πλειοψηφικό πακέτο.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ.
Τζιτζικώστας...
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε
Πρόεδρε, µπορούµε να διακόψουµε για ένα λεπτό σας παρακαλώ;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Να διακόψουµε
τη συνεδρίαση εννοείτε, κύριε Υφυπουργέ;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Μάλιστα,
κύριε Πρόεδρε, για ένα λεπτό. Θέλω να βγω λίγο έξω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Συνεχίζουµε τη
δουλειά µας, κύριε Υφυπουργέ. Κάντε τη δουλειά σας εσείς και εµείς
συνεχίζουµε. ∆εν µπορούµε να διακόψουµε, γράφονται στα
Πρακτικά.
Ορίστε, κύριε Τζιτζικώστα, έχετε το λόγο. Θα γραφτούν στα
Πρακτικά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε,
δεν συνήθισα να µιλάω στη Βουλή για τα Πρακτικά και δεν µπορώ
βεβαίως να µιλήσω σε κανέναν άλλον παρά µόνο σε µέλος της
Κυβέρνησης. Εάν, λοιπόν, ο κύριος Υπουργός για κάποιο λόγο, τον
οποίο σέβοµαι, θέλει να βγει για λίγο έξω, εγώ θα καθίσω στη θέση
µου περιµένοντάς τον. Αν θέλετε να µου αφαιρέσετε το λόγο, είναι
δικαίωµά σας. Αλλά δεν µπορώ εγώ να µιλάω σε κενά έδρανα ούτε
συνήθισα στη Βουλή, είκοσι πέντε χρόνια που είµαι εδώ πέρα, να
µιλάω για να γραφτούν τα Πρακτικά. Λίγο µε απασχολούν τα
Πρακτικά. Οι λύσεις των προβληµάτων µε απασχολούν και όχι τα
Πρακτικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Η κατανόηση
νοµίζω ότι πρέπει να υπάρχει από όλους µας πάντως. Η
κατανόηση, κύριε Τζιτζικώστα, είναι γνώρισµα έµπειρων
Βουλευτών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Βεβαίως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): ∆εν  κάνουµε
αντιπαράθεση,  αν  θέλετε  Πρακτικά  ή  δεν  θέλετε.  Ξέρω  τι
θέλετε  και  ξέρετε  και  εσείς  τι  θέλω  εγώ.  Απλώς  λέω,  µια
κατανόηση  να  υπάρξει.  ∆εν  υπάρχει  να  δεχθούµε  την
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κατάσταση. Τελεία και παύλα. Tώρα δεν παίζει κανένας µε την
υπόθεση αυτή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Λυπάµαι, κύριε Πρόεδρε, αυτήν την
κατανόηση δεν θα σας τη δείξω!
ΠΡΟΕΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): ∆ιακόπτεται η
συνεδρίαση για ένα λεπτό.

( ∆ Ι Α Κ Ο Π Η)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Κύριοι
συνάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Ο κ. Τζιτζικώστας έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Μου αφαιρείτε από το χρόνο, κύριε
Πρόεδρε
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): 'Οχι αλλά
µιλήσατε στην πρωτολογία σας επτάµισι λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: Μου αφαιρείτε λόγω ελλείψεως
κατανόησης.
Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι ιδιαίτερα που δεχτήκατε τη πρόταση να
καθίσουµε να το συζητήσουµε να βρούµε µία λύση. Αλλά η λύση
αυτή θα πρέπει να είναι καλόπιστη, να είναι καλόπιστη από όλα τα
µέρη -και είµαι βέβαιος ότι αν είστε σείς θα είναι καλόπιστη η
συζήτηση- γιατί πάρα πολλά από αυτά που γίνονται σήµερα δεν
µου δίνουν την αίσθηση ότι γίνονται πράγµατα σωστά και τα
αντιµετωπίζω µε πολλές επιφυλάξεις. Αυτό είναι το ένα και δώστε
µας εγκαίρως το χρόνο να µπορέσουµε να ετοιµαστούµε να
έρθουµε µε προτάσεις ακόµη πιο συγκεκριµένες.
∆εύτερον,θα πρέπει να δώσετε εντολή οι κτηνοτρόφοι και οι
υπάλληλοι να µη µείνουν απλήρωτοι, γιατί έχουν ανάγκες και δεν
µπορούµε να τους αφήσουµε απλήρωτους. Τουλάχιστον για όσο
χρόνο αποφασίζει η Κυβέρνηση να φέρει προς συζήτηση αυτό το
θέµα. Σεις είστε ο επισπεύδων.
Τρίτον, καλό θα ήταν, όταν ξεκινήσει αυτή η όποια σύσκεψη, εκτός
των όσων οφείλει η "ΑΓΝΟ" στην Αγροτική Τράπεζα, να γνωρίζουµε
και τι έδωσε στην Αγροτική Τράπεζα. Και να σας πω γιατί. ∆ιότι
αρκετά η Ελλάδα υπέφερε από το τραπεζικό σύστηµα. Και να µου
επιτρέψετε επίσης να χαρακτηρίσω πολύ αφελή τη σκέψη να
σώσουµε την Αγροτική ή να σώσουµε την Εθνική, τους κύριους
δηµιουργούς της υποανάπτυξης στην Ελλάδα. Τα κύρια εµπόδια να
αναπτυχθεί ο τόπος είναι αυτές οι τράπεζες και -προς Θεού-
τρέχουµε όλοι µην πάθει τίποτε η Αγροτική µην πάθει τίποτε η
Εθνική. Γι' αυτό σας λέω, φέρτε και το τι έχει δώσει το "ΑΓΝΟ" όλα
αυτά τα χρόνια.
Και ένα τελευταίο: Από την έγκριση σε δραχµές της επιδοτήσεως
µέχρι την υλοποίηση πέρασαν τρία-τέσσερα χρόνια. Λογαριάστε τα
αυτά µε 20%-25% πληθωρισµό για να καταλάβετε πόσο
ανατιµήθηκαν τα µηχανήµατα, πόσο ανέβηκε το κοστολόγιο και
πώς έγιναν στη συνέχεια προβληµατικές όλες αυτές οι δοσοληψίες.
Αλλά, για να µη στεναχωρήσω τον αγαπητό κύριο Πρόεδρο, θα
ήθελα να σταµατήσω εδώ, για να µην έχει να µου προσάπτει την
κατηγορία ότι παραβίασα το χρόνο που µου έδωσε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ. Ρεγκούζας
έχει το λόγο.
Α∆ΑΜ ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, πραγµατικά µε ενοχλεί όταν
ταυτίζεται η ιδιότητα του πολιτικού µε αυτήν του οποιουδήποτε
άλλου στελέχους που δρα και λειτουργεί µέσα στην κοινωνία, εν
προκειµένω, στη συνεταιριστική οργάνωση. Με ενοχλεί, όταν
κάποιος διευθύνει την "ΑΓΝΟ", να έρχοµαι εγώ στη Βουλή και να
λογοδοτώ για τις παραλείψεις του. Εµείς δεν θέλουµε και εγώ
προσωπικά δεν αποδέχοµαι αυτόν το ρόλο. Αν πραγµατικά
υπάρχουν ευθύνες που αγγίζουν τα όρια της εισαγγελικής
παρέµβασης, εµείς είµαστε πρώτοι που δεχόµαστε αυτήν την
παρέµβαση. Τα όποια λάθη του παρελθόντος της όποιας διοίκησης
δεν είναι δυνατόν να έρχονται εδώ για να συµψηφίσουν ευθύνες του
σήµερα. Και η επερώτηση που κάνουµε εµείς, δεν είναι για να
καταλογίσουµε ευθύνες του παρελθόντος, που υπάρχουν ασφαλώς,

αλλά να δούµε τις ευθύνες του σήµερα, αυτής της Κυβέρνησης.
Εδώ έχουµε µια Αγροτική Τράπεζα, η οποία εκβιάζει µε τα
πανωτόκια και από την άλλη πλευρά µε τις παρεµβάσεις που κάνει
στο επίπεδο διοίκησης αυτής της εταιρείας. 'Εχουµε πολιτικά
πρόσωπα που παρεµβαίνουν και θέλουν να καταστήσουν
µηχανισµό, να αλλάξουν δηλαδή χέρια, δηλαδή από µηχανισµός
της µιας πλευράς να γίνει µηχανισµός της άλλης πλευράς, για να
λειτουργούν για τις πελατειακές σχέσεις και θα πρέπει να
σταµατήσουµε να στηρίζουµε αυτές τις πολιτικές. Η Κυβέρνηση έχει
χρέος να δει στο βάθος το πρόβληµα. ∆εν είναι πρόβληµα ούτε της
Νέας ∆ηµοκρατίας ούτε του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ούτε κανενός άλλου
κόµµατος. Οι ευθύνες, αν υπάρχουν εκεί πέρα, να αποδοθούν.
Θα ήθελα να πω και κάτι ακόµα. Εδώ η Κυβέρνηση πραγµατικά διά
του Κοινοβουλευτικού της Εκπροσώπου σήµερα, διαβεβαίωσε για
µια ακόµη φορά το πώς εννοεί τις ιδιωτικοποιήσεις. Προσπαθεί
συνεχώς να τις κακοποιεί, προσπαθεί συνεχώς να τις δυσφηµεί και
από την άλλη πλευρά επαίρεται προς τον ελληνικό λαό ότι
προσχώρησε σ'αυτήν την πολιτική και µέσω αυτής της πολιτικής
πορεύεται προς την Ευρωπαϊκή 'Ενωση.
'Οταν εµείς κάνουµε προτάσεις ότι η ιδιωτικοποίηση δεν είναι το
άπαν και αναγνωρίζουµε το ρόλο στην προκειµένη περίπτωση της
συνεταιριστικής βιοµηχανίας -δε λέµε ότι είναι πανάκεια τελικά η
πολιτική των ιδιωτικοποιήσεων- θα πρέπει η Κυβέρνηση να
ξεκαθαρίσει τι πιστεύει τελικά. 'Εχει προσχωρήσεις στις
ιδιωτικοποιήσεις για το δρόµο της ευρωπαϊκής προοπτικής ή όχι;
Να µας το πει καθαρά, για να ξέρουµε και πώς θα την
αντιµετωπίζουµε από εδώ και στο εξής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ο κ. Βεζδρεβάνης
έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αναφερθήκατε στο
πρόσωπό µου όταν οµιλούσα για τους δύο ανθρώπους που
τοποθέτησε η Κυβέρνηση για να παίξει το ρόλο της στην "ΑΓΝΟ".
Και µου επισηµάνατε την παρουσία του κ. Παπαγιάννη. Ξέρετε
πολύ καλά, ότι τιµώ όλους τους συναδέλφους, διότι είναι οι εκλεκτοί
του λαού, αλλά δεν σηµαίνει ότι ο εγκάθετος δεν έχει και ήθος.
Μπορεί να έχει ήθος. Και ο κ. Παπαγιάννης, σαφώς έχει. Αλλά
εγκάθετος σηµαίνει ότι πήρα εντολή από κάποιον να µεταφέρω τις
αποφάσεις του και να τις επιβάλω και όντως επιβάλλει αυτές τις
εντολές που του έδωσε η Αγροτική Τράπεζα και µεταξύ των
εντολών είναι: "'Η θα ακολουθήσετε ό,τι εγώ θέλω, εσείς της
διοικήσεως της "ΑΓΝΟ" ή άλλως πως δεν θα έχετε χρηµατοδότηση,
δεν θα πληρωθούν οι εργαζόµενοι, δεν µπορείτε να λειτουργήσετε,
θα κλείσετε". Αυτή είναι η έννοια της δικής µου τοποθετήσεως για
τους δύο ανθρώπους που τοποθέτησε η Κυβέρνηση και που εγώ
ονόµασα εγκαθέτους και επιµένω στον χαρακτηρισµό µου.
Μιλήσατε για τις ευθύνες των διοικήσεων, κύριε Υπουργέ. Εµένα
δεν µε ενδιαφέρει τι χρώµα έχουν οι διοικήσεις. Αν η διοίκηση
οποιουδήποτε χρώµατος έχει ευθύνες, υπάρχουν και εισαγγελείς.
Και για µένα να πάνε στον εισαγγελέα όποιοι έχουν ευθύνες
οποιουδήποτε χρώµατος.
Μιλήσατε, κύριε Υπουργέ, για τις ρυθµίσεις που έκανε η Α.Τ.Ε.
Ποιες ρυθµίσεις; 'Ισως δεν ενηµερωθήκατε σωστά. ∆ιότι, αν είχατε
ενηµερωθεί σωστά, σαφώς δεν θα θεωρούσατε ρυθµίσεις το
γεγονός ότι επί µια τριετία δεν εζητούντο οι δόσεις, ενώ έτρεχαν
συνεχώς οι τοκογλυφικοί τόκοι. Αυτές είναι οι ρυθµίσεις που έκαναν.
Μιλήσαµε εµείς κύριε Υπουργέ, για δύο µέτρα και δύο σταθµά και
εσείς προσπαθήσατε να µας πείσετε ότι δεν είναι έτσι. Και όµως
κύριε Υπουργέ, είναι έτσι. Κραυγαλέα περίπτωση είναι η αµαρτωλή
"ΕΛΑΙΟΥΡΓΙΚΗ", την οποία ελέγχετε επί δεκάδες χρόνια και είναι
εβδοµήντα δισεκατοµµύρια (70.000.000.000) τα ελλείµµατα τα
οποία παρουσιάζονται αυτήν την ώρα. Και όµως την αφήνετε να
διοικείται κατά το δοκούν των.
Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, εγώ πιστεύω ότι η
επερώτησή µας κάτι καλό έβγαλε. Το ότι αποδεχθήκατε την
πρότασή µας για κοινή απόφαση πάνω στην επίλυση αυτού του
θέµατος. Είναι θετικό και είναι προς τιµήν σας το ότι αποδέχεστε µία
τέτοια πρόταση.
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Ο αγαπητός κ. Σφυρίου είπε ένα νούµερο, για χίλιους πεντακόσιους
εργαζόµενους. Εµείς δεν µιλάµε µε τέτοια αόριστα νούµερα. Εµείς
λέµε συγκεκριµένα: Μετά την προσπάθεια εξυγιάνσεως
παρουσιάστηκαν πενήντα τρεις καινούριοι υπάλληλοι, εκ των
οποίων οι σαράντα ένας -κατά τις δικές µας πληροφορίες-
προέρχονται από το πολιτικό γραφείο του προκατόχου σας
συναδέλφου κ. Γερανίδη.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): ∆εν υπάρχει
άλλος Βουλευτής για να µιλήσει.
Ο κύριος Υφυπουργός Γεωργίας έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Αγαπητοί
συνάδελφοι, µη µε κατηγορήσετε ότι προσεχώρησα στο ∆Η.Κ.ΚΙ.,
αλλά ο κ. Ρόκος, επειδή έχει γνώση του θέµατος, έβαλε µερικά
πράγµατα στη θέση τους, όχι επειδή αυτά µου δίνουν λαβή, αλλά
οπωσδήποτε για τους ανθρώπους που λέµε και για τις διοικήσεις.
∆υστυχώς είναι και θέµα ανθρώπων, είναι και θέµα αυτών που
διοικούν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: ∆εν είναι εκεί το πρόβληµά µας.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Το
πρόβληµα δεν είναι τα πρόσωπα. Γιατί εσείς δεν µιλήσατε για
πρόσωπα; Γιατί δεν φταίνε τα πρόσωπα;
Παρ'όλες τις διαφωνίες µας, όµως, συµφωνήσαµε κάπου. 'Οτι
υπάρχει πρόβληµα στην "ΑΓΝΟ", η οποία είναι απαραίτητη για να
παίξει το ρόλο της στην πρωτεύουσα της Μακεδονίας, στη
Θεσσαλονίκη και στην ευρύτερη περιοχή.
Συνεπώς, αγαπητοί συνάδελφοι και φίλοι, αφού συµφωνήσαµε σε
αυτό, πρέπει να πραγµατοποιήσουµε σε σύντοµο χρονικό διάστηµα
αυτήν τη συνάντηση. Αν όµως, ταµπουρωθούµε όλοι µας πίσω από
τις κοµµατικές µας θέσεις, τις στείρες αντιπαραθέσεις, δεν πρόκειται
να καταλήξουµε πουθενά. Πρέπει να προσέλθουµε µε καλή
διάθεση, µε καλή θέληση για να δώσουµε λύση. Και οι ευθύνες, αν
χρειαστεί να αποδοθούν, είναι άλλων υπόθεση.
Εµείς για το καλό της βιοµηχανίας, που όλοι συµφωνούµε ότι
πρέπει να µείνει, για το καλό των παραγωγών, για την οικονοµική
ενίσχυση των κτηνοτρόφων, πρέπει να δώσουµε κάποια λύση που
να ανταποκρίνεται στις επιθυµίες τους, να απευθύνεται στο
βαλάντιό τους που πρέπει να ζήσουν. Είπαµε ότι ποινικές ευθύνες
δεν θα αποδώσουµε, θα τις αποδώσουν άλλοι, αν υπάρχουν και
απ'ό,τι φαίνεται ίσως να υπάρχουν.
Αυτή η συνάντηση, όµως, πρέπει να προετοιµαστεί για να έχει
κάποιο ουσιαστικό αποτέλεσµα.
Από δικής µου πλευράς οφείλω να σας πληροφορήσω και να σας
πω ότι θα καταβάλω κάθε προσπάθεια και για τη συγκέντρωση των
στοιχείων και για την καλύτερη και δηµοκρατικότερη λειτουργία
αυτής της σύσκεψης, η οποία επαναλαµβάνω πρέπει να γίνει µε
καλή θέληση και καλή διάθεση.
Επειδή λέχθηκαν µερικές υπερβολές, δεν θέλω να χαλάσω αυτό το
κλίµα. Εγώ θα πάρω τα Πρακτικά, θα διαλέξω τις προτάσεις σας, τις
θέσεις σας, τι ακριβώς µπορεί από αυτά να κρατηθεί, για να τα
έχουµε στο τραπέζι που θα καθίσουµε όλοι και να προσπαθήσουµε
µήπως και βρούµε λύση. Πιστεύω ότι αυτή η θέση βγήκε από εδώ
ότι πράγµατι όλες οι πτέρυγες συµφώνησαν ότι πρέπει να βρεθεί
µια λύση υπέρ της βιοµηχανίας ""ΑΓΝΟ"".
Τίποτε άλλο, κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαριστώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ: Μέχρι τη σύσκεψη όµως πρέπει να
είναι οι εργαζόµενοι και οι παραγωγοί πληρωµένοι.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Είναι ένα
τεχνικό θέµα, κύριε Σαλαγκούδη. Οφείλουµε πράγµατι να το δούµε,
να δούµε τι µπορούµε να κάνουµε το καλύτερο, ούτως ώστε και το
κλίµα να προετοιµαστεί.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ: ∆εν είναι πλούσιοι. Οι περισσότεροι
είναι µεροδούλι-µεροφάι. Αν καταστραφεί µία αγροτική επιχείρηση
των τριάντα αγελάδων, δεν ξαναφτιάχνεται, δεν στέκεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (∆ηµήτριος Β. Κωστόπουλος): Ευχαριστούµε
τον κύριο Υφυπουργό για τη λιτότητα των λόγων του.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Σάββας Τσιτουρίδης.
ΣΑΒΒΑΣ ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ: Θα είµαι πάρα πολύ σύντοµος, κύριε
Πρόεδρε. Θα κάνω τρεις παρατηρήσεις:
Η µία αφορά τον κ. Σφυρίου, ο οποίος ήλθε εδώ να µας πει ότι τα
επιτόκια ήταν πάρα πολύ υψηλά κατά τη διάρκεια της
διακυβέρνησης του τόπου από τη Νέα ∆ηµοκρατία, ενώ σήµερα τα
επιτόκια κατέβηκαν πάρα πολύ χαµηλά, κατά τον κ. Σφυρίου. Και
επειδή ο κύριος Υπουργός είπε ότι ο κ. Ρόκος έβαλε ορισµένα
πράγµατα στη θέση τους, θα ήθελα να πω ότι ο κ. Ρόκος έβαλε και
µία άλλη πτυχή των πραγµάτων στη θέση τους, λέγοντας ότι τα
πραγµατικά επιτόκια σήµερα είναι υψηλότερα παρά ποτέ.
Και είναι πράγµατι έτσι, κύριε Υπουργέ. Γι' αυτό ας σταµατήσει αυτή
η προσπάθεια από την κυβερνητική πλευρά, δηλαδή κάθε φορά
που οµιλούµε εδώ για ένα αγροτικό θέµα, να µας λένε πόσα ήταν τα
επιτόκια το 1992. Για πρώτη φορά στις µέρες µας έχουµε
πραγµατικό επιτόκιο της ΑΤΕ διψήψιο.
Και θα σας καταθέσω δύο έγγραφα εδώ, κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα
µε τα οποία η χρηµατοδότηση, η οποία έγινε από την ΑΤΕ προς την
"ΑΓΝΟ" για το έτος 1998, έχει ένα επιτόκιο χρηµατοδοτήσεων
20,5%. Η χρηµατοδότηση του 1999, σύµφωνα µε έγγραφο πάλι της
Αγροτικής Τράπεζας της Ελλάδας, του καταστήµατος
Θεσσαλονίκης, προς τη συνεταιριστική οργάνωση "ΑΓΝΟ" λέγει ότι
µένουν οι αρχικοί όροι έγκρισης του προηγούµενου έτους, δηλαδή
εν έτει 1999 το επιτόκιο χρηµατοδοτήσεων της "ΑΓΝΟ" είναι 20,5%,
όταν ο πληθωρισµός σύµφωνα µε την Κυβέρνηση είναι τουλάχιστον
δεκαπέντε µονάδες παρακάτω. 'Αρα να µη λέµε εδώ κάθε φορά
ποια ήταν τα επιτόκια του 1992 ή του 1993.
Θα καταθέσω τα έγγραφα αυτά για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σάββας Τσιτουρίδης καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)
Είπε επίσης ο κ. Σφυρίου ότι η Κυβέρνηση τοποθέτησε ένα
διαπρεπή οικονοµολόγο. ∆εν ήταν καθόλου διαπρεπής ο
οικονοµολόγος, αν κρίνουµε ότι πρώτον, µία αντίστοιχη εταιρεία,
όπως ήταν η "ΝΕΟΓΑΛ", την έριξε έξω ο συγκεκριµένος
οικονοµολόγος και δεύτερον, θα πρέπει να δούµε τι κάνουν οι
συγκεκριµένοι οικονοµολόγοι και πώς ανέβηκε το χρέος της "ΑΓΝΟ"
προς την Αγροτική Τράπεζα, από τη στιγµή που εγκαταστάθηκαν
εκεί. Γι' αυτό, λοιπόν, ας µη δηµιουργούµε στοιχεία, ας µην
παραποιούµε στοιχεία και θέσεις για να δηµιουργούµε εντυπώσεις.
Σε κάθε περίπτωση, επειδή ο κ. Σφυρίου δεν κατανόησε τη θέση
της Νέας ∆ηµοκρατίας για την "ΑΓΝΟ", θα την ξαναπώ. Η Νέα
∆ηµοκρατία πιστεύει ότι η "ΑΓΝΟ" πρέπει να διατηρήσει το
συνεταιριστικό της χαρακτήρα. Βρισκόµαστε σε µία ευαίσθητη
αγορά, που είναι και ολιγοψωνίου από τις επιχειρήσεις και
ολιγοπωλίου από τις επιχειρήσεις. Η αγορά έχει το εξής
χαρακτηριστικό. Λίγες ιδιωτικές βιοµηχανίες µοιράζουν τις γραµµές,
καθηλώνουν τις τιµές στους παραγωγούς και είναι και ανεξέλεγκτες
για το πόσο πουλάνε στους καταναλωτές.
Είναι πολύ χρήσιµο, λοιπόν, ειδικά στον τοµέα αυτό να διατηρήσει η
συνεταιριστική οργάνωση το χαρακτήρα της. Και βεβαίως είµεθα
υπέρ του να υπάρχουν συνεταιριστικές οργανώσεις, για να
διευκρινίσω και αυτό το ζήτηµα, αλλά υπό τρεις προϋποθέσεις:
Πρώτον, να είναι υγιείς συνεταιριστικές οργανώσεις, οικονοµικά
υγιείς. ∆εν µπορούν να χρωστάνε τριάντα, σαράντα, πενήντα,
εβδοµήντα δισεκατοµµύρια και να καλύπτονται από την Αγροτική
Τράπεζα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
∆εύτερον,  θα  πρέπει  να  υπάρχουν  έλεγχοι  του  κράτους,  γιατί
ακούµε  εδώ  ότι  "ξέρετε,  κάποιες  διοικήσεις"  κλπ.  'Ηταν  λίγο
υπερβολικός  ο  κ.  Ρόκος.  Αν  υπάρχουν  στοιχεία,  να
κατατεθούν.  Αν  δεν  υπάρχουν,  να  µην  τα  µεταφέρουµε  στην
Αίθουσα  αυτή.  Βεβαίως  αν  υπάρχουν  διοικήσεις  οι  οποίες
έκλεψαν,  να  τους  κρεµάσουµε  στην  πλατεία  Συντάγµατος,  αλλά
η  υποχρέωση  και  το  δικαίωµα  των  ελέγχων  είναι  της
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Κυβέρνησης κάθε φορά.
∆εν µπορούµε να δεχθούµε επίσης ότι µπορούν να υπάρχουν
διοικούντες σήµερα στις συνεταιριστικές οργανώσεις -αυτή είναι η
τρίτη προϋπόθεση την οποία θέτουµε για ένα υγιές συνεταιριστικό
κίνηµα- των οποίων οι διοικούντες εδιώχθησαν ή διώκονται για
εγκλήµατα, τα οποία έγιναν κατά την άσκηση των συνεταιριστικών
τους καθηκόντων.
Με τις προϋποθέσεις αυτές βεβαίως να υπάρχει ένα συνεταιριστικό
κίνηµα σε κάθε τοµέα και ειδικά -επαναλαµβάνω- στον ευαίσθητο
τοµέα του γάλακτος.
Και θα κλείσω λέγοντας ότι ύστερα από τη συζήτηση αυτή είµαστε
ιδιαιτέρως ικανοποιηµένοι αν η δέσµευσή σας, κύριε Υπουργέ,
τηρηθεί στο άµεσο µέλλον, δηλαδή να σταµατήσουν οι εκβιασµοί
τους οποίους υφίστανται σήµερα οι διοικούντες στην "ΑΓΝΟ" από
υπαλλήλους της Αγροτικής Τραπέζης και από πολιτικά πρόσωπα,
τα οποία πίστεψαν ότι µπορούν να λύσουν το πολιτικό τους
πρόβληµα, διορίζοντας τους φίλους τους ανεξαρτήτως εποχών σε
µία συνεταιριστική οργάνωση και γίνεται αυτό σήµερα στην
περιφέρεια της Θεσσαλονίκης από πρώην ή µέλλοντες
κυβερνητικούς παράγοντες. Εν πάση περιπτώσει, να
αποφασίσουµε όλες οι οικονοµικές και οι πολιτικές δυνάµεις του
τόπου για το τι πρέπει να γίνει σε µία τόσο µεγάλη συνεταιριστική
βιοµηχανία, σ' ένα τόσο κρίσιµο και ευαίσθητο τοµέα. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΦΟΥΝΤΑΣ (Υφυπουργός Γεωργίας): Κύριε

Πρόεδρε, δεν έχω να προσθέσω τίποτε άλλο, παρά να ευχηθώ όλοι
να προσέλθουµε µε την καλή διάθεση που δείξαµε απόψε και σ'
αυτήν τη συνέλευση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.
Κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της
επερωτήσεως µε αριθµό πρωτοκόλλου 30/9.2.99 των Βουλευτών
της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων στήριξης της γαλακτοβιοµηχανίας "ΑΓΝΟ".
'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της ∆ευτέρας 15 Φεβρουαρίου 1999
και της Τρίτης 16 Φεβρουαρίου 1999 και ερωτάται το Σώµα εάν
επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς τα Πρακτικά
της ∆ευτέρας 15 Φεβρουαρίου 1999 και της Τρίτης 16 Φεβρουαρίου
1999 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεσθε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.20' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο Τρίτη 2 Μαρτίου 1999 και ώρα 18.00' µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: α)κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση
αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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